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ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Allons enfants
αλά ελληνικά

O αχταρμάς των
«Ανυπότακτων»
και ο λαϊκισμός

του ΣΥΡΙΖΑ

EDITORIAL

ΒΑΣΙΛΗΣ ΚΟΡΚΙΔΗΣ

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΟΥΛΑΣ

ΣΤΑ ΧΝΑΡΙΑ ΤΟΥ ΚΙΜ ΓΙΟΝΓΚ ΟΥΝ

ΠΡΟΩΡΕΣ ΕΚΛΟΓΕΣΟΙ ΕΚΒΙΑΣΤΕΣ 
ΤΗΣ ΔΗΜΟΤΙΚΗΣ ΑΣΤΥΝΟΜΙΑΣ

Η αναγνώριση της συνέπειας 
με φορολογικά κίνητρα

ΣΕΛ.  23-24

Γράφουν

Η ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΗΣ ΝΕΑΣ ΕΠΟΧΗΣ ΕΡΧΕΤΑΙ ΚΑΘΕ ΜΕΡΑ ΣΤΟ EMAIL ΣΑΣ

Δήμαρχος Παιανίας
ΙΣΙΔΩΡΟΣ ΜΑΔΗΣ

«Χρέος μου στις επόμενες 
γενιές είναι o δήμος μας

να αλλάξει όψη»

Οι διάλογοι-φωτιά,
οι ταρίφες 

και η 43χρονη 
αρχηγός 

ΔΙΧΑΣΜEΝΗ 
η αριστερή συμμαχία 
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ΣΕΛ.  18-19

ΣΕΛ.  26-27

Τιπ πολιτικής
επικοινωνίας
Aπό τον Θανάση Παπαμιχαήλ 

ΣΕΛ. 2
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ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΚΟΥΒΕΛΑΣ

ΣΕΝΑΡΙΑ ΑΚΥΒΕΡΝΗΣΙΑΣ 
ΣΤΗ ΓΑΛΛΙΑ 

Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης 
με τη Νέα Δημοκρατία

ΣΕΛ.  23

ΣΕΛ.  14 ΣΕΛ.  16-17

ΣΕΛ.  8 ΣΕΛ.  30

AΡΘΡΟ

Επανεκκίνηση τώρα!

Τα λυσσασμένα
fake news εναντίον

του προέδρου 
της ΕΡΤ 

Ο Κασσελάκης
φτιάχνει κόμμα-
εταιρεία με δομή 
Βόρειας Κορέας 

ΝΕΕΣ ΚΑΤΑΓΓΕΛΙΕΣ ΓΙΑ ΑΥΓΕΝΑΚΗ
Βόλευε συγγενείς
και κολλητούς
σε επιτροπές με
μισθούς-μαμούθ

Το Μαξίμου καίει 
τα σενάρια 

που διακινεί 
η αντιπολίτευση 

• Ρυθμιστής των εξελίξεων ο Μακρόν

ΣΕΛ.  12

ΕΚΑΝΕ ΤΟ ΚΟΜΜΑ... ΤΣΙΦΛΙΚΙ ΤΟΥ 

Γιατί του έστειλε 
επιστολή 

ο Χάρης Δούκας
ΣΕΛ.  5-6

YΠΟΠΤΑ ΠΑΙΧΝIΔΙΑ
ΑΝΔΡΟΥΛAΚΗ
με τους μηχανισμούς 

του ΠΑΣΟΚ
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H
ιστορία με το αποτέλεσμα των γαλλικών εκλογών

έχει μεγάλο ενδιαφέρον για το πώς ερμηνεύεται

από τα κόμματα της ελληνικής Αριστεράς, τα

οποία σπεύδουν να προεξοφλήσουν ότι με το μπλοκ του

Νέου Λαϊκού Μετώπου και τον Μελανσόν θα αλλάξει η Ευ-

ρώπη και διάφορα άλλα γλαφυρά που μας έλεγαν και το

2015 με το φαινόμενο Τσίπρα. Και μπορεί ο Μελανσόν να

έλεγε στο παρελθόν ότι «εγώ δεν θα γίνω νέος Τσίπρας»,

όμως η πραγματικότητα τον διαψεύδει, καθώς ό,τι και να

κάνει, παραμένει εκπρόσωπος του αριστερού λαϊκισμού.

Για όσους γνωρίζουν την πολιτική ανθρωπογεωγραφία

της Γαλλίας, ο Ζαν Λικ Μελανσόν είναι ιδιαίτερα γνωστός

στους κόλπους της Κουμουνδούρου. Με τον ΣΥΡΙΖΑ διατη-

ρούσε στενούς δεσμούς μέχρι το 2015, όταν η κυβέρνησή

του έφερε το τρίτο μνημόνιο. Τότε άλλαξαν όλα και η σχέση

του Μελανσόν με τον Τσίπρα διερράγη. Για όσους έχουν

ασθενή μνήμη θυμίζουμε ότι το 2018, σε τηλεοπτική συνέν-

τευξή του, ο Μελανσόν είπε ότι ο Τσίπρας είναι «από τις πιο

ελεεινές φιγούρες της ευρωπαϊκής πολιτικής ζωής», κατη-

γορώντας τον για δουλική στάση, ενώ ζητούσε να αποβλη-

θεί και από την ευρωπαϊκή οικογένεια της Αριστεράς.

Τώρα οι Συριζαίοι αποθεώνουν τον Γάλλο λαϊκιστή… Ο

δήθεν «Ανυπότακτος» Ζαν Λικ πάντως στη Γαλλία θεωρεί-

ται κάτι αντίστοιχο με τη Ζωή Κωνσταντοπούλου σε επίπεδο

πολιτικής ιδεολογίας. Το περιστασιακό μπλοκ του Νέου

Λαϊκού Μετώπου, που στήθηκε σε χρόνο-ρεκόρ, δεν είναι

τίποτε άλλο από μια θολή και ασυνάρτητη συμμαχία αριστε-

ρών, σοσιαλιστών, οικολόγων και κομμουνιστών, η οποία

δημιουργήθηκε μετά την προκήρυξη των πρόωρων κοινο-

βουλευτικών εκλογών στη Γαλλία. Μια ευκαιριακή συμμα-

χία χωρίς προγραμματικές συγκλίσεις που δεν έχει αρχή,

μέση και τέλος. Αφήστε που στο τέλος μπορεί να δικαιω-

θούν όσοι έλεγαν στο παρελθόν ότι ο Μελανσόν δεν ήθελε

ποτέ να κυβερνήσει…

Για να σας δώσουμε μια τάξη μεγέθους για την ακροαρι-

στερή συμμαχία: το Ινστιτούτο Montaigne εκτιμά ότι οι προ-

εκλογικές υποσχέσεις του Νέου Λαϊκού Μετώπου θα απαι-

τούσαν σχεδόν 179 δισ. ευρώ (194 δισ. δολάρια) σε πρόσθε-

τα κονδύλια ετησίως. Αναλυτικά, το Montaigne εκτιμά ότι ο

Μελανσόν προτείνει 112,7 δισ. ευρώ σε νέα μέτρα εξοικο-

νόμησης πόρων ή σε φορολογικά ή ασφαλιστικά έσοδα,

που πιθανότατα θα μειώσουν το δημόσιο έλλειμμα. Τα μέ-

τρα αυτά για τα έσοδα βασίζονται κυρίως σε αυξήσεις φό-

ρων για τις επιχειρήσεις (82,5 δισ. ευρώ) και τα νοικοκυριά,

για το εισόδημα (12 δισ. ευρώ), τον πλούτο (5 δισ. ευρώ) και

την κληρονομιά (9 δισ. ευρώ). Σας θυμίζει κάτι αυτό; Τα πε-

ρίφημα Kasselakis Economics...
«P»

Ο δήθεν «Ανυπότακτος» Μελανσόν 
στη Γαλλία θεωρείται κάτι αντίστοιχο 

με τη Ζωή Κωνσταντοπούλου 
σε επίπεδο πολιτικής ιδεολογίας

O αχταρμάς των «Ανυπότακτων»
και ο λαϊκισμός του ΣΥΡΙΖΑ





Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης πατάει στο τε-
ρέν του ΝΑΤΟ, όπου θα περιμένει στη
«γωνία» τον Χρίστιαν Μίτσκοσκι. Άλ-

λωστε ο κ. Μητσοτάκης έχει… τάξει στον Βο-
ρειομακεδόνα πρωθυπουρ-
γό ότι το ντεμπούτο του δεν
θα είναι ανέφελο λόγω του
εορταστικού κλίματος για το
πλατινένιο ιωβηλαίο της Βο-
ρειοατλαντικής Συμμαχίας
και θα βάλει στο τραπέζι τα
ξεστρατίσματα από τη Συμ-
φωνία των Πρεσπών, η οποία

ξεκλείδωσε την πόρτα του ΝΑΤΟ στα Σκόπια. 
Σε κάθε περίπτωση, ο πρωθυπουργός ανα-

μένεται να υπενθυμίσει ενώπιον των υπόλοι-
πων τριάντα ηγετών της συμμαχίας ότι η θέση
της Βορείου Μακεδονίας στο ΝΑΤΟ μαζί με
την ευρωπαϊκή προοπτική της περνούν από
την Αθήνα και προϋπόθεση είναι οι σχέσεις
καλής γειτονίας με την τήρηση της Συμφωνίας
των Πρεσπών. 

Είναι επίσης ξεκάθαρο ότι όπως δεν θα κρυ-
φτεί κάτω από το χαλί των εορτασμών για τα
75α γενέθλια του ΝΑΤΟ η προκλητική στάση
του προηγούμενου διαστήματος, έτσι δεν πρό-
κειται να μείνει αναπάντητο ακόμη ένα πα-
τριωτικό φάλτσο από πλευράς Μίτσκοσκι, εν-
δεχομένως με μια αναφορά στην ανύπαρκτη
«Μακεδονία». 

Σε ένα τέτοιο κρούσμα, από τον πρωθυ-
πουργό θα επαναληφθεί η προειδοποίηση ότι
η επαναφορά του δόγματος του αλυτρωτισμού
απειλεί τη σταθερότητα στην περιοχή αλλά και
συνολικά στα Δυτικά Βαλκάνια.

Ερώτημα αν θα υπάρξει
ελληνοτουρκικό ραντεβού 

Παραμένει το ερώτημα εάν ο κ. Μητσοτάκης
θα έχει στο περιθώριο της Συνόδου συνάντηση
με τον Τούρκο πρόεδρο Ρετζέπ Ταγίπ Ερντο-
γάν. Περαιτέρω, Κυριάκος Μητσοτάκης και
Ταγίπ Ερντογάν θα είναι μαζί και στο δείπνο
των ηγετών που παραθέτει ο πρόεδρος των
ΗΠΑ προς τιμήν των τριάντα δύο ηγετών της
Συμμαχίας. 

Αυτή μάλιστα αναμένεται να είναι, εκτός
απροόπτου, η πρώτη φορά που ο κ. Ερντογάν
θα περάσει το κατώφλι του Λευκού Οίκου επί
προεδρίας Μπάιντεν, καθώς ο Τούρκος πρό-
εδρος είχε ακυρώσει τη συνάντηση της 9ης
Μαΐου μετά την απόφαση της αμερικανικής
κυβέρνησης να εγκρίνει βοήθεια άνω των 26
δισεκατομμυρίων δολαρίων προς το Ισραήλ. 

Στο πεδίο πάντως της ελληνοτουρκικής
προσέγγισης παραμένει η κινητικότητα προς
την κατεύθυνση της διατήρησης των ήρεμων
νερών. Εντός της Δευτέρας αναμενόταν στην
Αθήνα, στο πλαίσιο της συζήτησης για τα ΜΟΕ,
ο Τούρκος αρχηγός στόλου Καντίρ Γιλντίζ για
μια συνάντηση με τον αρχηγό στόλου του Πο-
λεμικού Ναυτικού Πολυχρόνη Κουλούρη. 

Παράλληλα και παρά τις περί του αντιθέτου
προσδοκίες μετά τη συνάντηση της Άγκυρας,

δεν αναμένεται να γίνει διμερές ραντεβού των
δύο υπουργών Εξωτερικών Γιώργου Γεραπε-
τρίτη και Χακάν Φιντάν. 

Από ελληνικής πλευράς επισήμως λέγεται
ότι δεν υπάρχει κάποια προγραμματισμένη
συνάντηση, αλλά βεβαίως οι δύο άνδρες θα
συμπέσουν και θα τα πουν επ’ ολίγον, όπως γί-
νεται παγίως σε τέτοια fora. 

Από την άλλη, είναι σαφές ότι το ραντεβού
της Ουάσιγκτον για τη γενέθλια Σύνοδο Κορυ-
φής πραγματοποιείται με αρκετούς «συναγερ-
μούς» και με τον Μαρκ Ρούτε στο τιμόνι του να
έχει να αντιμετωπίσει αμέσως ισχυρές και
επικίνδυνες προκλήσεις. 

Με τις κεραίες στραμμένες στα πολιτικά
«ρίχτερ» του μετεκλογικού σεισμού που ταρα-
κουνάει τη Γαλλία όπως επίσης και στην κι-
νούμενη άμμο που κινείται το πολιτικό σκηνι-
κό στη μεγαλύτερη δύναμη του ΝΑΤΟ, τις
ΗΠΑ, οι τριάντα δυο ηγέτες αναζητούν, με
ανοιχτά δύο πολεμικά μέτωπα, στην Ουκρανία
και στη Μέση Ανατολή, κατ’ αρχάς λύσεις στη
τήρηση της δέσμευσης για αμυντικές δαπάνες
που θα φτάνουν τουλάχιστον το 2% του ΑΕΠ. 

Μια υποχρέωση που εκπληρώνεται από την
Ελλάδα, η οποία ανήκει στον σκληρό πυρήνα
των χωρών-μελών που υπερβαίνουν αυτό το
ποσοστό. Από την άλλη, η Αθήνα έχει χαράξει
και μια συγκεκριμένη στρατηγική σε ευρω-
παϊκό επίπεδο, η οποία με βάση την κοινή
πρόταση του Κυριάκου Μητσοτάκη και του
Πολωνού ομολόγου του Ντόναλντ Τουσκ προ-
βλέπει τη δημιουργία μιας ευρωπαϊκής ασπί-
δας αεράμυνας που θα χρηματοδοτηθεί με ευ-
ρωπαϊκούς πόρους και θα λειτουργήσει συμ-
πληρωματικά στα αντίστοιχα συστήματα που
είναι ανεπτυγμένα από το ΝΑΤΟ.

«Μαραθώνιος» συναντήσεων
Στην Ουάσιγκτον, ο πρωθυπουργός θα έχει

συναντήσεις με μέλη του Κογκρέσου. Ακόμη,
έχει προσκληθεί από το think tank Council on
Foreign Relations, όπου σήμερα, Τρίτη, θα
έχει συζήτηση με τον πρώην πρεσβευτή των
ΗΠΑ στην Αθήνα Ντάνιελ Σπέκχαρντ. 

Την Τετάρτη, ο πρωθυπουργός θα συζητή-
σει στο πλαίσιο του NATO Public Forum με την
πρώην αναπληρώτρια Σύμβουλο Εθνικής
Ασφάλειας των ΗΠΑ Νάντια Σάλοου, ενώ το
βράδυ της ίδιας μέρας θα παρακαθήσει στο
δείπνο που παραθέτει προς τιμήν των ηγετών
ο Αμερικανός πρόεδρος Τζο Μπάιντεν. 

Μετά την ολοκλήρωση των εργασιών της
Συνόδου Κορυφής του ΝΑΤΟ, ο πρωθυπουρ-
γός θα μεταβεί στη Νέα Υόρκη, όπου την Πα-
ρασκευή θα έχει συνάντηση με τον γενικό
γραμματέα του ΟΗΕ Αντόνιο Γκουτέρες. Στο
επίκεντρο της συνάντησης θα βρεθεί η ανάλη-
ψη από την Ελλάδα της θέσης του μη μόνιμου
μέλους του Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ
(2025-26), καθώς και το Κυπριακό και το έργο
της προσωπικής απεσταλμένης του Γενικού
Γραμματέα του ΟΗΕ για το Κυπριακό Μαρία
Άνχελα Ολγκίν.
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Η ατζέντα και τα μπαράζ 
επαφών Μητσοτάκη 
στη Σύνοδο του ΝΑΤΟ

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Ο υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας συνοδεύει τον
πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη στις εργασίες της Συνόδου
Κορυφής του ΝΑΤΟ. Σύμφωνα με το υπουργείο Εθνικής Άμυ-
νας, το βράδυ της Τετάρτης 10/7 ο κ. Δένδιας θα παραστεί στο
δείπνο το οποίο παραθέτει ο υπουργός Άμυνας των ΗΠΑ Λόιντ
Όστιν στους υπουργούς Άμυνας των κρατών-μελών του ΝΑΤΟ.
Την Πέμπτη 11/7, στο περιθώριο της Συνόδου Κορυφής, ο κ. Δένδιας
θα υπογράψει με τους ομολόγους του της Βουλγαρίας και της Ρουμανίας, κ. Ατανάς
Ζαπριάνοφ και Άνγκελ Τίλβαρ αντίστοιχα, Επιστολή Προθέσεων (LoI) για τη δημι-
ουργία Εναρμονισμένου Στρατιωτικού Διαδρόμου Κινητικότητας (Harmonized Mi-
litary Mobility Corridor).

Η δημιουργία του εν λόγω διαδρόμου έρχεται σε συνέχεια της υπογραφής από
τους υπουργούς Άμυνας της Επιστολής Προθέσεων Ελλάδας, Βουλγαρίας και Ρου-
μανίας για την επέκταση του Δικτύου Αγωγών του ΝΑΤΟ προς την Ανατολική Πτέρυ-
γα της Συμμαχίας, τον Οκτώβριο του 2023. Με την υπογραφή της Επιστολής Προθέ-
σεων (LoI) οι τρεις χώρες εκφράζουν το ενδιαφέρον τους, μεταξύ άλλων, για την
εναρμόνιση διαφορετικών εθνικών διαδικασιών, τη μείωση του χρόνου που απαι-
τείται για την έκδοση αδειών διέλευσης, τη διασφάλιση της ομαλής, αποτελεσματι-
κής και απρόσκοπτης μετακίνησης στρατιωτικού προσωπικού και μέσων μεταξύ
των τριών χωρών, όποτε απαιτείται, την ύπαρξη ταχύτερης ανταπόκρισης, αναλό-
γως των αναγκών των τριών χωρών.

Επιπλέον, η Επιστολή Προθέσεων (LoI) αποσκοπεί στη συνεργασία των τριών χω-
ρών στο πλαίσιο του κοινού δικτύου υποστήριξης Διοικητικής Μέριμνας του ΝΑΤΟ
και αναβαθμίζει περαιτέρω τις υποδομές και τα δίκτυα διοικητικής μέριμνας σε πε-
ριοχές όπως η Αλεξανδρούπολη και η Θεσσαλονίκη, υπογραμμίζοντας τη σημασία
τους για την αποτελεσματική αποτρεπτική ικανότητα της Ανατολικής Πτέρυγας της
Συμμαχίας.                                                                                                                                                                     Β. Κ.

Στην Ουάσιγκτον και ο υπουργός Άμυνας 
Νίκος Δένδιας - Με ποιους θα συναντηθεί

Τι θα συζητηθεί  
κατά την 75η επέτειο

ίδρυσης της Συμμαχίας
- Αναμένεται μήνυμα

του Έλληνα 
πρωθυπουργού 

προς  την κυβέρνηση
των Σκοπίων 

να αφήσει τα παιχνίδια
με τη Συμφωνία 

των Πρεσπών



Μ
ε δόλιο τρόπο και αθόρυβα, ο Νίκος Αν-
δρουλάκης χρησιμοποιεί τον κομματικό
μηχανισμό του ΠΑΣΟΚ τόσο στην Αθήνα

όσο και στην περιφέρεια για τον προσωπικό του προ-
εκλογικό αγώνα, αποκλείοντας από αυτή τη διαδικα-
σία τους υπόλοιπους υποψηφίους για την αρχηγία
του Κινήματος.

Είναι γεγονός ότι αυτός ο τακτικισμός του κ. Αν-
δρουλάκη ξεπερνάει κάθε όριο πολιτικού fair play
και αυτό έχει εξοργίσει τους υπόλοιπους διεκδικη-
τές, οι οποίοι δεν έχουν τη δυνατότητα να επικοινω-
νήσουν τα δικά τους μηνύματα προς τη βάση.

Όλα στα χέρια του
Ως γνωστόν, ο κ. Ανδρουλάκης έχει όλα τα στοι-

χεία επικοινωνίας με τη βάση, με τοπικές του ΠΑ-
ΣΟΚ. Το μητρώο μελών και φίλων του Κινήματος,
το γραφείο Τύπου, τα σόσιαλ μίντια του κινήματος,
όλα είναι στα χέρια του Ανδρουλάκη! Για αυτό και

ο κ. Δούκας ζητάει τη διεξαγωγή ανοιχτής πολιτι-
κής διαδικασίας για την παρουσίαση των προ-
γραμμάτων και των προτάσεων των υποψηφίων.

Προφανώς ο γραφειοκρατικός μηχανισμός του
Κινήματος δεν ανήκει στον κ. Ανδρουλάκη και θα
πρέπει να έχουν την ίδια ακριβώς πρόσβαση στα
δεδομένα όλοι όσοι έχουν δηλώσει υποψήφιοι για
την αρχηγία του ΠΑΣΟΚ. Να υπάρχει ισότιμη αντι-
μετώπιση στην παρουσίαση των υποψηφίων. Οι
μηχανισμοί του κόμματος δεν είναι τσιφλίκι του
σημερινού προέδρου για την προσωπική του προ-
βολή.
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ΝΙΚΟΣ ΑΝΔΡΟΥΛΑΚΗΣ

Χρησιμοποιεί το κόμμα για 
τον προεκλογικό του αγώνα

Έκανε τσιφλίκι του τους μηχανισμούς
του ΠΑΣΟΚ για την προσωπική του
προβολή - Αποκλείει 
τους υπόλοιπους υποψηφίους

Γιατί ο Χάρης Δούκας έστειλε επιστολή στον πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ 
Οι υποψήφιοι αρχίζουν να παίρνουν θέση μάχης.

Χθες ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας με επιστο-
λή του προς την πρόεδρο και τα μέλη της ΕΔΕΚΑΠ του
ΠΑΣΟΚ ζητά να συνέλθει το ταχύτερο δυνατόν η Επι-
τροπής Δεοντολογίας, Εφαρμογής Καταστατικού και
Πιστοποίησης, ως η μόνη αρμόδια για τη διεξαγωγή
των εκλογών προκειμένου να εξετάσει τα παρακάτω
θέματα:

1. Τις ημερομηνίες για την επίσημη κατάθεση των
υποψηφιοτήτων.

2. Τη διεξαγωγή ανοιχτής πολιτικής διαδικασίας για την πα-
ρουσίαση των προγραμμάτων και των προτάσεων των υποψη-
φίων.

3. Τη διεξαγωγή κατά ελάχιστο δυο ντιμπέιτ στη δημόσια τη-
λεόραση, με όρους που θα συμφωνηθούν με τη συμμετοχή εκ-
προσώπων των υποψηφίων. Το ένα με όλους τους υποψηφίους
και το δεύτερο μεταξύ των επικρατέστερων στον δεύτερο γύρο
(αν υπάρχει δυνατότητα για περισσότερα ντιμπέιτ, δεν έχει αν-
τίρρηση).

4. Την προβολή των απόψεων όλων των υποψηφίων μέσα
από το γραφείο Τύπου και τα social media του Κινήματος.

5. Την επίσημη παράδοση σε όλους τους υποψηφίους του
μητρώου μελών και φίλων του Κινήματος.

6. Τη διαδικασία ηλεκτρονικής διασύνδεσης των καλπών κα-
τά τα πρότυπα του 2017 και 2021, ώστε να υπάρξει απόλυτη δια-
φάνεια στη διαδικασία.

«Η εκλογή του προέδρου του ΠΑΣΟΚ-Κινήματος Αλλαγής εί-
ναι μια κορυφαία διαδικασία που επιβάλλεται να διεξαχθεί με

επίκεντρο τις πολιτικές θέσεις των υποψηφίων, αλλά και
με όρους διαφάνειας, με νηφαλιότητα και ευθύνη. Χωρίς
οξύνσεις και προσωπικές αντιπαραθέσεις που πληγώ-
νουν τον κόσμο μας. Αλλά και με ισότιμη αντιμετώπιση
όλων των υποψηφίων από τον κεντρικό μηχανισμό του
κόμματος μας. Στόχος όλων μας πρέπει να είναι το να
προσέλθει ο μεγαλύτερος δυνατός αριθμός μελών και φί-
λων μας στις κάλπες, ώστε να γίνει πράξη η αναγκαία
επανεκκίνηση του πολιτικού μας χώρου και να δημιουρ-

γηθούν οι συνθήκες για τη νίκη μας στις εθνικές εκλογές», επι-
σημαίνει χαρακτηριστικά ο κ. Δούκας.

Τι καταγράφουν οι δημοσκοπήσεις
Την ίδια ώρα, μια πρώτη εντύπωση για το τοπίο που αρχίζει

να διαμορφώνεται με τις υποψηφιότητες για την ηγεσία του
ΠΑΣΟΚ επιχειρούν να καταγράψουν δυο δημοσκοπήσεις που
είδαν το φως της δημοσιότητας, δείχνοντας κατ’ αρχάς μια
σκληρή μάχη για τρεις. 

Η πανελλαδική έρευνα της Prorata για λογαριασμό του
Newsbomb ολοκληρώθηκε πριν από την ανακοίνωση των υπο-
ψηφιοτήτων της Νάντιας Γιαννακοπούλου και του Γιάννη Κα-
νελλάκη. Σύμφωνα με τα ευρήματα της έρευνας, στον γενικό
πληθυσμό ο Χάρης Δούκας υπερέχει των υπόλοιπων υποψη-
φίων για την ηγεσία του κόμματος ως προς τις θετικές εντυπώ-
σεις. Συγκεκριμένα, το 32% διατηρεί θετική άποψη για τον δή-
μαρχο Αθηναίων, το 28% για τον Παύλο Γερουλάνο, ενώ ακο-
λουθεί με 19% ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ Νίκος Ανδρουλάκης, με
14% η Μιλένα Αποστολάκη και με 10% ο Μιχάλης Κατρίνης.

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα



Σ
την έρευνα της Prorata, η πρωτιά
που έχει ο δήμαρχος Αθηναίων
Χάρης Δούκας για την ηγεσία του

κόμματος στον γενικό πληθυσμό αλλάζει
μεταξύ των ψηφοφόρων του ΠΑΣΟΚ στις
πρόσφατες ευρωεκλογές. Εδώ ο Νίκος
Ανδρουλάκης αποκτά μεγάλο προβάδι-
σμα. Ειδικότερα στους ψηφοφόρους του
ΠΑΣΟΚ το 60% διατηρεί θετική άποψη
προς το πρόσωπο του Νίκου Ανδρουλάκη,
το 48% για τον Παύλο Γερουλάνο, το 47%
προς τον Χάρη Δούκα, το 37% προς τη Μι-
λένα Αποστολάκη και το 23% προς τον Μι-
χάλη Κατρίνη.

Εκλογική επιρροή
Ως προς τη δυνητική εκλογική επιρροή

των υποψηφίων, ο Νίκος Ανδρουλάκης κα-
ταγράφει προβάδισμα μεταξύ όσων δηλώ-
νουν πως είναι βέβαιο ή αρκετά πιθανό να
προσέλθουν στις εσωκομματικές εκλογές,
με το 29% να δηλώνει πως σίγουρα θα ψη-
φίσει τον Νίκο Ανδρουλάκη και το 27% ότι
θα σκεφτόταν να τον στηρίξει, με τη μέγι-
στη δυνητική εκλογική επιρροή του να αγ-
γίζει το 56%. 

Ακολούθως, το 18% δηλώνει ότι σίγουρα
θα ψηφίσει τον Χάρη Δούκα στην εσωκομ-
ματική κάλπη, με το 32% να δηλώνει πως
δεν αποκλείει το ενδεχόμενο να το κάνει,
δημιουργώντας έτσι το τρέχον ανώτατο
όριο επιρροής του υποψηφίου στο 50%. Αν-
τίστοιχα, το 18% δηλώνει βέβαιο πως θα
ψηφίσει τον Παύλο Γερουλάνο, ποσοστό το
οποίο συνολικά φτάνει το 47%. Η Μιλένα
Αποστολάκη φτάνει το 32% και ο Μιχάλης
Κατρίνης το 7%.

Σύμφωνα με δημοσκόπηση της εταιρείας
GPO, στην πρόθεση ψήφου ο Νίκος Αν-
δρουλάκης προηγείται με 39,4% και ακο-
λουθεί ο Χάρης Δούκας με 22,3%, ο Παύλος
Γερουλάνος με 19,9%, η Μιλένα Αποστολάκη
με 7,9% και ο Μιχάλης Κατρίνης με 5%. Και
σε αυτή την έρευνα όμως δεν μετρήθηκαν η
κ. Γιαννακοπούλου και ο κ. Κανελλάκης. 

«Να επενδύσουμε στην πρόληψη»
Στο μεταξύ, ο Νίκος Ανδρουλάκης που

περιόδευσε στη Λέσβο επισκέφθηκε χθες
την Πυροσβεστική Υπηρεσία του νησιού.
Συνομίλησε με τους άνδρες του Πυροσβε-
στικού Σώματος, τους εποχικούς πυρο-
σβέστες και τους εθελοντές που συνδρά-
μουν κάθε καλοκαίρι. 

Αφού εξέφρασε την ευγνωμοσύνη του
για την προσφορά τους υποστήριξε πως «η
κλιματική αλλαγή θα πλήξει όλες τις χώρες
της Μεσογείου. Οι συνθήκες δυσκολεύουν,
τα δεδομένα αλλάζουν και εμείς πρέπει να
προετοιμαζόμαστε. Εάν βάλουμε τα όσα
συνέβησαν πέρσι στη χώρα μας -στη Δαδιά

που είχαμε τη μεγαλύτερη πυρκαγιά της
Ευρώπης, στην Εύβοια, στη Ρόδο και σε
πολλά άλλα μέρη της χώρας με μικρότερες
καταστροφές-, το μήνυμα είναι σαφές. Ότι,
ναι, πρέπει να έχουμε πολλά εναέρια μέσα,
αλλά πρέπει να επενδύσουμε στην πρόλη-
ψη». 

Συνεχίζονται οι περιοδείες
Σε ρυθμό εξορμήσεων σε όλη τη χώρα

βρίσκεται ο Παύλος Γερουλάνος. «Το απο-
τύπωμα είναι ένα: Ότι η διαδικασία που ξε-
κινήσαμε στο εσωτερικό του ΠΑΣΟΚ έχει

αξία, μόνο αν μας οδηγήσει να ανταποκρι-
νόμαστε καλύτερα στις ανάγκες της κοινω-
νίας. Ποια είναι η πρώτη ανάγκη που έχου-
με σήμερα ως κοινωνία; Να αντιμετωπί-
σουμε, συλλογικά τις τεράστιες ανισότητες
σε εισόδημα, πλούτο και πρόσβαση στην
εξουσία, που βλέπουμε να γιγαντώνονται
στην Ελλάδα. Γιατί είναι αυτή η μεγαλύτερη
πρόκληση που έχουμε μπροστά μας; Διότι
όσο η εξουσία και ο πλούτος συγκεντρώ-
νονται στα χέρια λίγων, τόσο θα νιώθει ο
πολίτης ότι αυτή η κοινωνία δεν τον αφο-
ρά», δήλωσε σε συνέντευξή του στη «Δη-
μοκρατική της Ρόδου». 

Από τη Νίσυρο ξεκίνησε τις περιοδείες
της η Νάντια Γιαννακοπούλου. Στις επαφές
που είχε με τους κατοίκους έδωσε έμφαση
στην αντιμετώπιση της ακρίβειας. «Αυτό
που χρειάζεται να γίνει άμεσα είναι να κα-
ταπολεμηθεί η αισχροκέρδεια στα ακτο-
πλοϊκά εισιτήρια για να μπορεί η μέση ελ-
ληνική οικογένεια να κάνει διακοπές στα
νησιά μας. Με μείωση ΦΠΑ στο 6%, παρα-
τηρητήριο στις τιμές των ακτοπλοϊκών εισι-
τηρίων, κρατική επιδότηση στις ευάλωτες
κοινωνικές ομάδες που κατοικούν στα νη-
σιά μας».

Το μήνυμα της Διαμαντοπούλου
Την ίδια στιγμή με ιδιαίτερο ενδιαφέ-
ρον αναμένονται οι τελικές αποφά-

σεις της Άννας Διαμαντοπούλου
για τη διεκδίκηση της ηγεσίας
του ΠΑΣΟΚ. Χθες έκανε ακόμη
ένα βήμα για την αφετηρία της

κούρσας, καθώς μιλώντας στον
ραδιοφωνικό σταθμό ΣΚΑΪ είπε με

νόημα: «Δεν θα είμαι απούσα σε αυτή
την ιστορία».

Ο γρίφος Διαμαντοπούλου 
και η δήλωση με νόημα ότι
«δεν θα είμαι απούσα 
σε αυτή την ιστορία»
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Οι κινήσεις των 
υποψήφιων προέδρων 

στην «πράσινη σκακιέρα»

Νίκος Ανδρουλάκης Χάρης Δούκας Παύλος Γερουλάνος Μιλένα Αποστολάκη Μιχάλης Κατρίνης



Μου λένε ότι υπάρχει έντονη
δυσαρέσκεια από στελέχη του
ΣΥΡΙΖΑ που κάποτε λογίζονταν
της επιρροής του Νίκου Παππά
προς τον ίδιο τον βουλευτή. Για
αυτό και όταν έγινε η «επιστολή
των 87» στον Κασσελάκη δεν
μπόρεσε ο Νίκος Παππάς να
τους συνετίσει, τον παράκου-
σαν και έβαλαν φαρδιά πλατιά
την υπογραφή τους. Και υπήρ-
ξαν και πολλοί που ήθελαν να
υπογράψουν, αλλά τελευταία
στιγμή απείχαν… Με όλα αυτά
αρχίζω να πιστεύω ότι δεν είναι
και τόσο παντοδύναμος ο Παπ-
πάς στον σημερινό ΣΥΡΙΖΑ… 

O κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης ρωτήθηκε χθες από τον πο-
λιτικό συντάκτη της εφημερίδας «Political» Σωτήρη Πίκουλα για το αποτέλεσμα
των βουλευτικών εκλογών στη Γαλλία και αν θεωρεί ότι επηρεάζει την ελληνική
σκηνή η σύμπραξη των γαλλικών κομμάτων της Κεντροαριστεράς. Ο κ. Μαρινά-
κης τόνισε ότι είναι επισφαλές να συγκρίνουμε τις δύο χώρες, γιατί έχουν δια-
φορετικά χαρακτηριστικά. Αναφέρθηκε στο ασφαλές συμπέρασμα και αυτών
των εκλογών, ότι είναι πολύ αναγκαία η πολιτική σταθερότητα σε μια χώρα. Πα-

ράλληλα, τόνισε ότι στην Ελλάδα πριν από έναν χρόνο υπήρξε εκλογικό αποτέ-
λεσμα σαφές που ενδυναμώνει την πολιτική σταθερότητα, η κυβέρνηση έχει
ορίζοντα τριετίας για να υλοποιήσει το πρόγραμμά της και μια άνετη κοινοβου-
λευτική πλειοψηφία. Τέλος, τόνισε ότι ο κόσμος θέλει λύσεις για τα θέματα της
καθημερινότητας και όχι άλλες αναλύσεις…

Συνεπώς, αυτό που καταλαβαίνω εγώ είναι ότι το εκλογικό αποτέλεσμα δεν
αποτέλεσε σημείο προβληματισμού για το Μαξίμου. 
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Τι σκέφτονται στην κυβέρνηση για την Άννα 
Μου λένε κυβερνητικές πηγές εντός και εκτός Μαξίμου ότι ενδεχόμενη υποψηφιότητα της Άν-
νας Διαμαντοπούλου δεν αποτελεί μια κατ’ ανάγκη αρνητική εξέλιξη. Και αυτό διότι η Άννα Δια-
μαντοπούλου θεωρείται πιο κεντρώα, βρέθηκε κοντά στην κυβέρνηση Μητσοτάκη, ενώ πολύ
στενοί της συνεργάτες (ας μην πούμε ονόματα τώρα, είναι γνωστοί) πλαισιώνουν εδώ και καιρό
το στελεχιακό οπλοστάσιο της κυβέρνησης. Τούτων δοθέντων, μου λένε, το «ΠΑΣΟΚ της Δια-
μαντοπούλου» είναι πολύ κοντά στη ΝΔ και θα μπορούσε να αποτελέσει έναν σοβαρό κυβερνη-
τικό εταίρο σε περίπτωση που στις εκλογές η ΝΔ δεν πιάσει την πολυπόθητη αυτοδυναμία. Η
Διαμαντοπούλου εκπροσωπεί άλλωστε ένα ΠΑΣΟΚ που έχει συνεργαστεί με τη ΝΔ στα μεγάλα
ζητήματα, όχι μόνο στο μνημόνιο αλλά και σε κορυφαία νομοσχέδια… 

Δάκτυλος Ανδρουλάκη
η Μιλένα;

Μιας και έπιασα το ΠΑΣΟΚ, να σας
πω ότι, από αυτά που ακούω από κα-
λούς γνώστες της πιάτσας, η υποψη-
φιότητα της Μιλένας Αποστολάκη σχε-
δόν υπαγορεύτηκε από τον Νίκο Αν-
δρουλάκη, προκειμένου να διασπάσει

ακόμα περισσότερο τους
εσωκομματικούς του
αντιπάλους. Θεωρεί-
ται βέβαιο για κάποι-
ους ότι στην πορεία

του προεκλογικού αγώ-
να η Μιλένα θα στηρίξει για λόγους
ενότητας τον Νίκο Ανδρουλάκη. Μου
παραθέτουν και τις παρεμβάσεις της
από τότε που έκανε γνωστή την υπο-
ψηφιότητά της. Πουθενά δεν επικρίνει
τον σημερινό πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ. Τι
να πω; Από την άλλη, εγώ πιστεύω ότι η
Μιλένα θέλει να δει πώς θα διαμορφω-
θούν οι συσχετισμοί με τα φαβορί τον
Σεπτέμβριο… 

Η στενότητα του
ΣΥΡΙΖΑ σε αριθμούς 

Μου λένε ότι την προηγούμενη
εβδομάδα τα κόμματα της Βουλής έλα-
βαν μία ακόμα δόση της κρατικής επι-
χορήγησης και ένα ποσοστό της έκτα-
κτης επιχορήγησης για τις ευρωεκλο-
γές. Η ΝΔ πήρε γύρω στα 2 εκατ. ευρώ,
ο ΣΥΡΙΖΑ 1 εκατ. ευρώ, το ΠΑΣΟΚ 700
χιλ. ευρώ, το ΚΚΕ 550 χιλ., η Ελληνική

Λύση 400 χιλ., 260 χιλιά-
δες Νίκη και Σπαρτιά-

τες και 250 χιλιάδες η
Πλεύση Ελευθερίας.
Υπ’ όψιν, ο ΣΥΡΙΖΑ το

2022 είχε λάβει πάνω
από 9 εκατ. ευρώ και το γεγο-

νός ότι χάνει συνεχώς δυνάμεις στις
εκλογικές αναμετρήσεις θα τον φέρει
μείον περίπου 12 εκατ. ευρώ σε σχέση
με την τετραετία 2019-2023. Στις διπλές
εκλογές μάλιστα του 2023, ο ΣΥΡΙΖΑ
έκανε προεκλογικά έξοδα περίπου 5
εκατ. ευρώ. Είναι φυσικό τώρα, λοιπόν,
να υπάρχει στενότητα και να την πλη-
ρώνουν τα κομματικά του ΜΜΕ… 

Η γιούχα 
στους πασόκους 
και η Μαριλίζα 

Μου λένε ότι εκεί στον ΣΥΡΙΖΑ τα
πράγματα ανάμεσα στους πρώην
πασόκους του κόμματος είναι δυσά-
ρεστα. Στην Κεντρική Επιτροπή γι-
ουχαΐστηκαν τόσο ο
Γιάννης Ραγκού-
σης όσο και ο
Θανάσης Θεο-
χαρόπουλος,
αλλά έφαγε κρά-
ξιμο και ο Χρήστος
Σπίρτζης. Ο Κασσελάκης θεωρεί ότι
όλα αυτά τα στελέχη προσπαθούν να
δημιουργήσουν συνθήκες για νέο
κεντροαριστερό φορέα, ουσιαστικά
να τον υποσκάψουν. Αυτό, όμως,
που έκανε εντύπωση ήταν ότι η Μα-
ριλίζα Ξενογιαννακοπούλου, αν και
προερχόμενη από το ΠΑΣΟΚ, βγήκε
απέναντι από τα στελέχη αυτά επι-
κρίνοντάς τα σε προσωπικό επίπε-
δο. Θα περίμενε κανείς ότι η κ. Μα-
ριλίζα ως στέλεχος που προέρχεται
από τον Γ. Παπανδρέου θα έπαιζε
αυτό το χαρτί, δηλαδή της σύμπρα-
ξης των δύο κομμάτων. Απεναντίας,
ανήκει και εκείνη στους «κασσελα-
κίστας»… 

O
πως μαθαίνω, η Άννα Διαμαντοπού-
λου τις επόμενες μέρες θα κάνει
γνωστή σε όλους την υποψηφιότητά

της. Οι πηγές μου μού αποκαλύπτουν ότι ήδη
την Πέμπτη ο Δημήτρης Μαύρος της MRB θα
βγάλει νέα υποψηφιότητα που θα την πλασά-
ρει σε πολύ καλή θέση, ενώ η ίδια έχει πα-
ραγγείλει εδώ και μέρες δημοσκόπηση από
τον φίλο, ή μάλλον κολλητό της, Στράτο Φα-

ναρά, η συμβουλή του οποίου έχει ειδικό βά-
ρος. Στο άκουσμα της υποψηφιότητάς της εί-
τε μεσοπρόθεσμα είτε μακροπρόθεσμα, δη-
λαδή μετά το καλοκαίρι, θα αποσυρθούν δύο
υποψηφιότητες ή κατ’ άλλους θα συνασπι-
στούν δίπλα της: ο Μιχάλης Κατρίνης και πο-
λύ πιθανόν και η Νάντια Γιαννακοπούλου,
που προέρχονται από την ίδια ιδεολογική μή-
τρα στο πασοκικό οικοσύστημα.

Η Διαμαντοπούλου 
και οι δύο δημοσκοπήσεις

Ο Μαρινάκης απάντησε στην «Political» για τις γαλλικές εκλογές 

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ...
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Τα λυσσασμένα
fake news κατά
του Ζούλα 

Ο
τι ο ΣΥΡΙΖΑ διασπείρει συνεχώς απίστευτα
ψεύδη κατά του προέδρου της ΕΡΤ Κωνσταντί-
νου Ζούλα τόσο για τα οικονομικά της δημόσιας

τηλεόρασης όσο και για τα πτυχία του δεν μου προκα-
λεί εντύπωση. Αυτό που έχει ενδιαφέρον είναι ότι τα
συγκεκριμένα fake news τα υιοθετούν και τα αναπα-
ράγουν άκριτα και διάφοροι σκιτζήδες της δημοσιο-
γραφίας που προφανώς θα επιθυμούσαν να έχουν κά-
ποιον δικό τους στο τιμόνι της ΕΡΤ. 

Πάντως ο κ. Ζούλας απάντησε κάνοντας λόγο για
«ανερμάτιστη ανακοίνωση» του κόμματος της αξιωμα-
τικής αντιπολίτευσης. Μάλιστα, επικαλούμενος τρεις
βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ, τους κ. Καραμέρο, Ζαμπάρα
και Μαμουλάκη, ζήτησε να ενημερώσουν την Κου-
μουνδούρου ως γνώστες του θέματος, για να μην εκτί-
θεται. Ο κ. Ζούλας επισημαίνει ότι η ΕΡΤ τα τελευταία
πέντε χρόνια «όχι μόνον είναι οικονομικά εύρωστη και
δεν έχει κανένα απολύτως χρέος προς τρίτον, αλλά ήδη
δρομολογείται, σε συνεργασία με την κυβέρνηση, νο-
μοθετική παρέμβαση για να διεκδικήσει αποτελεσμα-
τικά και οριστικά και τα λεγόμενα ανείσπρακτα αντα-
ποδοτικά τέλη».

Όσο για τις αιχμές περί των τίτλων σπουδών του, ο κ.
Ζούλας σημειώνει με νόημα: «Ειλικρινά δεν θα περί-
μενα ποτέ, στα 55 μου χρόνια, ότι θα χρειαζόταν να επι-
στρατεύσω ως τάχα τεκμήριο αριστείας το πτυχίο μου
της Νομικής Σχολής από το Δημοκρίτειο Πανεπιστήμιο
της Θράκης». 

Το σημαντικό asset 
της ΕΑΒ 
Έντονο εξοπλιστικό ενδιαφέρον παρουσιάζει το
αντι-drone σύστημα της ΕΑΒ (Ελληνική Αερο-
πορική Βιομηχανία) που εγκαταστάθηκε πρό-
σφατα στη φρεγάτα «Ψαρά», η οποία συμμετέ-
χει στην ευρωπαϊκή επιχείρηση Eunavfor Aspi-
des στην Ερυθρά Θάλασσα. Το γεγονός ότι το σύ-
στημα της ΕΑΒ χρησιμοποιήθηκε με επιτυχία
και στο πεδίο των επιχειρήσεων αποδεικνύει ότι
μπορεί να αυξήσει σημαντικά τις δυνατότητες
των πολεμικών πλοίων στην αντιμετώπιση μη
επανδρωμένων αεροχημάτων. Αυτά συν το ότι το
σύστημα όχι μόνο εντόπισε τα εχθρικά drones
από πολύ μεγάλη απόσταση, αλλά κατέρριψε
τουλάχιστον ένα από αυτά, ενισχύουν κάτι πλη-
ροφορίες που φτάνουν σε εμένα, σύμφωνα με
τις οποίες η επιτυχία εφαρμογής αυτού του και-
νοτόμου όπλου πιστώνεται στη νέα διοίκηση της
ΕΑΒ, η οποία εξελίσσεται σε σημαντικό asset,
μια και δείχνει να πιάνει τους στόχους που θέτει
πιο γρήγορα από το αναμενόμενο. Από ό,τι φαί-
νεται, η ΕΑΒ αρχίζει σιγά σιγά να βρίσκει τον βη-
ματισμό της και να χαράζει οδικό χάρτη για την
περαιτέρω ενδυνάμωσή της.

Ο Κανελλάκης για…
πρωθυπουργός
Ετελείωσε το θέμα… Να
δω τον Γιάννη Κανελλά-
κη πρωθυπουργό και τι
στον κόσμο! Βγήκε χθες
στον ΣΚΑΪ και είπε ότι αν
κερδίσει, θα βγούμε όλοι
στους δρόμους με το ζι-
βάγκο του Ανδρέα… «Εί-
μαι πανέτοιμος ν’ αγωνι-
στώ. Αγωνίζομαι ήδη σα-
ράντα χρόνια ως δημοσιογράφος. Δεν πάω για
πρωθυπουργία. Πάω να παλέψω για τον λαό και
θα γίνω και πρωθυπουργός. Κι άμα βγω, θα πετά-
ξω όλες τις καρέκλες από τη Χαριλάου Τρικούπη.
Όλοι στους δρόμους με το ζιβάγκο του Ανδρέα.
Όχι με τα παπιγιόν, τις γραβάτες, τις σαμπάνιες και
τα χαβιάρια». Σωθήκαμε!

Τα κινέζικα
βασανιστήρια 
της Άννας 

«Στο μαρτύριο της
σταγόνας» έχει υποβά-
λει όλους τους υποψή-
φιους αρχηγούς στο
ΠΑΣΟΚ η Άννα Διαμαν-
τοπούλου. Και το καλύ-
τερο δεν είναι ότι δεν
αποκαλύπτει τις προθέ-
σεις της, αλλά είναι αυ-
τό που λέμε λαϊκά «τους
έχει όλους στο παρά πό-
δα». Αυτή τη φορά με νέα δημόσια παρέμβασή
της έβαλε ακόμη ένα κομματάκι στο παζλ λέγον-
τας, «δεν θα είμαι απούσα σε αυτή την ιστορία»
και διέψευσε δημοσίευμα που την ήθελε να μα-
ζεύει ήδη υπογραφές για την υποψηφιότητά της.
Πάντως για να μην ψάχνονται πολύ, η Άννα είναι
έτοιμη, το timing ψάχνει!

Εισιτήριο για Βρυξέλλες
παίρνει ο Τζιτζικώστας

Δεν ξέρουμε ακόμα ποιο χαρτοφυλάκιο θα πά-
ρει η Ελλάδα στην ΕΕ. Η Αθήνα προφανώς θα ήθε-
λε τα χαρτοφυλάκια της Ενέργειας και του Ανταγω-
νισμού. Επικρατέστερο όμως θεωρείται αυτό της
Αγροτικής Ανάπτυξης. Πρόκειται για ένα κρίσιμο -
και για τη χώρα μας- χαρτοφυλάκιο, διότι κοινό αί-
τημα των Ευρωπαίων αγροτών είναι οι αλλαγές
στην κοινή αγροτική πολιτική και ένας Έλληνας
στο «τιμόνι» εκτιμάται ότι θα προσδώσει επιπλέον
αξία στη χώρα μας. Ειδικά αν πρόκειται για τον πε-
ριφερειάρχη Κεντρικής Μακεδονίας Απόστολο
Τζιτζικώστα, ο οποίος γνωρίζει πολύ καλά αυτά τα
ζητήματα. Μαθαίνω ότι ο κ. Τζιτζικώστας ετοιμάζε-
ται να κλείσει εισιτήρια για Βρυξέλλες. 

Χ
ρο

νι
κό

 το
υ

Χ
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Φίλος του Κασσελάκη 
ο αντιπρόεδρος της Meta

Ο πρόεδρος Στέφανος έφερε τους φίλους του από το Αμέρικα για να
τους ξεναγήσει στη Βουλή… Αν και αρχικά δεν ήταν γνωστό ποιοι ήταν
οι καλεσμένοι του Στέφανου Κασσελάκη, ωστόσο στη συνέχεια πηγές
από την Κουμουνδούρου ανέφεραν πως πρόκειται για υψηλόβαθμα
στελέχη του παγκόσμιου κολοσσού Meta Platforms. Ένας εξ αυτών, ο
Τζον Άλεν Τόμας, ο αντιπρόεδρος της εταιρείας, διατηρεί φιλικές σχέ-
σεις με τον Στέφανο Κασσελάκη. 

Γνήσιος Συριζαίος και

όχι σαν αυτούς τους για-

λαντζί που κυκλοφορούν τώρα τελευταία μου έλεγε ότι η

καταστροφή του Αλέξιου Τσίπρα είναι ότι βάζει μπροστά

σαν λαγούς κάτι τύπους σαν τον Θανάση Καρτερό και τον

Χρηστάρα Σπίρτζη, οι οποίοι του κάνουν μεγαλύτερο κα-

κό από όσο φαντάζεται… Έτσι κι αλλιώς, αυτοί τον έκα-

ψαν ενόσω κυβερνούσε, θα προσθέσω εγώ… 

LOCK
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Εγώ ήδη βάζω στοι-

χήματα ότι η οικογέ-

νεια Παπανδρέου θα

στηρίξει Χάρη Δούκα

και όχι Παύλο Γερου-

λάνο όπως ελπίζουν

ορισμένοι… 

ΓΙΑ ΝΑ ΞΕΡΕΤΕ…Έχει δίκιο ο Τάκης
«Θέλουν και να νικήσουν τον Κυριάκο, τρομάρα τους», σχολίαζε χθες κορυφαίο στέλε-

χος της ΝΔ για τον ΣΥΡΙΖΑ και το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ, που μέσα στη σύγχυσή τους καταψήφι-
σαν διάταξη που περιλαμβανόταν σε νομοσχέδιο του υπουργείου Ανάπτυξης και προέβλε-
ψε αύξηση από ένα εκατομμύριο σε πέντε εκατομμύρια ευρώ(!) των προστίμων σε όσες
εταιρείες παρανομούν στο πλαφόν κέρδους. Άδικο έχει τώρα ο υπουργός Τάκης Θεοδω-
ρικάκος που έχει… ανέβει στα κεραμίδια και όπου σταθεί κι όπου βρεθεί καταγγέλλει τον
Στέφανο Κασσελάκη και τον Νίκο Ανδρουλάκη ότι έχουν χάσει τ’ αυγά και τα πασχάλια;

Ποιος υπουργός 
έλυσε το μυστήριο
με τα τουρκικά F-16

Στο Πεντάγωνο σήμανε συναγερμός όταν
υπήρξε αξιόπιστη πληροφορία ότι οι Τούρκοι εί-
χαν μετακινήσει τέσσερα F-16 απέναντι από τα
ελληνικά νησιά. Συγκεκριμένα, τα τουρκικά μα-
χητικά αεροσκάφη μεταφέρθηκαν από μια βάση
στα ανατολικά της Τουρκίας (κοντά στα σύνορα με
τη Συρία) προς τη δυτική πλευρά. Το ζήτημα προ-
κάλεσε ανησυχία και οι επιτελείς στο Πεντάγωνο
προσπαθούσαν να ερμηνεύσουν τη σημασία αυ-
τής της τουρκικής κίνησης, δεδομένου ότι δεν
υπήρχαν ενδείξεις για ένταση στο Αιγαίο. Τελικά
όπως μαθαίνω την απάντηση την έδωσε το
υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης, υπό την
ηγεσία του Δημήτρη Παπαστεργίου. Μέσα από τη
συνεργασία με το υπουργείο Άμυνας αποκαλύ-
φθηκε ότι η μετεγκατάσταση των τουρκικών μα-
χητικών ήταν προσωρινή και έγινε λόγω έργων
στον διάδρομο αποπροσγειώσεων της μόνιμης
αεροπορικής βάσης τους.

Πρόεδρος, όχι Στέφανος… 
Στην ΚΕ ο Στέφανος Κασσελάκης διόρθωσε

τον Χρηστάρα Σπίρτζη που τόλμησε να τον απο-
καλέσει σκέτο «Στέφανε» και του είπε να τον
προσφωνεί «πρόεδρο». Μιλάμε για κανονικό
τσίρκο. Αυτά βέβαια δεν τα έγραψε και δεν τα
είπε κανείς… Ο δε Σπίρτζης τον ρώτησε για τα
μαύρα χρήματα και την εμπλοκή του Αλέξη
Τσίπρα, αλλά πάλι δεν πήρε απάντηση… 

Τσίρκο Νο2 
Παραμένω στο τσίρκο του ΣΥΡΙΖΑ. Ο Τσίπρας

με tweet πανηγυρίζει για την πρωτιά Μελανσόν
στις εκλογές της Γαλλίας. Εν τω μεταξύ ο Με-
λανσόν είχε δηλώσει ότι ο Τσίπρας είναι από τις
πιο ελεεινές πολιτικές προσωπικότητες στην
Ευρώπη. Απόλαυση!

Ο Δούκας και οι συνεργασίες…
Παρακολουθώ με προσοχή τις δημόσιες τοποθετήσεις του Χάρη Δούκα. Χθες στο

Mega είπε κάτι σημαντικό. Ο δήμαρχος Αθηναίων δεν φάνηκε αρνητικός σε συνεργα-
σίες με άλλα κόμματα όταν ρωτήθηκε αν υπάρχουν περιθώρια συνεργασίας με τον
Στέφανο Κασσελάκη. «Θα συνεργαστούμε και με τον κ. Μητσοτάκη αν χρειαστεί για
να λύσουμε τα προβλήματα των πολιτών. Η συνεργασία είναι βασικό θεμέλιο στην
προσπάθεια να δημιουργήσουμε ανάπτυξη. Σε καμία περίπτωση όμως συζητήσεις
κορυφής, αλλά συζητήσεις βάσης. Λίγο κόσμο ενδιαφέρει τι θα συζητήσω εγώ με τον
κ. Κασσελάκη. Συζητήσεις βάσης στις γειτονιές χρειάζονται και επιδιώκουμε. Θα συ-
νεργαστούμε με όλους για να λύσουμε προβλήματα. Και με τον κ. Μητσοτάκη θα συ-
νεργαστούμε αν χρειαστεί. Θα συζητήσουμε στην πράξη πώς θα λύσουμε προβλήμα-
τα. Και θα συγκρουστούμε. Δεν θα φοβηθούμε». Ο άνθρωπος δείχνει σοβαρός και
συγκροτημένος με ανοιχτό μυαλό… χωρίς αγκυλώσεις και παρωπίδες.

O
σοι τον γνωρίζουν
από τις προηγούμε-
νες θητείες του σε

κυβερνητικά πόστα (και ειδι-
κά στο υπουργείο Δικαιοσύ-
νης), έχουν μόνο καλά λόγια
για τον νέο υπουργό Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίμων
Κώστα Τσιάρα, ο οποίος, σε
αντίθεση με τον προκάτοχό
του, είναι προσηνής, ευγενής
αλλά και εργατικός, χωρίς
πολλά λόγια και φανφάρες. Σε
πρόσφατη συνέντευξή του,
ρωτήθηκε για συμπεριφορές
(σ.σ.: βλέπε Λ. Αυγενάκη) που
δεν προσιδιάζουν στις αρχές
της ΝΔ. «Ο πρωθυπουργός
επιβεβαίωσε τις αρχές και τις
αξίες της παράταξης, η οποία
δεν ανέχεται τέτοιες συμπερι-
φορές», είπε και πρόσθεσε
ότι η κυβέρνηση προχωρά

μπροστά και γυρίζει σελίδα,
επιβεβαιώνοντας τη συνέ-
πεια στις αρχές και τις αξίες
που πρεσβεύει. «Η πραγμα-
τικότητα είναι ότι η κυβέρνη-
ση εργάζεται πραγματικά
σκληρά, γίνεται μια πολύ με-
γάλη προσπάθεια. Βλέπετε
ότι η διεθνής και η παγκό-
σμια συγκυρία δεν ευνοεί,
δημιουργεί συνθήκες που
πολλές φορές μας αναγκά-
ζουν να αναπροσαρμόζουμε
πολιτικές -και μιλάω κυρίως
για την ακρίβεια- και για αυ-
τά τα ζητήματα τα οποία κατά
βάση απασχολούν την ελλη-
νική κοινωνία. Από εκεί πέ-
ρα, βεβαίως, όλοι κρινόμα-
στε στο πεδίο, στον χώρο της
ευθύνης και της αρμοδιότη-
τάς μας», σημείωσε μεταξύ
άλλων ο κ. Τσιάρας.

ΚΩΣΤΑΣ ΤΣΙΑΡΑΣ 

Ο κατάλληλος άνθρωπος
στην κατάλληλη θέση 
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Σοκ: 
Δεν θα ξανακάνει

lifestyle
Σ υμφορά! Ο Στέφανος μιλώντας στο Mega είπε ότι δεν θα απαντήσει ξανά σε ερωτήσεις lifestyle!

Πρόεδρε, τι εννοείς; Ότι δεν θα ξαναβγάλεις τρυφερές selfies με τον Τάιλερ; Ότι δεν θα μας ξανα-
δείξεις τα σπίτια σου; Τα δαχτυλίδια του γάμου; Εμείς για αυτά ζούμε, μη μας τα στερήσεις… 

ΔΕΚΑ ΣΤΑΔΕΚΑ
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Α ν το Νέο Λαϊκό Μέτωπο (NFP) -η αριστερή/πράσινη

συμμαχία στην οποία συμμετέχει η ριζοσπαστική Αρι-

στερά (LFI) του Ζαν-Λικ Μελανσόν- στη Γαλλία ήξερε

τι φωτιές θα άναβε η νίκη του στην Ελλάδα, πιο συγκεκριμένα

στην ελληνική Κεντροαριστερά, ίσως να το ξανασκεφτόταν.

Την επομένη του δεύτερου γύρου των γαλλικών κοινοβουλευτι-

κών εκλογών όλος ο πλανήτης είτε αναστέναζε ανακουφισμένος

για την ανάσχεση της ακροδεξιάς και της Μαρίν Λεπέν, είτε ανα-

ρωτιόταν τι θα γίνει τώρα στη Γαλλία, που κανείς δεν έχει πλει-

οψηφία και διάφοροι ετερόκλητοι πρέπει να κάτσουν να τα βρουν

και να φτιάξουν κυβέρνηση.

Αυτά ήταν τα δύο κυρίαρχα

θέματα.

Αυτά θα είναι και τα δύο

κυρίαρχα θέματα για το επό-

μενο διάστημα. Για όλους,

εκτός από την ελληνική Κεν-

τροαριστερά και κυρίως τον

ΣΥΡΙΖΑ, στον οποίο δεν ξέ-

ρουν αν πρέπει να αναστενά-

ξουν ανακουφισμένοι, να

δοξάσουν τη δύναμη των

ενωμένων κεντροαριστερών

δυνάμεων, να σφυρίξουν

αδιάφορα ή να καταφύγουν

στο παλιό και πολυδοκιμα-

σμένο «ναι μεν, αλλά». 

Προσώρας κατάφεραν και

τα έκαναν όλα αυτά ταυτό-

χρονα μέσα σε λίγες ώρες.

Τράγοι και ελάφια
Ο Κασσελάκης πρώτος

έγραψε ένα κατεβατό στα

social, όπου ο τράγος και η

έλαφος τελικά μια χαρά φάνηκαν να του αρέσουν μαζί, με

την προϋπόθεση ότι θα βελάζουν στα γαλλικά όμως. Επαίνε-

σε τη γαλλική Κεντροαριστερά που ενώθηκε και τα κατάφε-

ρε, ξεχνώντας ότι μόλις δύο μέρες νωρίτερα είχε χαρακτη-

ρίσει με εκείνο το πανέξυπνο ευφυολόγημά του «τραγέλα-

φο» το συνταίριασμα ανόμοιων πραγμάτων. Ότι δηλαδή στη

Γαλλία ο Μελανσόν και οι Πράσινοι είναι ταιριαστά πράγμα-

τα, ας πούμε, πολύ δε περισσότερο οι κομμουνιστές και ο

Μακρόν.

Μετά ήρθε ο Αλέξης Τσίπρας, ο οποίος είπε ότι οι προοδευτικές

δυνάμεις πρέπει να κάνουν πέρα το «Εγώ» και να σκέφτονται το

«Εμείς» και γέλασαν και τα πόμολα της Κουμουνδούρου. Αφού

ανέτρεξαν πρώτα στο λεξικό ώστε να θυμηθούν τι σημαίνει η λέξη

«Εμείς», η λέξη «συνεργασία», η λέξη «ενωμένοι» και άλλα τέ-

τοια ξεχασμένα εδώ και τουλάχιστον έναν χρόνο πράγματα.

Μετά ήρθαν διάφοροι «προεδρικοί» να το κάνουν ακόμη καλύ-

τερο, λέγοντας ότι ναι, καλές οι συνεργασίες στη Γαλλία, αλλά εδώ

είναι Ελλάδα και δεν μπορούμε να συνεργαστούμε, διότι στη Γαλ-

λία τρώνε καμαμπέρ και εδώ τρώμε φέτα, ξέρω γω. Ή διότι κάτι

άλλο. Δεν έχει σημασία τι είναι αυτό το κάτι ως δικαιολογία, διά-

φορα τραγελαφικά (για να αντιγράψουμε τον Κασσελάκη) ακού-

στηκαν και γράφτηκαν, ενώ στην πραγματικότητα όλοι τους ήθε-

λαν να πουν το εξής ένα: Δεν μπορούμε να συνεργαστούμε με κα-

νέναν επειδή κανείς άλλος δεν θέλει τον πολυχρονεμένο μας

πρόεδρο για de facto ηγέτη

της Κεντροαριστεράς.

Τι θέλει να μας πει 
ο ποιητής;

Κι έτσι, κατ’ ουσίαν, ο ΣΥΡΙ-

ΖΑ, πλην της «φράξιας» Τσί-

πρα, κατάφερε να ταυτιστεί

σχεδόν με την άποψη του Μα-

ξίμου, η οποία ήταν ακριβώς η

ίδια: Μην παρασύρεστε από

τους Γάλλους, είπε, εδώ δεν

είναι Γαλλία, δεν υπάρχουν οι

ίδιες δυναμικές. Το Μαξίμου

φυσικά το είπε από άλλη σκο-

πιά, αλλά το αποτέλεσμα ήταν

το ίδιο. Παραμένει λίαν αβέ-

βαιο το τι θα συμβεί στη Γαλλία

σε κυβερνητικό επίπεδο, τα

κάνανε μαντάρα και οι Γάλλοι

και τώρα θα τρέξουν να τα

ξεμπερδέψουν. Τα σενάρια

είναι πολλά, το μόνο βέβαιο

είναι ότι το εκλογικό σώμα

προτίμησε την -εν πολλοίς

άγνωστη και σκοτεινή για τη χώρα- προοπτική της «ακυβερ-

νησίας» ή, καλύτερα, της μη-σαφέστατης κυβερνητικής

προοπτικής, παρά να δει την ακροδεξιά στο τιμόνι της χώ-

ρας.

Και πράγματι έβαλαν στην άκρη τα «Εγώ» για χάρη του

«Εμείς». Στο μεταξύ, αν στην Ελλάδα μιλάμε για φουσκωμέ-

να πολιτικά «Εγώ», στη Γαλλία μιλάμε για κάτι πολιτικά

«Εγώ» τόσο κολοσσιαία που φαίνονται από το Διάστημα μαζί

με τις Πυραμίδες και το Σινικό Τείχος.

Αλλά, είπαμε, άλλο η Γαλλία, μη συγκρίνουμε ανόμοια πράγμα-

τα. Πέραν του ότι τρώμε διαφορετικά τυριά, δεν είναι και εξίσου

έξυπνοι αυτοί ώστε να κάνουν λογοπαίγνια με τους τράγους και τα

ελάφια. Ίσως επειδή είναι πολύ απασχολημένοι για να κάνουν

πολιτική. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Allons enfants 
αλά ελληνικά
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Α
μετακίνητη στη θέση ότι η πολιτική
σταθερότητα περνάει μέσα από
την αυτοδυναμία παραμένει η κυ-

βέρνηση και με φόντο τον δεύτερο γύρο
των εθνικών εκλογών στη Γαλλία και την
ανατροπή που υπήρξε κλείνει για μια ακό-
μη φορά το σενάριο της πρόωρης προσφυ-

γής στις κάλπες που κάποι-
οι τεχνηέντως καλλιερ-
γούν. Τον τόνο έδωσε χθες
ο κυβερνητικός εκπρόσω-
πος Παύλος Μαρινάκης,
κόβοντας «με το καλημέ-
ρα» τη φιλολογία που ξεκί-
νησε μετά τις γαλλικές
κάλπες.

«Τις δυνάμεις των άκρων
τις αντιμετωπίζουμε μέσα από την πολιτική
μας. Δεν μας αρέσει να ετεροκαθοριζόμα-
στε ούτε να πανηγυρίζουμε για αποτελέ-
σματα άλλων χωρών», είπε χαρακτηριστι-
κά χθες ο κ. Μαρινάκης και επιτέθηκε στον
ΣΥΡΙΖΑ λέγοντας ότι έχει πολλή πλάκα να
βλέπει κανείς να πανηγυρίζουν κάποιοι για
τις δηλώσεις Μελανσόν, ξεχνώντας τι έχει
πει για το κόμμα τους πριν από λίγα χρόνια.
«Αυτά είναι καταγεγραμμένα», είπε ο κ.
Μαρινάκης και πρόσθεσε ότι «η ετυμηγο-
ρία των πολιτών κάθε χώρας είναι απολύ-
τως σεβαστή, αλλά οι συγκρίσεις είναι επι-
σφαλείς, κάθε χώρα έχει τα δικά της χαρα-
κτηριστικά, άλλο εκλογικό σύστημα».

«Θα συνεχίσουμε να
κάνουμε τη δουλειά μας»

«Αν μπορεί να βγει ένα ασφαλές συμπέ-
ρασμα, είναι η μεγάλη πολιτική αξία που
έχει η κυβερνητική σταθερότητα στη χώρα
μας. Έχουμε τρία χρόνια χωρίς εκλογές, οι
πολίτες από τις πολλές αναλύσεις προτι-
μούν τις λύσεις και εμείς σε αυτή την κα-
τεύθυνση θα συνεχίσουμε να κινούμαστε»,
υπογράμμισε.

Λίγες ώρες μετά τον δεύτερο γύρο των
εκλογών στη Γαλλία εξάλλου κυβερνητικές
πηγές σημείωναν μεταξύ άλλων ότι οι
όποιοι παραλληλισμοί με την Ελλάδα είναι
άστοχοι, καθώς η Γαλλία έχει εκλογικό σύ-
στημα δύο γύρων. «Διαφάνηκε η διάθεση
γενικότερης συνεργασίας απέναντι στη Λε-
πέν. Το σημαντικό που αναδείχθηκε από τις
γαλλικές εκλογές είναι η μεγάλη σημασία
που έχει η πολιτική σταθερότητα, η οποία
είναι σαφές και στο παράδειγμα της Γαλ-
λίας ότι περνά μέσα από την αυτοδυναμία»,
ανέφεραν χαρακτηριστικά, προσθέτοντας
ότι η αυτοδυναμία και κατά συνέπεια η πο-
λιτική σταθερότητα είναι μια συνθήκη που
υπηρετεί τη χώρα.

«Εμείς ως κυβέρνηση έχουμε τρία χρό-
νια μέχρι τις επόμενες εκλογές να κάνουμε
τη δουλειά μας και να πείσουμε τους πολί-
τες μέσα από τα αποτελέσματα που φέρ-

νουμε καθημερινά για την παραπάνω ανα-
γκαιότητα», τόνιζαν οι παραπάνω πηγές.

Υπενθυμίζεται ότι μόλις την προηγούμε-
νη εβδομάδα ο πρωθυπουργός Κυριάκος
Μητσοτάκης, συνομιλώντας με τον πρώην
πρωθυπουργό της Ιταλίας και πρόεδρο του
Ινστιτούτου Jacques Delors Ενρίκο Λέτα,
στο πλαίσιο του 28ου ετήσιου συνεδρίου E-
conomist Government Roundtable στο
γκολφ Γλυφάδας, απέκλεισε με κατηγορη-
ματικότητα το ενδεχόμενο πρόωρης προ-
σφυγής στις κάλπες.

«Τα επόμενα χρόνια πρέπει να έχουμε ως
στόχο να συγκλίνουμε με την Ευρώπη και
έχουμε τρία χρόνια στη θητεία μας, δεν θα
υπάρξουν πρόωρες εκλογές. Οι εκλογές θα
διεξαχθούν το 2027. Ήμουν επίσης σαφής
στην πρώτη μου θητεία παρά τις πολλές
ερωτήσεις που υπήρξαν. Διαψεύστηκαν, θα
διαψευστούν ξανά. Θα κριθούμε συνολικά
για όσα κάνουμε στη δεύτερη θητεία μας»,
είπε χαρακτηριστικά ο πρωθυπουργός και
τόνισε ότι «έχουμε εντολή να προωθήσου-
με ισχυρές μεταρρυθμίσεις».

Απέδωσε δε για μια ακόμη φορά το
αποτέλεσμα των ευρωεκλογών στο γε-
γονός ότι υπήρχε κάποια κόπωση λόγω
των συνεχών εκλογών: «Είχαμε πολύ
υψηλή αποχή, αλλά και οι πολίτες απο-
φάσισαν να χρησιμοποιήσουν τις ευρω-
παϊκές εκλογές για να μας στείλουν ένα
μήνυμα σχετικά με το κόστος ζωής. Το
μήνυμα των πολιτών ήταν “πιάστε δου-
λειά και να πετύχετε τα αποτελέσματα
που δεσμευτήκατε”». Σημείωσε δε ότι η
ΝΔ παραμένει κυρίαρχη πολιτική δύνα-
μη στη χώρα, καθώς μπόρεσε να συσπει-
ρώσει γύρω της τόσο δεξιούς όσο και
κεντρώους ψηφοφόρους.

Νέο αντιπολιτευτικό αφήγημα
Κορυφαία κυβερνητικά στελέχη θεω-

ρούν υποβολιμαία τη φημολογία που
έχει ξεκινήσει από κύκλους της αντιπο-
λίτευσης και φέρει τον πρωθυπουργό να
εξετάζει την πρόωρη προσφυγή στις
κάλπες. «Όσοι υποστηρίζουν αυτό το σε-
νάριο λησμονούν ότι η ΝΔ έχει μια πολύ
ισχυρή κοινοβουλευτική παρουσία, 157
συν έναν ανεξάρτητο βουλευτή, ο οποίος
όμως έχει δηλώσει ότι θα υπερψηφίζει
τα νομοσχέδια της κυβέρνησης και δεν
έχει απολύτως κανέναν λόγο να εκθέσει
τη χώρα σε κίνδυνο αποσταθεροποί-
ησης», σημειώνουν. 

Όπως τονίζουν οι ίδιες πηγές, ιδιαίτερα
το δεύτερο και τρίτο κόμμα της αντιπολί-
τευσης λόγω της εσωτερικής περιδίνησης
στην οποία έχουν περιέλθει μετά τις ευ-
ρωεκλογές και της εσωστρέφειας στην
οποία βυθίζονται, ανακάλυψαν «εσχάτως»
ένα νέο αφήγημα - ελλείψει ουσιαστικού
αντιπολιτευτικού αφηγήματος. Λησμονούν
όμως ότι τα ίδια έλεγαν και την προηγού-
μενη τετραετία, αλλά η πραγματικότητα
τους εξέθεσε, αφού ο πρωθυπουργός σε
πείσμα των τότε φημών και «πληροφο-
ριών» εξάντλησε την τετραετία, όπως είχε
άλλωστε πολλάκις δεσμευτεί. «Και τώρα το
ίδιο θα συμβεί γιατί ο Κυριάκος Μητσοτά-
κης σέβεται τους θεσμούς και μάχεται μέ-
χρι την τελευταία στιγμή», λένε.  

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

«Δεν θα υπάρξουν πρόωρες
κάλπες στη χώρα μας»,
ξεκαθαρίζουν κυβερνητικά
στελέχη - «Αναδείχτηκε 
η μεγάλη σημασία της
πολιτικής σταθερότητας, 
η οποία περνά μέσα από 
την αυτοδυναμία», ανέφερε 
ο κυβερνητικός εκπρόσωπος

«Άστοχοι
οι παραλληλισμοί
της Ελλάδας με τις
γαλλικές εκλογές»
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Σ
την πορεία των μεγάλων παρεμβάσε-
ων στην ψηφιακή εικόνα της χώρας
και στην απολύτως αναγκαία διασύν-

δεση της μέχρι σήμερα εξέλιξης της ψηφιο-
ποίησης στον δημόσιο τομέα με την ανάγκη
να διπλασιαστούν οι επαγγελματίες με δε-
ξιότητες στην πληροφορική αναφέρεται, με
ανάρτησή του στα μέσα κοινωνικής δικτύω-
σης, ο υπουργός Παιδείας, Θρησκευμάτων
και Αθλητισμού Κυριάκος Πιερρακάκης.

Ο υπουργός τονίζει ότι αυτός ο στόχος θα
επιτευχθεί με ειδικές δράσεις στο σχολείο
και γενικά στην εκπαίδευση και διευκρινίζει
πως αυτό είναι κάτι που ήδη δρομολογείται
από το υπουργείο Παιδείας, Θρησκευμάτων
και Αθλητισμού.

«Με σκληρή δουλειά 
αλλάζουμε τα πράγματα»

«Τα μεγάλα άλματα είναι απολύτως εφικτό
να πραγματοποιηθούν», καταλήγει ο κ. Πιερ-
ρακάκης και δηλώνει, «έτσι αλλάζει η χώρα,
έτσι λύνονται τα προβλήματα. Αυτό κάνουμε
και τώρα στο υπουργείο Παιδείας. Ένα βήμα
τη φορά, μία λύση κάθε μέρα. Χωρίς ολιγω-
ρίες και καθυστερήσεις, με σκληρή δουλειά
και σύστημα αλλάζουμε τα πράγματα».

Συγκεκριμένα, ο κ. Πιερρακάκης αναφέ-
ρει στην ανάρτησή του: «Το 2019 θέσαμε τον
φιλόδοξο στόχο της ψηφιακής σύγκλισης με
την Ευρώπη. Τα στοιχεία που ανακοινώθη-
καν πριν λίγες ημέρες για το 2023 δείχνουν
πως όχι μόνο τα καταφέραμε στον τομέα των
δημοσίων υπηρεσιών αλλά και σε αρκετά άλ-
λα σημεία ξεκινήσαμε να ξεπερνάμε τον ευ-
ρωπαϊκό μέσο όρο!

Στην ψηφιοποίηση των δημόσιων υπηρε-
σιών για επιχειρήσεις ο δείκτης για την Ελ-
λάδα είναι στο 86.2, όταν στην Ευρώπη είναι
85.4. Η ψηφιοποίηση των δημόσιων υπηρε-
σιών αυξήθηκε εκθετικά την τετραετία 2019-
2023, με ετήσια πρόοδο 17% από το 2022 στο
2023. Την ίδια στιγμή, η ανάπτυξη υποδομών
συνδεσιμότητας οπτικών ινών ανέρχεται στο
98% (ευρωπαϊκός μέσος όρος 89,3%).

Ξεκινήσαμε πολύ χαμηλά. Η χώρα το 2019
ήταν ουραγός στην ψηφιακή σύγκλιση και ο
στόχος έμοιαζε ανέφικτος, σχεδόν ουτοπι-
κός. Η συνέχεια ήταν μια πρόκληση πρώτου
μεγέθους που δοκίμασε πραγματικά την ψυ-
χραιμία, τα ανακλαστικά και τις αντοχές μας.
Ενώ προχωρούσαμε σε όλες τις απαιτούμε-
νες πρωτοβουλίες για να διαμορφώσουμε
και να θεμελιώσουμε το gov.gr, “χτύπησε” η
πανδημία και έπρεπε να επιταχύνουμε ακό-
μα περισσότερο για να εξασφαλίσουμε τη
λειτουργία του κράτους σε πρωτοφανείς
συνθήκες κρίσης».

«Βήμα βήμα τα καταφέραμε»
«Στη συνέχεια κληθήκαμε να δημιουργή-

σουμε ένα πρότυπο πρόγραμμα εμβολια-
σμού που έπρεπε να δουλεύει υποδειγματι-
κά. Σύντομα αποδείχθηκε ότι πετύχαμε εκεί
που μεγάλες χώρες σήκωσαν τα χέρια ψη-

λά. Το ελληνικό πρόγραμμα εμβολιασμού
χαρακτηρίστηκε ως ένα από τα καλύτερα
του κόσμου. Την ίδια ώρα το gov.gr είχε ήδη
γίνει ένα από τα πιο δημοφιλή brands στην
Ελλάδα.

Αυτή την επιτυχία την οφείλουμε σε μια
εξαιρετική ομάδα στελεχών και πληροφορι-
κών. Χάρη στις προσπάθειες πολλών και την
αφοσίωση στον στόχο του ίδιου του πρωθυ-
πουργού Κυριάκου Μητσοτάκη, βήμα βήμα
τα καταφέραμε. Η προσπάθεια έπιασε τόπο
και άλλαξε τη σχέση του πολίτη με το κράτος.
Για πρώτη φορά μετά από πολλά χρόνια το
κράτος ενέπνευσε στους πολίτες εμπιστοσύ-
νη για την ταχύτητα και την αποτελεσματικό-
τητά του».

Το επόμενο βήμα
«Από το καλοκαίρι του 2023 και μετά, η

προσπάθεια συνεχίζεται με τον Δημήτρη Πα-
παστεργίου και τον Κωνσταντίνο Κυρανάκη
στο υπουργείο Ψηφιακής Διακυβέρνησης,
αλλά και από το σύνολο της κυβέρνησης. Η
ψηφιακή σύγκλιση είναι μια εθνική πολιτική
που αγγίζει όλους τους τομείς του κυβερνη-
τικού έργου.

Πέρα από την ψηφιοποίηση όλων των λει-
τουργιών του κράτους, επόμενο βήμα είναι ο
διπλασιασμός των επαγγελματιών με δεξιό-
τητες στην πληροφορική. Αυτός ο στόχος θα
επιτευχθεί με ειδικές δράσεις στο σχολείο
και γενικά στην εκπαίδευση, κάτι το οποίο
ήδη δρομολογούμε στο υπουργείο Παιδείας,
Θρησκευμάτων και Αθλητισμού.

Επιταχύνουμε στον δρόμο που ακολου-
θούμε μέχρι τώρα, με ένα χρήσιμο δίδαγμα
από την πενταετία που μεσολάβησε: Η επί-
τευξη στόχων γίνεται με συστηματική και συ-
νειδητή προσπάθεια επάνω σε ένα ολοκλη-
ρωμένο σχέδιο. Έτσι αλλάζει η χώρα, έτσι
λύνονται τα προβλήματα. Αυτό κάνουμε και
τώρα στο υπουργείο Παιδείας. Ένα βήμα τη
φορά, μία λύση κάθε ημέρα. Χωρίς ολιγω-
ρίες και καθυστερήσεις, με σκληρή δουλειά
και σύστημα αλλάζουμε τα πράγματα. Με
οδηγό την πεποίθηση ότι τα μεγάλα άλματα
είναι απολύτως εφικτό να πραγματοποι-
ηθούν».

«Η Ελλάδα από 
ουραγός στην ψηφιακή

σύγκλιση ξεπέρασε 
τον μέσο όρο της ΕΕ»

«Στην ψηφιοποίηση των δημόσιων υπηρεσιών για επιχειρήσεις 
ο δείκτης για τη χώρα μας είναι στο 86.2, όταν στην Ευρώπη 

είναι 85.4», τόνισε ο υπουργός Παιδείας

Άνοδος και στην ανάπτυξη υποδομών συνδεσιμότητας οπτικών ινών
Σημαντική πρόοδο στην ψηφιοποίηση των δημόσιων υπηρεσιών

αναγνώρισε στην Ελλάδα η Ευρωπαϊκή Επιτροπή στην ετήσια έκθε-
σή της για την Ψηφιακή Δεκαετία. Η χώρα μας κατέγραψε τη μεγα-
λύτερη βελτίωση στον τομέα αυτό κατά 16% την τελευταία τετραετία.
Συνολικά μέσα σε δύο χρόνια η Ελλάδα έχει προσεγγίσει και σε
πολλές περιπτώσεις έχει ξεπεράσει τον ευρωπαϊκό μέσο όρο.

Άνοδο σημείωσε η Ελλάδα και στην ανάπτυξη υποδομών συνδε-
σιμότητας οπτικών ινών στις εγκαταστάσεις. Αν και δεν έχουμε ακό-
μη προσεγγίσει τον ευρωπαϊκό μέσο όρο, η χώρα μας σημείωσε αύ-
ξηση 10,56 ποσοστιαίων μονάδων. Πρόοδο επίσης κατέγραψε η Ελ-
λάδα και στην κάλυψη του 5G που ανέρχεται στο 98% σημειώνοντας
άνοδο 14,5%, ενώ ο ευρωπαϊκός μέσος όρος διαμορφώθηκε στο
89,3%, καταγράφοντας αύξηση 9,8 ποσοστιαίων μονάδων.

Τα στοιχεία ανέφερε ο κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος Μαρι-

νάκης, κατά την ενημέρωση των πολιτικών συντακτών. Παράλληλα
τόνισε πως πλέον το gov.gr αριθμεί 1.820 υπηρεσίες σε 11 διαφορε-
τικές κατηγορίες, από 503 που είχε στην έναρξή του τον Μάρτιο του
2020. Συνολικά σήμερα έχουν χρησιμοποιήσει την Ενιαία Εθνική
Πύλη της Δημόσιας Διοίκησης 8,5 εκατομμύρια πολίτες για να εκ-
δώσουν κάποιο έγγραφο ή να ολοκληρώσουν κάποια ψηφιακή υπη-
ρεσία. Συνολικά έως σήμερα έχουν εκδοθεί σχεδόν 290 εκατομμύ-
ρια έγγραφα μέσω του gov.gr.

Επιπλέον στο gov.gr Wallet έχουν ενταχθεί μέχρι σήμερα εννέα
συνολικά έγγραφα. Πάνω από 3,8 εκατομμύρια πολίτες έχουν εγκα-
ταστήσει στο κινητό τους το ψηφιακό τους πορτοφόλι. Επιπλέον,
υπενθυμίζεται ότι το mAiGov είναι η πρώτη εφαρμογή Τεχνητής
Νοημοσύνης στη δημόσια διοίκηση και έχει δεχτεί σχεδόν 1 εκατ.
ερωτήματα έως σήμερα.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΠΙΕΡΡΑΚΑΚΗΣ 



Η
γεμάτη γεγονότα, ένταση και γιούχα
συνεδρίαση της Κεντρικής Επιτροπής
του ΣΥΡΙΖΑ το Σάββατο ήταν προάγ-

γελος της διάσπασης που αναμένεται να ολο-
κληρωθεί και θα εξαρτηθεί από τις εξελίξεις
στο ΠΑΣΟΚ και από το ποιος θα είναι ο νέος
αρχηγός του. 

Τα επεισόδια μεταξύ στελεχών πολλά. Ο
Στέφανος Κασσελάκης παράτησε την πραό-
τητα της Πολιτικής Γραμματείας και επέστρε-

ψε στο ύφος Βοναπάρτη,
κάνοντας τη συνεδρίαση
«Κούγκι» με τις προτάσεις
και τις παρεμβάσεις του. Στο
πλευρό του για να του προ-
σφέρει χείρα βοηθείας στην
αμφίρροπη μάχη που έδινε,
ο Νίκος Παππάς με τον μη-
χανισμό του, μέρος του

οποίου πάντως αυτονομήθηκε και συντάχθη-
κε με τη «φρουρά Τσίπρα». 

Στην εισήγησή του, ο Στέφανος Κασσελά-
κης ξεκαθάρισε πως «θα τους ταράξει στη
συλλογικότητα», παραφράζοντας τον Ηλία
Ηλιού και το «θα σας ταράξουμε στη νομιμό-
τητα». Τους προειδοποίησε όμως πως θα λέ-
νε την άποψή τους μέσα στα όργανα, απει-
λώντας τους σε αντίθετη περίπτωση με δια-
γραφή. Πρακτικά δηλαδή -και έστω χωρίς να
το ξέρει- επιβάλλει στον ΣΥΡΙΖΑ δημοκρατι-
κό συγκεντρωτισμό, οργανωτική αρχή που ει-
σήγαγε ο Λένιν στις αρχές του 20ού αιώνα και
αποτέλεσε τη βασική αφορμή της αποχώρη-
σης των στελεχών του Συνασπισμού από το
ΚΚΕ, το 1991. Αλλά όχι μόνο αυτό. Με τον αυ-
ταρχισμό που είναι αποφασισμένος να διοι-
κήσει τον ΣΥΡΙΖΑ φαίνεται ότι είναι αποφασι-
σμένος να γίνει ο Κιμ Γιονγκ Ουν της Ελλάδας.

«Φωτιές» πάντως στη συνεδρίαση άναψε ο
Στέφανος Κασσελάκης με τις οργανωτικές
αλλαγές που ανακοίνωσε ότι θα προσπαθήσει
να περάσει από το καταστατικό Συνέδριο που
ορίστηκε για τις 4 με 6 Οκτωβρίου, αν και κά-
ποιοι λένε ότι οι συγκεκριμένες ημερομηνίες
μοιάζουν πολύ… αισιόδοξες. 

Πρακτικά, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ θα κα-
λέσει τα όργανα του κόμματος να αυτοδιαλυ-
θούν. Από τις οργανώσεις μελών που θα τις
μετατρέψει σε… ιντερνετικές συνελεύσεις,
μέχρι και την Κεντρική Επιτροπή του κόμμα-
τος, η οποία θα αριθμεί περί τα 200 μέλη, με-
ταξύ των οποίων περίπου σαράντα θα βρί-
σκονται εκεί ex officio. Ουσιαστικά, δηλαδή,
τους απείλησε ότι θα τους ταράξει στη συλλο-
γικότητα, καταργώντας εν τω μεταξύ και το
τελευταίο ψήγμα συλλογικότητας. 

Τα επεισόδια με Σπίρτζη
και Γεωργόπουλο

Σε ένα σχετικό επεισόδιο που έδειξε τι πε-
ρίπου εννοεί ο Στέφανος Κασσελάκης στο
περιθώριο της Κεντρικής Επιτροπής και ενώ
ο πρώην οικονομικός διευθυντής του κόμμα-

τος και μέλος της ΚΕ, Θύμιος Γεωργόπουλος,
ενημέρωνε τους δημοσιογράφους σχετικά με
την τοποθέτησή του, ο Κασσελάκης τον πλη-
σίασε και του επιτέθηκε λέγοντας «το ξέρεις
ότι αυτό που κάνεις είναι αντικαταστατικό; Στα
όργανα τα λένε αυτά». 

Από την πλευρά του ο κ. Γεωργόπουλος
απάντησε «τους λέω σημεία της ομιλίας
μου». Αντίστοιχο επεισόδιο ο πρόεδρος του
ΣΥΡΙΖΑ είχε και με τον Χρήστο Σπίρτζη, το

στέλεχος το οποίο βρίσκεται άλλοτε ψηλότε-
ρα από κάθε άλλο στη «μαύρη λίστα» της ηγε-
σίας. «Άκουσα την ομιλία του προέδρου σή-
μερα και ειλικρινά θα ήθελα να την πιστέψω.
Αλλά, Στέφανε, πώς να την πιστέψω», είπε
απευθυνόμενος στον Στέφανο Κασσελάκη,
με τον τελευταίο να απαντά εκνευρισμένος
«Πρόεδρε!» και τον Χρήστο Σπίρτζη να αλλά-
ζει την προσφώνησή του και να συνεχίζει
«Πρόεδρε. Δεν αμφισβητεί κανείς ότι είσαι

πρόεδρος από την πρώτη μέρα. Μόνο εσύ το
έχεις αμφισβητήσει. Δεν θα σταματήσω να
λέω αυτό που πιστεύω ό,τι και να κάνετε. Πώς
να το πιστέψω αυτό όταν μια μέρα πριν το
κλείσιμο της καθημερινής “Αυγής” υπήρχε
ανάρτηση στην “Αυγή” από πηγές της Κου-
μουνδούρου που αναρωτιόνταν αν ψήφισα
ΣΥΡΙΖΑ. Πόση ντροπή!». 

Μαχαίρια βγήκαν και μεταξύ του πρώην
εκπροσώπου Τύπου του κόμματος Στέργιου
Καλπάκη και του προέδρου της Επιτροπής
Δεοντολογίας του κόμματος Γιάννη Μπενίση.
Ο τελευταίος στην ομιλία του έκανε λόγο για
περιπτώσεις δηλώσεων που ξεπερνούν τα
όρια και θα μπορούσαν να ελεγχθούν από την
Επιτροπή, με τον Στέργιο Καλπάκη να «εξε-
γείρεται». 

«Τι σε ενόχλησε από αυτά που είπα;», τον
ρώτησε ο Μπενίσης, με τον πρώην εκπρόσω-
πο του ΣΥΡΙΖΑ να απαντά: «Ό,τι είπες για
όλους εκτός από τον Κασσελάκη που λέει για
μαύρα με αναρτήσεις από την Αμερική». Ενο-
χλημένος ο πρόεδρος της Επιτροπής Δεοντο-
λογίας του πρότεινε: «Κάντε καταγγελία αν
θέλετε και θα δείτε πώς θα την αντιμετωπί-
σουμε», με τον Στέργιο Καλπάκη να απαντά
σε ακόμα πιο έντονους τόνους: «Όχι δύο μέ-
τρα και δύο σταθμά, Γιάννη». 

Αποδοκιμασίες κατά της Γεροβασίλη 
Για να καταλάβει κανείς το κλίμα που επι-

κράτησε στη συνεδρίαση της Κεντρικής Επι-
τροπής, αρκεί να ξέρει ότι πέραν των Γιάννη
Ραγκούση και Θανάση Θεοχαρόπουλου που
αποδοκιμάστηκαν ως εμπνευστές της πρότα-
σης να μπει σε ψηφοφορία στη βάση του κόμ-
ματος το θέμα της σύγκλισης με το ΠΑΣΟΚ,
αποδοκιμάστηκε έντονα και η Όλγα Γεροβα-
σίλη, της οποίας η τοποθέτηση όχι μόνο ήταν
μετριοπαθέστατη, αλλά τις προηγούμενες
ημέρες δέχτηκε κριτική από κάποιους από
τους 87 που υπέγραφαν την επιστολή κριτι-
κής στον Κασσελάκη για τις δηλώσεις της
πως η κίνηση αυτή δεν αμφισβητεί τον πρό-
εδρο του κόμματος. 

Αξίζει ακόμα να σημειωθεί ότι η Μαριλίζα
Ξενογιαννακοπούλου όχι μόνο έχει μετακι-
νηθεί στο πλευρό του Στέφανου Κασσελάκη,
αλλά άσκησε και κριτική στους πρώην συνο-
δοιπόρους της και στο ΠΑΣΟΚ, Γιάννη Ραγ-
κούση και Θανάση Θεοχαρόπουλο, παίρνον-
τας το χειροκρότημα της πλειοψηφίας της ΚΕ.

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου
antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ 
εξελίσσεται σε Κιμ Γιονγκ
Ουν της Ελλάδας - Στα σχέδιά
του ο απόλυτος έλεγχος 
του κόμματος από τον ίδιο,
χωρίς φωνές… 
αντιφρονούντων

Φτιάχνει κόμμα-
εταιρεία με δομή 
Βόρειας Κορέας

ΣΤΕΦΑΝΟΣ ΚΑΣΣΕΛΑΚΗΣ

«Αδιαμεσολάβητα», αλλά μόνο όταν τον συμφέρει 
Στη συνεδρίαση εμφανίστηκε κείμενο αντιπαραθετικό προς την εισήγηση του

προέδρου, το οποίο συγκέντρωσε τις υπογραφές 80 στελεχών της Κεντρικής Επιτρο-
πής και έθετε το ζήτημα δημοψηφίσματος στη βάση του κόμματος για τη σύγκλιση
με το ΠΑΣΟΚ. Τόσο ο Στέφανος Κασσελάκης όσο και ο σύμμαχός του στο συγκεκρι-
μένο ζήτημα Νίκος Παππάς, παρά το γεγονός πως μιλούν συνεχώς για αδιαμεσολά-
βητη επαφή με τον κόσμο που θα «παίρνει τις αποφάσεις» αρνήθηκαν τη διεξαγωγή
του, σπεύδοντας να κρυφτούν πίσω από το καταστατικό που δεν προβλέπει τέτοια
διαδικασία για καταστατικές αλλαγές και παραπέμποντας στο καταστατικό Συνέδριο. 

Μπορεί να μην προβλέπεται, όμως δεν απαγορεύεται κιόλας, κάτι που δίνει τη δυ-
νατότητα στον Κασσελάκη να πράξει αναλόγως. Επειδή όμως ο πρόεδρος του ΣΥΡΙ-
ΖΑ χρησιμοποιεί τη βάση του κόμματος στην επιχειρηματολογία του μόνο όποτε τον
συμφέρει, τώρα που μπαίνουν ζητήματα υπαρξιακά, προτιμά να πάει σε συνέδριο,
όπου θα διαμορφώσει τον συσχετισμό κατά το δοκούν και όχι βέβαια στην απρόβλε-
πτη βάση που δημοσκοπικά έχει ταχθεί υπέρ της σύγκλισης με το ΠΑΣΟΚ. 



Ο
κυβερνητικός εκπρόσωπος Παύλος
Μαρινάκης κατά τη χθεσινή ενημέ-
ρωση των πολιτικών συντακτών και

ανταποκριτών ξένου Τύπου απαντώντας σε
ερώτηση για την 6ήμερη εργασία και τα σχό-
λια από τα ξένα ΜΜΕ είπε πως δεν ισχύει ότι
θεσμοθετήθηκε 6ημερη εργασία, ενώ τόνισε
πως η Ελλάδα νομοθέτησε από τις πρώτες την
4ήμερη εργασία και πως η 6ήμερη αφορά
πολύ λίγες επιχειρήσεις συγκεκριμένου αντι-
κειμένου.

Μάλιστα, σε ανάρτησή του στα social media
κατήγγειλε τα «fake news» αναφορικά με την
6ήμερη εργασία, παραθέτοντας σε ανάρτησή
του 10 ερωτήσεις-απαντήσεις. Επίσης, ο κ.
Μαρινάκης αναφέρει: «‘‘Η Ελλάδα εφαρμόζει
την εξαήμερη εργασία! Ενώ ο υπόλοιπος κό-
σμος πάει προς τετραήμερη εργασία, η Ελλά-
δα οπισθοδρομεί!”. Επειδή τα fake news δί-
νουν και παίρνουν ας εξηγήσουμε με απλά λό-
για την αλήθεια γιατί η ρύθμιση αυτή όχι μόνο
δεν αλλάζει τον χρόνο εργασίας στις επιχειρή-
σεις, αλλά διασφαλίζει την προστασία των ερ-
γασιακών δικαιωμάτων. Τι συμβαίνει λοιπόν;».
Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος στη συνέχει δια-
τυπώνει και απαντά στα εξής ερωτήματα:

1. Καταργήθηκε από 1nς/7 η πενθήμερη ερ-
γασία και το 40ωρο στην Ελλάδα;

Όχι βέβαια. Άλλωστε, οι εργαζόμενοι είναι
οι πρώτοι που γνωρίζουν ότι δεν έχει αλλάξει
κάτι σε ό,τι αφορά το ωράριο και τις ημέρες
απασχόλησής τους.

2. Τότε τι ακριβώς είναι και ποιους αφορά η
δυνατότητα έκτακτης ημέρας εργασίας;

Πρόκειται για μία ρύθμιση που αφορά απο-
κλειστικά επιχειρήσεις συνεχούς λειτουρ-
γίας, 7 ημέρες την εβδομάδα, 24 ώρες την
ημέρα. Δηλαδή, αφορά ελάχιστες επιχειρή-
σεις κυρίως βιομηχανίες με αδιάκοπη λει-
τουργία. Κατ’ εξαίρεση μπορεί να εφαρμοσθεί
για επιχειρήσεις που λειτουργούν επί 24ώρου
βάσεως 5 ή 6 ημέρες την εβδομάδα, αλλά μό-
νο σε περίπτωση αυξημένου φόρτου εργα-
σίας και αφού πρώτα υποβληθεί σχετική δή-
λωση στο σύστημα «Εργάνη».

3. Δηλαδή δεν αλλάζουν οι συνθήκες για
τους εργαζόμενους σε εμπορικά καταστή-
ματα, σούπερ μάρκετ, γραφεία, τράπεζες ή
υπηρεσίες;

Όχι, καμία απολύτως αλλαγή. Οι εργαζόμε-
νοι, παλαιότεροι ή νέοι, σε εμπορικά, υπηρε-
σίες, σούπερ μάρκετ, γραφεία, κλπ δεν επη-
ρεάζονται στο παραμικρό.

4. Άρα δεν καταργείται το πενθήμερο σύ-
στημα εργασίας;

Όχι. Η ρύθμιση σε καμία περίπτωση δεν συ-
νεπάγεται την κατάργηση του πενθήμερου
συστήματος εργασίας. Αποτελεί μία ιδιαίτερη
συνθήκη για συγκεκριμένη και περιορισμένη
κατηγορία επιχειρήσεων που έρχεται να κα-

λύψει μία έκτακτη ανάγκη η οποία πρέπει να
καλυφθεί από εξειδικευμένο προσωπικό.

5. Ξέρετε ότι υπάρχουν συλλογικές συμβά-
σεις εργασίας μεταξύ εργαζομένων και ερ-
γοδοτών που δίνουν τη δυνατότητα σε πολύ
συγκεκριμένους κλάδους με ειδικά χαρα-
κτηριστικά όπως πχ. η εστίαση, ο τουρι-
σμός, κλπ να διευθετούν το κατοχυρωμένο
ωράριο εργασίας των 40 ωρών για 5 ημέρες
με μία επιπλέον 6η ημέρα;

Ισχύει. Συγκεκριμένοι κλάδοι εργαζομέ-
νων, έχουν συμφωνήσει με τους εργοδότες,
μέσω Συλλογικών Συμβάσεων Εργασίας, ότι
μπορούν να δουλεύουν και 6η ημέρα, με ένα
επιπλέον ημερομίσθιο. Ο λόγος που έχει συμ-
βεί αυτό είναι οι ιδιαίτερες συνθήκες της πα-
ρεχόμενης υπηρεσίας, όπως είναι, για παρά-
δειγμα, η περίπτωση της εστίασης και του
τουρισμού.

6. Μήπως η νέα ρύθμιση επεκτείνει αυτή
τη δυνατότητα σε όλη την αγορά εργασίας;

Απάντηση: Όχι! Η νέα ρύθμιση δεν αφορά σε
καμία περίπτωση το σύνολο της αγοράς εργα-
σίας. Το μόνο που κάνει είναι να παρέχει τη δυ-
νατότητα, υπό πολύ συγκεκριμένες προϋποθέ-
σεις, για μία κατ’ εξαίρεση ημέρα έκτακτης ερ-
γασίας. Επαναλαμβάνουμε, αφορά μόνο:

• Επιχειρήσεις που λειτουργούν 24/7,
όπως για παράδειγμα εργοστάσια με κυ-
λιόμενες βάρδιες.

•Επιχειρήσεις που λειτουργούν 5 ή 6
ημέρες επί 24 ώρες με κυλιόμενες βάρ-
διες. Μάλιστα, οι επιχειρήσεις της δεύτε-
ρης κατηγορίας, πριν κάνουν χρήση της
έκτακτης ημέρας εργασίας, πρέπει υπο-
χρεωτικά να προδηλώνουν τον έξτρα φόρτο
εργασίας τους στην ΕΡΓΑΝΗ. Όποιος εργο-
δότης επιλέξει να κάνει χρήση της έκτα-
κτης μέρας, υποχρεωτικά καταβάλλει υψη-

λότερο ημερομίσθιο, προσαυξημένο κατά
40% στον εργαζόμενο αν πρόκειται για ημέ-
ρα Σάββατο και 115% αν πρόκειται για Κυ-
ριακή ή αργία. Η διασταύρωση των στοιχεί-
ων μέσα στην ΕΡΓΑΝΗ και οι έλεγχοι από
τους Επιθεωρητές Εργασίας γίνονται για
την αντιμετώπιση οποιασδήποτε κατάχρη-
σης ή παράνομης χρήσης της ρύθμισης.

7. Ναι, αλλά και πάλι βλέπουμε να επε-
κτείνεται έστω μια περιορισμένη μορφή
«εξαήμερης» εργασίας και σε άλλους
κλάδους…

Δεν ισχύει αυτό. Η νέα ρύθμιση δεν είναι
εξαήμερη εργασία, είναι μία έκτακτη ημέρα
εργασίας, που εφαρμόζεται κάτω από πολύ
συγκεκριμένες προϋποθέσεις και μόνο σε
περίπτωση έκτακτης ανάγκης για πολύ συγ-
κεκριμένες επιχειρήσεις. Ακόμα και έτσι
μπορεί να υπάρχουν επιχειρήσεις 24ωρης
λειτουργίας που λειτουργούν με κυλιόμενες
βάρδιες που παρά το γεγονός ότι έχουν πλέ-
ον τη δυνατότητα για έκτακτη ημέρα εργα-
σίας, να μη χρειαστεί να κάνουν ποτέ χρήση
της. Το μόνο που κάνει η συγκεκριμένη ρύθ-
μιση είναι να θεραπεύει την εκτενή αδήλωτη
εργασία που έθιγε τα δικαιώματα και τα ει-
σοδήματα των εργαζομένων.

8. Σε άλλες χώρες όμως αρχίζει να εφαρ-
μόζεται η τετραήμερη εργασία, ενώ στην
Ελλάδα πάμε προς τα πίσω…

Το αντίθετο συμβαίνει. Η Ελλάδα είναι
από τις πρώτες χώρες που έχει θεσμοθετή-
σει και την εβδομάδα τετραήμερης εργα-
σίας με το νόμο «Δουλειές Ξανά» ακριβώς
διότι θέλουμε μια αγορά εργασίας που να
παρέχει ασφάλεια αλλά και ευελιξία στον
εργαζόμενο.

9. Υπάρχουν δικλίδες ασφαλείας για τους
εργαζόμενους;

Με την ψηφιακή κάρτα εργασίας που κα-
θιέρωσε αυτή η κυβέρνηση -ένα πάγιο αίτη-
μα της ΓΣΕΕ- που πλέον από φέτος εφαρμό-
ζεται σε όλη την οικονομία, προστατεύονται
τα δικαιώματα των εργαζομένων από τις
απλήρωτες υπερωρίες. Τα στοιχεία της Ερ-
γάνης δείχνουν σημαντική αύξηση δηλωμέ-
νων υπερωριών και επομένως υψηλότερων
εισοδημάτων για τους εργαζόμενους που
ήδη χρησιμοποιούν ψηφιακή κάρτα.

10. Και με τις συλλογικές συμβάσεις εργα-
σίας τι γίνεται; Αυξάνονται ή μειώνονται;

Η κυβέρνηση πιστεύει στην αξία και τη
χρησιμότητα των συλλογικών συμβάσεων
εργασίας διότι προστατεύουν και ρυθμί-
ζουν τα δικαιώματα των εργαζομένων και
τις υποχρεώσεις των εργοδοτών. Τα τελευ-
ταία χρόνια μάλιστα οι Συλλογικές Συμβά-
σεις Εργασίας έχουν αυξηθεί και σήμερα
βρίσκονται σε ισχύ 429 Συλλογικές Συμβά-
σεις Εργασίας.

Ο κυβερνητικός εκπρόσωπος σε ανάρτησή του 
αποδεικνύει ότι δεν αλλάζουν οι εργασιακές σχέσεις 

και διαλύει τα ψέματα της αντιπολίτευσης
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10 απαντήσεις
«ταφόπλακα» στα 

fake news περί 
6ήμερης εργασίας

ΠΑΥΛΟΣ ΜΑΡΙΝΑΚΗΣ
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Δ
εν έχουν τέλος οι αποκαλύψεις
για τα έργα και τις ημέρες τού
πρώην υπουργού και βουλευτή

της Νέας Δημοκρατίας Λευτέρη Αυγενά-
κη, ο οποίος παραπέμφθηκε με απόφαση
του πρωθυπουργού στην επιτροπή δεον-
τολογίας της Πειραιώς και έπειτα από
σχετική εισήγηση διαγράφηκε από την
Κοινοβουλευτική Ομάδα και τα όργανα
της «γαλάζιας» παράταξης.

Ο νταής πρώην υπουργός, ο οποίος
αποφάσισε να κρατήσει την έδρα του παρά
τον σάλο που προκλήθηκε μετά την καταγ-
γελία που έγινε σε βάρος του από υπάλλη-
λο του αεροδρομίου «Ελευθέριος Βενιζέ-
λος» για χειροδικία, εκτός από το συγκε-

κριμένο γεγονός βρίσκεται
πλέον αντιμέτωπος και με
νέες καταγγελίες που κάθε
μέρα βλέπουν το φως της
δημοσιότητας.

Τα στόματα που μέχρι τώ-
ρα έμεναν κλειστά λόγω του
φόβου τώρα... ανοίγουν.
Έτσι, ο κ. Αυγενάκης μετά τη

δημοσιοποίηση του επαίσχυντου περιστα-
τικού βρίσκεται αντιμέτωπος και με σκο-
τεινές υποθέσεις από την εποχή που ήταν
υπουργός Αθλητισμού. 

Τι λέει η Υπουργική Απόφαση
Συγκεκριμένα, η πρόεδρος του Συνδέ-

σμου Αθλητών Μηχανοκίνητου Αθλητισμού
Ελλάδος (ΣΑΜΑΕ) Παναγιώτα Δελαγραμμά-
τικα, με επιστολή που απέστειλε στον
υπουργό αναπληρωτή Αθλητισμού Γιάννη
Βρούτση, καταγγέλλει τον Λευτέρη Αυγενά-
κη ότι κατά τη διάρκεια της θητείας του στο
υπουργείο Αθλητισμού είχε «τοποθετήσει»
επ’ αμοιβή τον κουνιάδο του στην Οργανω-
τική Επιτροπή Διοργανώσεων Μηχανοκίνη-
του Αθλητισμού (ΟΕΔΜΑ), αν και σύμφωνα
με Υπουργική Απόφαση απαγορευόταν να
πληρωθεί οποιοδήποτε ποσό για τη συγκε-
κριμένη θέση, ενώ κάνει λόγο και για «πα-
ράνομες αμοιβές» άλλων μελών αλλά και
του προέδρου της ΟΕΔΜΑ, επισυνάπτοντας
συγκεκριμένα στοιχεία και αποφάσεις.

Αναλυτικά η κυρία Δελαγραμμάτικα ανα-
φέρει στην επιστολή της:

«Α) Καταγγελία για παράνομες αμοιβές
μελών της ΟΕΔΜΑ του Λευτέρη Αυγενάκη.
Β) Διορισμός του αδερφού τής συζύγου
του Λευτέρη Αυγενάκη ως υπεύθυνου
εθελοντών με υπέρογκες αμοιβές. Γ)
Αστρονομικές αμοιβές για τα στελέχη της
ΟΕΔΜΑ.

Είμαι πρόεδρος του Συνδέσμου Αθλητών
Μηχανοκίνητου Αθλητισμού Ελλάδος (ΣΑ-
ΜΑΕ), αθλήτρια μηχανοκίνητου αθλητι-
σμού και φοιτήτρια της Νομικής Σχολής
Αθηνών. Σε συνέχεια της από 6/7/2024
επιστολής μου προς εσάς, στην οποία θέτω

ερωτήματα για την οικονομική διαχείριση
της Οργανωτικής Επιτροπής Διοργανώσε-
ων Μηχανοκίνητου Αθλητισμού (ΟΕΔΜΑ),
σας αποστέλλω και αυτήν τη συμπληρωμα-
τική επιστολή για να σας ενημερώσω για
τις παράνομες και υπέρογκες αμοιβές κά-
ποιων μελών της ΟΕΔΜΑ.

Α) Σύμφωνα με την ΥΠΠΟΑ/ΓΔΟΑ/ΔΥΑ
/681905/20588/4155/3-12-2020 (Σχετικό 1)
και με την τροποποίηση αυτής (Σχετικό 2): 6.
Ο πρόεδρος εκπροσωπεί δικαστικώς, εξω-
δίκως και έναντι τρίτων την Επιτροπή στην

Ελλάδα και το εξωτερικό, συγκαλεί τη Γενι-
κή Συνέλευση και προεδρεύει των συνε-
δριάσεών της. Ο πρόεδρος παρέχει τις υπη-
ρεσίες του αμισθί και χωρίς την καταβολή
της στο άρθρο 21 του ν. 4354/2015 προβλε-
πομένης αποζημίωσης.

Πρόεδρος της ΟΕΔΜΑ είναι ο ΠΠ. Εφό-
σον ο πρόεδρος είναι άμισθος και δεν απο-
ζημιώνεται σύμφωνα με το ως άνω άρθρο,
πως ο κ ΠΠ εξέδωσε ο ίδιος αποφάσεις και
έδωσε στον εαυτό του μισθούς; Δείτε κά-
ποιες από τις αποφάσεις αμοιβής του που ο

ίδιος υπογράφει εδώ:
1) Αμοιβή ΠΠ 2023 €40.000.

(σ.σ.: Στη Διαύγεια φαίνεται επίσης ότι
έδωσε και συμπληρωματική αμοιβή στον
εαυτό του ύψους 19.000 ευρώ για το 2023
συν άλλες 19.000 ευρώ  για το 2024).

Β) Σύμφωνα με την ΥΠΠΟΑ/ΓΔΟΑ-
ΔΥΑ/681905/20588/4155/3-12-2020 (Σχε-
τικό 1) και με την τροποποίηση αυτής (Σχε-
τικό 2): Τα μέλη της ΓΣ της Επιτροπής ορί-
ζονται και αντικαθίστανται χωρίς αποζη-
μίωση με απόφαση του αρμοδίου υφυ-
πουργού Αθλητισμού και Πολιτισμού, συμ-
μετέχουν σε αυτή χωρίς αμοιβή, και χωρίς
την καταβολή της στο άρθρο 21 του ν.
4354/2015 προβλεπομένης αποζημίωσης.

Σύμφωνα με την ως άνω υπουργική από-
φαση, μέλος της ΓΣ της ΟΕΔΜΑ διορίστηκε
ο αδερφός της συζύγου του Λευτέρη Αυγε-
νάκη, ΛΜ. Απορίας άξιον είναι τι σχέση
έχει ο κουνιάδος του κυρίου Αυγενάκη με
τους αγώνες αυτοκινήτου και διορίστηκε
μέλος της Επιτροπής».

ΝΕΕΣ ΑΠΟΚΑΛΥΨΕΙΣ ΓΙΑ ΑΥΓΕΝΑΚΗ

Βόλευε συγγενείς
και κολλητούς

σε επιτροπές με
μισθούς-μαμούθ

Καταγγελία από την πρόεδρο του ΣΑΜΑΕ κατά του νταή πολιτικού
για «υπέρογκες παράνομες αμοιβές» στον κουνιάδο του 

και άλλα στελέχη που είχε τοποθετήσει στην Οργανωτική 
Επιτροπή Διοργανώσεων Μηχανοκίνητου Αθλητισμού

του Μίλτου 
Σακελλάρη

sakellarismiltos@yahoo.com
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Η πρόεδρος του Συνδέσμου Αθλητών

Μηχανοκίνητου Αθλητισμού Ελλάδος Πα-
ναγιώτα Δελαγραμμάτικα, στη συνέχεια
της επιστολής που απέστειλε στον υπουργό
αναπληρωτή Αθλητισμού Γιάννη Βρούτση,
αναφέρει: «Ο κύριος ΛΜ διορίστηκε επί-
σης και υπεύθυνος εθελοντών του Ράλλυ
Ακρόπολις επ’ αμοιβή. (Με τι προσόντα
διορίστηκε υπεύθυνος εθελοντών; Με τι
γνώσεις θα τους κατευθύνει; Έχει ιδέα ο κ.
ΛΜ από αγώνες μηχανοκίνητου αθλητι-
σμού;). Εφόσον ούτε τα μέλη της ΓΣ επιτρέ-
πεται να αμείβονται, πώς ο κ. ΛΜ, κουνιά-
δος του κυρίου Αυγενάκη, έλαβε τα κάτωθι
ποσά για τις υπηρεσίες του ως υπευθύνου
εθελοντών; Είναι φυσιολογικές αμοιβές
αυτές για δουλειά μιας εβδομάδας το πολύ
πριν τον αγώνα; Δηλαδή, ο κ. ΛΜ έλαβε για
το πολύ 30 ώρες συνολικά ενασχόλησης με
τους εθελοντές πάνω από €25.000;

1) €19.592 το 2021

(σ.σ.: Επίσης στη Διαύγεια αναφέρεται
ότι ο κ. ΛΜ έλαβε 8.680 ευρώ το 2022 και
17.360 ευρώ το 2023)

Γ) Όπως προανέφερα δεν επιτρέπεται
στα στελέχη της ΟΕΔΜΑ να αμείβονται.
Δείτε κατωτέρω τι αμοιβές έχουν δοθεί αυ-
τά τα τέσσερα χρόνια στα στελέχη της ΟΕΔ-
ΜΑ χωρίς να αναφέρονται ονόματα. Άραγε
ποιοι έλαβαν αυτά τα ποσά; Ποιος θα ελέγ-
ξει ποιοι τα έλαβαν; Επισυνάπτω το link
που έχει όλες τις αποφάσεις για τις αμοι-
βές των στελεχών της ΟΕΔΜΑ. Σας αναφέ-
ρω μόνο ότι οι περισσότεροι έλαβαν
€37.000 περίπου. Αν προσθέσετε όλες τις
αμοιβές, θα βγάλετε άθροισμα πάνω από
€1.000.000.

Απορία έχω επίσης για το πώς μπορεί να
αμείβεται κάποιος με €55.000 μόνο επειδή
ενημερώνει τους χορηγούς. Δηλαδή αμεί-
βεται με πάνω από €4.500 τον μήνα για να
ενημερώνει απλά τους χορηγούς; Ποιος
ελέγχει τι χρεώνουν; Ούτε ιατροί, αστυνο-
μικοί και στρατιωτικοί δεν λαμβάνουν τέ-
τοιο μισθό, που κάνουν και λειτούργημα.

Επειδή όλα αυτά τα χρήματα είναι χρήματα
Ελλήνων πολιτών, επειδή είναι άκρως προ-
κλητικό να πληρώνουμε φόρους και να βλέ-
πουμε να γίνεται τέτοια κατασπατάληση δη-

μόσιου χρήματος και μάλιστα να εμπλέκεται
και συγγενής πρώην υπουργού, ο οποίος μά-
λιστα δεν έχει καμία σχέση με τον χώρο του
μηχανοκίνητου αθλητισμού, επειδή δεν ανε-
χόμαστε μια διορισμένη ομάδα με αμφισβη-
τούμενα προσόντα να διαχειρίζεται τα λεφτά
των Ελλήνων φορολογούμενων χωρίς να
τους ελέγχει κανείς, επειδή κλείνουν νοσο-
κομεία και επειδή ούτε οι ιατροί, αστυνομι-
κοί, στρατιωτικοί και δάσκαλοι δεν λαμβά-
νουν τέτοια ποσά, που προσφέρουν έργο και
κάνουν λειτούργημα, επειδή μοιράζονται τό-
σα χρήματα και για τους Έλληνες αθλητές
δόθηκαν από το υπουργείο άκουσον άκου-

σον μόνο €13.383 και από τον ΟΠΑΠ το ευτε-
λές ποσό των €135, όταν η ομοσπονδία
(ΟΜΑΕ) κάνει τον μεγαλύτερο τζίρο από τις
υπόλοιπες ερασιτεχνικές, ύψους πάνω από
€1.000.000 τον χρόνο. Είμαστε τρίτοι από το
τέλος στη λίστα επιχορηγήσεων της Γενικής
Γραμματείας Αθλητισμού. Επειδή “ο κόμπος
έχει φτάσει στο χτένι”, επειδή δεν ανεχόμα-
στε άλλο την κοροϊδία και την ασυδοσία τους,
εκ μέρους των αθλητών του Μηχανοκίνητου
Αθλητισμού παρακαλώ: 

1) Να καταργηθεί η Οργανωτική Επιτρο-
πή Διοργανώσεων Μηχανοκίνητου Αθλητι-
σμού.

2) Να γίνει οικονομικός έλεγχος και να
επέμβει εισαγγελέας αν χρειαστεί.

3) Να ερωτηθεί ο κ. Λευτέρης Αυγενάκης
γιατί διόρισε τον κουνιάδο του ως μέλος ΓΣ
της ΟΕΔΜΑ, ενώ δεν έχει καμία σχέση με
τους αγώνες αυτοκινήτου και ειδικά με την
οργάνωση αγώνων αυτοκινήτου.

4) Να ερωτηθεί ο κ. Λευτέρης Αυγενά-
κης γιατί δινόταν υπέρογκη αμοιβή στον
κουνιάδο του ενώ απαγορεύεται.

5) Να ερωτηθεί ο κ. Λευτέρης Αυγενάκης
αν έλεγχε τις αποφάσεις της ΓΣ ή τους άφη-
σε ανεξέλεγκτους να αποφασίζουν και να
διαχειρίζονται τόσα εκατομμύρια ευρώ του
κράτους. Πώς επέτρεπε να αμείβεται ο πρό-
εδρος της ΟΕΔΜΑ ενώ απαγορεύεται; Γινό-
ταν κρυφά; Δεν έλεγχε τις πράξεις στη Δι-
αύγεια; Σας παρακαλούμε, βοηθήστε μας».

Πλήθος τα ερωτήματα που θέτει πρόεδρος του Συνδέσμου
Αθλητών Μηχανοκίνητου Αθλητισμού Ελλάδος 

- Ζητά την άμεση παρέμβαση του υπουργού αναπληρωτή 
Αθλητισμού Γιάννη Βρούτση

«Είναι φυσιολογικές
αυτές οι αμοιβές για

δουλειά μιας εβδομάδας;»
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Μ
ε τον Δήμο Παιανίας να καταγράφει αύξηση στον

πληθυσμό του, ο δήμαρχος Ισίδωρος Μάδης βά-

ζει ψηλά στις προτεραιότητές του πρωτίστως την

εκπόνηση πολεοδομικού σχεδιασμού με επέκταση του σχε-

δίου πόλεως και ταυτόχρονα τη δημιουργία των αναγκαίων

έργων υποδομής, γιατί, όπως λέει, «θέλουμε να διαμορφώ-

σουμε την πόλη του μέλλοντος». Την ίδια στιγμή ο Ισίδωρος

Μάδης ξετυλίγει τις σκέψεις του για τα επόμενα βήματα που

θα κάνει ο Σύνδεσμος Προστασίας και Ανάπτυξης Υμηττού

με τον ίδιο στο τιμόνι της προεδρίας. Πα-

ράλληλα, στο θέμα της πυροπροστασίας ο

δήμαρχος Παιανίας εμφανίζεται ιδιαίτερα

επικριτικός στους «ασυνείδητους που

έχουν μετατρέψει την Ανατολική Αττική σε

χωματερή», πράγμα που αυξάνει την επι-

κινδυνότητα για πυρκαγιές.

Πριν από λίγες μέρες εκλεχθήκατε πρό-
εδρος του Συνδέσμου Προστασίας και Ανάπτυξης Υμητ-
τού (ΣΠΑΥ) έχοντας ήδη παραλάβει μια σοβαρή παρα-
καταθήκη για την προστασία του δεύτερου μεγαλύτε-
ρου όρους του λεκανοπεδίου. Τι σχεδιάζετε από εδώ
και στο εξής για την προστασία του; Ποια είναι η επόμε-
νη φάση του σχεδιασμού σας;

Tα προηγούμενα χρόνια ο ΣΠΑΥ εκσυγχρονίστηκε, αξιο-

ποιήθηκαν όλα τα διαθέσιμα εργαλεία, έγινε ο πρώτος σύν-

δεσμος που εξασφάλισε χρηματοδότηση πλέον των

10.000.000 ευρώ μόνο μέσα από το πρόγραμμα «Αντώνης

Τρίτσης» και ενισχύθηκαν οι ομάδες Πολιτικής Προστα-

σίας με υλικοτεχνικό εξοπλισμό. Ταυτόχρονα υλοποιήθη-

καν αναρίθμητες πια δράσεις καθαρισμών απομακρύνον-

τας από το βουνό μας τόνους σκουπιδιών, έγιναν δράσεις

ευαισθητοποίησης και εντέλει ο ΣΠΑΥ αναδείχθηκε σε

πρότυπο για κάθε παρόμοιο σύνδεσμο.

Τα επόμενα βήματα είναι κρίσιμα καθώς θα κρίνουν αν

όσα πετύχαμε θα παραμείνουν λειτουργικά προς όφελος

της κοινωνίας και υπέρ του Υμηττού. Το κόστος συντήρη-

σης αντιλαμβάνεστε είναι υψηλό. Ταυτόχρονα όμως στό-

χος είναι το πέπλο προστασίας που απλώθηκε να γίνει πιο

ισχυρό, να ενισχυθεί όπου απαιτείται. Αλλά πριν και πάνω

από όλα να ενισχύσουμε τις εθελοντικές ομάδες που απο-

τελούν την ψυχή σε κάθε μας δράση. Θα πρέπει να γίνει αν-

τιληπτό πως δίχως τη συμβολή όλων μας η προστασία του

Υμηττού δεν είναι δυνατή.

Στην ευρύτερη περιοχή της Ανατολικής Αττικής είδαμε
το τελευταίο διάστημα μεγάλες πυρκαγιές. Επίσης, έχει
ανοίξει η συζήτηση για την ευθύνη της πυροπροστασίας
των κοινόχρηστων χώρων. Πόσο μεγάλο είναι το πρό-
βλημα στον δήμο σας; Επίσης, θα ήθελα τη γνώμη σας
για το ζήτημα του διαμοιρασμού ευθυνών μεταξύ των
πολιτών, των δήμων και της Πολιτείας στο ζήτημα της
πυροπροστασίας των κοινόχρηστων χώρων...

Ας γίνει αντιληπτό πως όταν μιλάμε για Ανατολική Αττική

αναφερόμαστε σε μια μεγάλη γεωγραφική περιοχή με χι-

λιάδες στρέμματα εκτός σχεδίου, με καλλιεργήσιμες εκτά-

σεις, με πολλές ιδιομορφίες. Επίσης, δυστυχώς σε μεγάλο

βαθμό αναφερόμαστε στη μεγάλη χωματερή του λεκανο-

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Όραμά μου είναι 
ένας σύγχρονος δήμος 

με έργα υποδομών. 
Με την υλοποίηση 

του προγράμματός μας, 
που εγκρίθηκε από 

τους δημότες στις εκλογές
του 2023, η Παιανία 

αλλάζει όψη και γίνεται
ένας σύγχρονος δήμος

«Χρέος μου στις επόμενες 
γενιές είναι o δήμος μας

να αλλάξει όψη»

στην Ηλέκτρα
Βισκαδουράκη

ilektravisk@hotmail.com



πεδίου, εδώ εναποθέτουν απορρίμματα ασυνείδητοι από

όλη την Αττική. Οπότε οι πιθανότητες πυρκαγιάς είναι ιδι-

αιτέρως αυξημένες. Αυτό όμως σε καμία περίπτωση δεν

θα πρέπει να συγχέεται με τους κοινόχρηστους χώρους

που βρίσκονται εντός πόλεων, εντός σχεδίου δηλαδή.

Το πρόβλημα, για να απαντήσω και στο ερώτημά σας,

δεν είναι τα κοινόχρηστα που στην περίπτωση του Δήμου

Παιανίας καθαρίζονται ανελλιπώς ειδικά τα τελευταία

πέντε χρόνια, αλλά τα χιλιάδες ιδιωτικά οικόπεδα που

ήταν εγκαταλελειμμένα και φέτος λόγω της απειλής προ-

στίμων καθαρίστηκαν παράγοντας τόνους σκουπιδιών. Ο

νόμος είναι σαφής αλλά η πλειοψηφία των ιδιοκτητών τον

παραβλέπει: οφείλουν να χρησιμοποιήσουν ίδια μέσα,

τους ειδικούς κάδους, για να απομακρύνουν τα καθαρί-

σματα. Δυστυχώς όμως δεν το έπραξαν. Αντιθέτως, εγκα-

ταλείπουν ότι βγαίνει από τα οικόπεδά τους σε πεζοδρό-

μια και γειτονικά οικόπεδα.

Η κατάσταση λοιπόν που έχει διαμορφωθεί δεν είναι

εύκολη για κανέναν δήμο, ειδικά μετά και την παράταση

που δόθηκε. Σε ό,τι αφορά τις ευθύνες, θα πρέπει κάποια

στιγμή να αποσαφηνίσουμε στην κοινή γνώμη τι αποτελεί

κοινόχρηστο και τι όχι. Δεν είναι δυνατόν να κατηγορείται

ένας δήμος για περιοχές που δεν είναι ευθύνης του. Και

θα πρέπει να γίνεται καλύτερος προγραμματισμός με τις

χρηματοδοτήσεις. Εγκρίθηκε τώρα ένα κονδύλιο που μας

διευκολύνει καταρχάς στην αντιμετώπιση του προβλήμα-

τος, όμως και πάλι έχουμε να αντιμετωπίσουμε την έλλει-

ψη εργολάβων. Παραμένει όμως μια πολύ σημαντική

πρωτοβουλία.

Ας συζητήσουμε τώρα τα ζητήματα του Δήμου Παι-

ανίας. Είναι ένας δήμος που τα τελευταία χρόνια κατα-

γράφει αύξηση του πληθυσμού. Τι σχεδιάζετε σε επί-

πεδο πολεοδομικού σχεδιασμού;

Ο Δήμος Παιανίας έχει ενταχθεί στο Πρόγραμμα Πολεο-

δομικών Μεταρρυθμίσεων «Κωνσταντίνος Δοξιάδης» για

τα Τοπικά Πολεοδομικά Σχέδια ώστε να διαμορφώσουμε

την πόλη του μέλλοντος αλλά και να επιταχύνουμε τις δια-

δικασίες επέκτασης σχεδίου πόλεως δίχως τη χρονοβό-

ρα διαδικασία αναθεώρησης του Γενικού Πολεοδομικού

Σχεδίου. Παράλληλα, βρίσκονται προς έκδοση ΦΕΚ έντα-

ξης τρεις περιοχές του Δήμου Παιανίας, μεταξύ των οποί-

ων και ο ΒΙΟΠΑ-ΒΙΠΑ. Επί θητείας μου ολοκληρώθηκε

άλλη μια ένταξη, αυτή της Βόρειας Γειτονιάς. 

Μαζί με την αύξηση του πληθυσμού προκύπτει και το ζή-

τημα της αναβάθμισης αλλά και της δημιουργίας νέων

σχολικών εγκαταστάσεων. Τι σχεδιάζετε πάνω σε αυτό;

Από την ανάληψη των καθηκόντων μου το 2019 έθεσα το

ζήτημα της σχολικής στέγης πολύ ψηλά. Γερασμένα κτή-

ρια και έλλειψη χρηματοδότησης είναι τα δύο αγκάθια.

Σήμερα στον Δήμο Παιανίας είμαστε σε διαδικασία ανέ-

γερσης ενός νέου δημοτικού σχολείου με χρηματοδότη-

ση από το Πρόγραμμα «Αντώνης Τρίτσης». Δεν είναι όμως

αρκετό. Πρόθεσή μου είναι η ανέγερση και νέων σχολι-

κών μονάδων, όμως αυτό δεν εξαρτάται μόνο από εμάς.

Θα πρέπει η Πολιτεία να σκύψει πάνω από ένα πραγματι-

κό πρόβλημα έπειτα από απραξία περίπου 20 ετών. Η λύ-

ση των προκάτ αιθουσών δεν μπορεί να συνεχιστεί για

πολύ ακόμα. 

Επίσης, ένα σημαντικό ζήτημα είναι η έλλειψη συγ-

κοινωνιών. Πώς θα αντιμετωπίσετε αυτό το πρόβλημα;

Μόλις την προηγούμενη εβδομάδα παραλάβαμε στον Δή-

μο Παιανίας τέσσερα υπερσύγχρονα ηλεκτρικά λεωφο-

ρεία που αποτελούν τον κορμό τής υπό σύσταση δημοτι-

κής συγκοινωνίας με στόχο να συνδέσουμε την περιφέ-

ρεια του δήμου μας με το κέντρο του αλλά και με τον

σταθμό του προαστιακού στην Κάντζα. Επιπλέον, η επέ-

κταση του προαστιακού περιλαμβάνει και έναν νέο σταθ-

μό εντός Παιανίας διευκολύνοντας περαιτέρω τις μετακι-

νήσεις των κατοίκων από και προς το κέντρο της Αθήνας

και σε κάθε περίπτωση προς το δίκτυο των μέσων σταθε-

ρής τροχιάς.

Σε επίπεδο υποδομών παρατηρούμε ότι εδώ και χρό-

νια η περιοχή της Ανατολικής Αττικής ακόμη πάσχει

από την έλλειψη δικτύου ακαθάρτων. Πολλά από αυτά

τα έργα καταλήγουν να γίνονται «γιοφύρι της Άρτας».

Τι ετοιμάζεται, σε συνεργασία με την ΕΥΔΑΠ, προκει-

μένου η περιοχή σας να αποκτήσει το επόμενο διάστη-

μα δίκτυο ακαθάρτων;

Μοιραία λάθη οδήγησαν στην έκπτωση δύο εργολάβων.

Στη ΔΕ Παιανίας το έργο έμεινε κολλημένο επί σειρά

ετών χωρίς επί της ουσίας να έχει ολοκληρωθεί κάποιο

τμήμα του, αλλά έπειτα από στενή συνεργασία με την ΕΥ-

ΔΑΠ το επόμενο διάστημα θα προκηρυχθεί ο διαγωνι-

σμός. Μάλιστα, καταφέραμε να εντάξουμε στο νέο έργο

και τις συνδέσεις απαλλάσσοντας τους ιδιοκτήτες από μια

σημαντική επιβάρυνση.

Η περίπτωση των Γλυκών Νερών είναι διαφορετική.

Και πάλι όμως εκμεταλλευτήκαμε την ατυχία για να εντά-

ξουμε στο έργο επιπλέον περιοχές ώστε με την ολοκλή-

ρωση του έργου να καλυφθεί το μέγιστο ποσοστό της Δη-

μοτικής Ενότητας. Αναμένουμε και σε αυτή την περίπτω-

ση τον διαγωνισμό που απαιτεί επιπλέον χρόνο, καθώς η

κήρυξη του εργολάβου σε έκπτωση είναι πρόσφατη. 

Για την επόμενη αυτοδιοικητική περίοδο τι σχεδιάζετε

προκειμένου να αφήσετε ένα ξεχωριστό αποτύπωμα

στον δήμο σας;

Όραμά μου είναι ένας σύγχρονος δήμος με έργα υποδο-

μών. Προς αυτή την κατεύθυνση κινούμαι από το 2019 και

αυτό θα πράττω όσο με εμπιστεύονται οι συνδημότες μου.

Από τα Ολυμπιακά Ακίνητα μέχρι την πλατεία Σοφία Σίμου,

από τα έργα αποχέτευσης μέχρι νέα σχολικά κτήρια. Από

τη Δημοτική Συγκοινωνία μέχρι την ψηφιοποίηση και τις

ηλεκτρονικές υπηρεσίες. Με την υλοποίηση του προ-

γράμματός μας, που εγκρίθηκε από τους δημότες στις

εκλογές του 2023, ο Δήμος Παιανίας αλλάζει όψη και γί-

νεται ένας σύγχρονος δήμος. Όχι για να ικανοποιήσω τον

εγωισμό μου αλλά ως χρέος μου στις επόμενες γενιές.
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Ο δήμος μας έχει ενταχθεί στο Πρόγραμμα Πολεοδομικών
Μεταρρυθμίσεων «Κωνσταντίνος Δοξιάδης» για τα Τοπικά Πολεοδομικά
Σχέδια ώστε να διαμορφώσουμε την πόλη του μέλλοντος αλλά 
και να επιταχύνουμε τις διαδικασίες επέκτασης σχεδίου πόλεως

«
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Α
πόδειξη ετοιμότητας, αποφασιστι-
κότητας και ελληνικής ναυτοσύ-
νης. Η φρεγάτα «Ψαρά», που επι-

χειρεί στην εμπόλεμη ζώνη της Ερυθράς
Θάλασσας για την προστασία της παγκό-

σμιας ναυσιπλοΐας, πήρε
την Κυριακή τα ξημερώμα-
τα το βάπτισμα του πυρός
στον Κόλπο του Άντεν. 

Λίγες μόλις ώρες μετά
τον απόπλου από το λιμάνι
του Τζιμπουτί, όπου είχε
δέσει για ανεφοδιασμό με-
τά το τετραήμερο ταξίδι της

από την Ελλάδα, η ΜΕΚΟ του Πολεμικού
μας Ναυτικού ήρθε αντιμέτωπη με την
πρώτη μεγάλη απειλή στην ευρωπαϊκή επι-
χείρηση «Ασπίδες». Είχε προηγηθεί, το
πρωί της ίδιας μέρας, η επίσκεψη του
υπουργού Εθνικής Άμυνας Νίκου Δένδια
και του ύπατου εκπροσώπου της Ευρωπαϊ-
κής Ένωσης για θέματα εξωτερικής πολι-
τικής Ζοζέπ Μπορέλ.

Η εμπλοκή και η χρήση
της «φαρέτρας»

Λίγο μετά τις 3 τα ξημερώματα της Κυ-
ριακής, κατά τη διάρκεια συνοδείας εμ-
πορικού πλοίου κυπριακών συμφερόν-
των, η φρεγάτα του Πολεμικού Ναυτικού
ενεπλάκη με τέσσερα μη επανδρωμένα
αεροχήματα των Χούθι. Έγιναν αντιληπτά
ενώ πετούσαν σε απόσταση περίπου 10
μιλίων από την ελληνική φρεγάτα και το
εμπορικό πλοίο που συνόδευε. Μάλιστα,
πληροφορίες αναφέρουν πως εντοπίστη-
κε πρώτα από το προηγμένο αντιdrone
σύστημα της ελληνικής φρεγάτας και στη
συνέχεια εγκλωβίστηκε από το ραντάρ
της φρεγάτας «Ψαρά».

Το πλήρωμα τέθηκε σε ύψιστη ετοιμό-
τητα. Ζυγίζοντας τα δεδομένα, τις δυνά-
μεις και τις δυνατότητες της ελληνικής
φρεγάτας, ο κυβερνήτης έδωσε εντολή
για άμεση χρήση του αντιdrone συστήμα-
τος που έχει τοποθετηθεί στο πλοίο και
φέρει την υπογραφή της Ελληνικής Αε-
ροπορικής Βιομηχανίας.

Με συνεχείς παρεμβολές το made in
Greece αντιdrone σύστημα επιχείρησε
από την πρώτη στιγμή την απώλεια ελέγ-
χου των εχθρικών drones από τους χειρι-
στές τους στις ακτές της Υεμένης. Αποτέλε-
σμα, σε ελάχιστο χρόνο, το ένα εκ των τεσ-
σάρων drones να βρεθεί στη θάλασσα
προτού καν εισέλθει στην εμβέλεια κρού-
σης των ελληνικών όπλων. Τα άλλα δύο, αν
και εγκλωβίστηκαν από το αντιdrone σύ-
στημα, πρόλαβαν να αλλάξουν πορεία και
να επιστρέψουν στις ακτές της Υεμένης,
πριν χαθεί πλήρως ο έλεγχος από τους χει-
ριστές τους.

Με την είσοδο των μη επανδρωμένων

αεροχημάτων στη ζώνη του ελληνικού πυ-
ροβόλου, ήταν θέμα δευτερολέπτων να
ηχήσει. Το τέταρτο drone των Χούθι δέχτη-
κε τα πυρά της ελληνικής φρεγάτας, με το
πρωραίο πυροβόλο των 5 ιντσών να πλήττει
με βλήμα διασποράς το εχθρικό drone και
να το καταρρίπτει. 

Πρώτο δείγμα... θετικό
Η αντιμετώπιση των τεσσάρων εχθρικών

drones ήταν το πρώτο μήνυμα της φρεγά-
τας «Ψαρά» από τη διακεκαυμένη ζώνη της
Ερυθράς. Το ραντάρ της λειτούργησε άψο-
γα, ο συντονισμός και η αποφασιστικότητα
του πληρώματος ήταν υποδειγματικά, τα
όπλα ήχησαν αποτελεσματικά, ενώ έγινε
και η απαραίτητη οικονομία στον βαρύ
οπλισμό των πυραύλων ESSM.

Το ελληνικό σκαρί, αν και δεν έχει τις τε-
ράστιες δυνατότητες των συμμαχικών

φρεγατών και αντιτορπιλικών, έστειλε ηχη-
ρό μήνυμα πως ξέρει και μπορεί να αντι-
δράσει σε κάθε απειλή.

Ο κυβερνήτης, με σύνεση και καλά «ζυ-
γισμένες» ενέργειες, διεμήνυσε πως η ελ-
ληνική ναυτοσύνη είναι σταθερά αναμφι-
σβήτητη και πολλαπλασιαστής ισχύος για
το Πολεμικό μας Ναυτικό, που πραγματο-
ποιεί επίδειξη σημαίας σε ένα από τα πιο
κρίσιμα σταυροδρόμια παγκοσμίως, προ-
στατεύοντας το παγκόσμιο εμπόριο. 

Με οδηγό την «Ύδρα»
Όλα τα πολύτιμα συμπεράσματα της τρί-

μηνης παραμονής της φρεγάτας «Ύδρα»
στην Ερυθρά αποτελούν πολύτιμο οδηγό
για τα στελέχη της φρεγάτας «Ψαρά», τα
οποία έχουν ενημερωθεί πλήρως για τους
κινδύνους που ελλοχεύουν στα αφιλόξενα
νερά του Κόλπου του Άντεν. 

Όπως έχει επισημανθεί στο πλήρωμα της
φρεγάτας «Ψαρά», οι Χούθι φαίνεται πως
έχουν συνεχή ενημέρωση για τις θέσεις
των εμπορικών πλοίων, ενώ γνωρίζουν και
ποια πλοία τα συνοδεύουν. Πληροφοριο-
δότες, πιθανότατα τα πλοία του Ιράν που
πλέον στην περιοχή και παρέχουν πληρο-
φορίες στους ομόθρησκους αντάρτες της
Υεμένης.

Ανάλογη ενημέρωση τόσο για τις θέσεις
των Χούθι όσο και για τα εχθρικά πλοία που
πλέουν στην περιοχή έχουν και οι δυνάμεις
της επιχείρησης «Ασπίδες». Όμως, σε ορι-
σμένες περιπτώσεις, ειδικά αν γίνονται
επιθέσεις με βαλλιστικούς πυραύλους, οι
χρόνοι αντίδρασης είναι πολύ μικροί. Για
τον λόγο αυτό απαιτείται συνεχής επαγρύ-
πνηση. Αν ένας στόχος δεν εντοπιστεί εγ-
καίρως, είναι δεδομένο ότι το αποτέλεσμα
θα είναι ολέθριο.

Τα ελληνικά πληρώματα έχουν την εμ-
πειρία και τη γνώση, ενώ είναι δεδομένο
πως επιτυχίες σαν αυτές της Κυριακής γε-
μίζουν με αυτοπεποίθηση τα στελέχη για
να συνεχίσουν το δύσκολο έργο τους. 

Το βάπτισμα του πυρός
για τη φρεγάτα «Ψαρά»

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Κατέρριψε δύο drones των ανταρτών Χούθι που επιτέθηκαν σε
εμπορικό πλοίο στην Ερυθρά Θάλασσα τα ξημερώματα της Κυριακής



«Ο
Όρμπαν δεν έχει λάβει εντολή
από την ΕΕ να την εκπροσωπήσει
στον Οργανισμό Τουρκογενών

Κρατών», ανέφερε ο επικεφαλής της ευρω-
παϊκής διπλωματίας Ζοζέπ Μπορέλ με αφορμή
τη συμμετοχή του πρωθυπουργού της Ουγγα-
ρίας στην άτυπη σύνοδο του Οργανι-
σμού Τουρκογενών Κρατών στη Σούσα
στις 5 και 6 Ιουλίου, που πραγματοποι-
ήθηκε στο πλαίσιο και μόνο των διμε-
ρών σχέσεων μεταξύ της Ουγγαρίας
και του οργανισμού.

«Η Ουγγαρία είναι πλέον το κράτος-
μέλος της ΕΕ που υπηρετεί την εκ περι-
τροπής προεδρία του Συμβουλίου έως
τις 31 Δεκεμβρίου 2024. Αυτό δεν συνεπάγεται
καμία εξωτερική εκπροσώπηση της Ένωσης
που είναι ευθύνη του προέδρου του Ευρωπαϊ-
κού Συμβουλίου σε επίπεδο αρχηγού κράτους
ή κυβέρνησης και του ύπατου εκπρόσωπο της
Ένωσης σε υπουργικό επίπεδο», πρόσθεσε ο
Μπορέλ.

Η Ευρωπαϊκή Ένωση έχει απορρίψει με έν-
τονο τρόπο από το 2022 τις ανακοινώσεις της
Τουρκίας περί ένταξης της αυτοανακηρυγμέ-
νης Τουρκικής Δημοκρατίας της Βόρειας Κύ-
πρου ως κράτους-παρατηρητή στον οργανισμό
αυτόν.

«Αναγνωρίζουμε μόνο 
την Κυπριακή Δημοκρατία»

«Η Ευρωπαϊκή Ένωση απορρίπτει τις προ-
σπάθειες του Οργανισμού Τουρκογενών Κρα-
τών να νομιμοποιήσει την τουρκοκυπριακή
αποσχιστική οντότητα, τη λεγόμενη, διεθνώς
μη αναγνωρισμένη, “Τουρκική Δημοκρατία της
Βόρειας Κύπρου”, ως παρατηρητή στον Οργα-
νισμό Τουρκογενών Κρατών», υπογράμμισε ο
ύπατος εκπρόσωπος της Ευρωπαϊκής Ένω-
σης, σημειώνοντας ότι αυτή η απόφαση, εν
αναμονή της επικύρωσης των μελών, «είναι
λυπηρή και έρχεται σε αντίθεση με το γεγονός
ότι αρκετά μέλη του εξέφρασαν σθεναρή υπο-
στήριξη στην αρχή της εδαφικής ακεραιότητας
και στον Χάρτη των Ηνωμένων Εθνών».

Στη συνέχεια ο κ. Μπορέλ πρόσθεσε: «Η Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση έχει καταστήσει επανειλημμέ-
να σαφές, συμπεριλαμβανομένου του ανώτατου
πολιτικού επιπέδου, ότι αναγνωρίζει μόνο την
Κυπριακή Δημοκρατία ως υποκείμενο διεθνούς
δικαίου, σύμφωνα με τις αντίστοιχες αποφάσεις

του Συμβουλίου Ασφαλείας του ΟΗΕ».
Στο ίδιο πνεύμα ήταν και η τοποθέτη-

ση του προέδρου του Ευρωπαϊκού Λαϊ-
κού Κόμματος Μάνφρεντ Βέμπερ. «Τις
προσπάθειες της Τουρκίας να προωθή-
σει την αναγνώριση της παράνομης απο-

καλούμενης οντότητας, της παράνομης
ΤΔΒΚ, στο πλαίσιο του Οργανισμού Τουρ-
κόφωνων Κρατών», ήταν η ανάρτησή του

στα μέσα κοινωνικής δικτύωσης. Εξέφρασε πα-
ράλληλα την απογοήτευσή του για την Ουγγα-
ρία, η οποία ασκεί την προεδρία της ΕΕ, και ειδι-
κότερα την παρουσία του Ούγγρου πρωθυπουρ-
γού στη σύνοδο κορυφής των τουρκόφωνων
κρατών. Διαμήνυσε ακόμη πως «αναγνωρίζου-
με μόνο την Κυπριακή Δημοκρατία και σεβόμα-
στε το διεθνές δίκαιο». 

Διπλωματικά διαβήματα
«Η παρουσία του πρωθυπουργού της Ουγ-

γαρίας Βίκτορ Όρμπαν δεν είναι κάτι το οποίο
μπορεί να γίνει ανεκτό», δήλωσε και ο κυβερ-
νητικός εκπρόσωπος της Κύπρου Κωνσταντί-
νος Λετυμπιώτης, σημειώνοντας ότι έχουν ήδη
γίνει όλα τα απαραίτητα διπλωματικά διαβήμα-
τα από πλευράς υπουργείου Εξωτερικών. 

Σε δηλώσεις του στους δημοσιογράφους,
μετά τη συνεδρία του Υπουργικού Συμβουλίου
στο Προεδρικό Μέγαρο της Κύπρου, και κλη-
θείς να σχολιάσει τις προσπάθειες της Τουρ-
κίας για αναγνώριση του ψευδοκράτους μέσω
του Οργανισμού Τουρκογενών Κρατών αλλά
και την παρουσία του Ούγγρου πρωθυπουργού
στη σύνοδο, ο κ. Λετυμπιώτης είπε ότι αυτές οι
προσπάθειες από την Τουρκία και από το κατο-
χικό καθεστώς είναι διαχρονικές. «Και δια-
χρονικά είναι που ενεργοποιούμε, επιστρα-
τεύουμε την ισχυρή μας διπλωματία», κατέλη-
ξε με νόημα. 
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Ο επικεφαλής της ευρωπαϊκής διπλωματίας και ο πρόεδρος του ΕΛΚ 
κατήγγειλαν τη συμμετοχή του πρωθυπουργού της Ουγγαρίας στη σύνοδο

του Οργανισμού Τουρκογενών Κρατών, μέσω του οποίου ο Ταγίπ επιδιώκει
τη νομιμοποίηση του καθεστώτος στα Κατεχόμενα

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Καταδίκη της ΕΕ στις
προσπάθειες Ερντογάν-
Όρμπαν για αναγνώριση

του ψευδοκράτους
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Μ
ετά τις ευρωεκλογές και την πρόσφατη συνεδρίαση της
Κοινοβουλευτικής Ομάδας της Νέας Δημοκρατίας, το
μήνυμα προς τον πρωθυπουργό Κυριάκο Μητσοτάκη,

τα μέλη της κυβέρνησης αλλά και τους βουλευτές είναι ηχηρό και
καθαρό. Είναι ανάγκη για μια δυναμική επανεκκίνηση, βασισμέ-
νη στη συλλογική δράση για τα επόμενα τρία χρόνια διακυβέρνη-
σης. Ο πολιτικός χρόνος που απομένει είναι μακρύς, ώστε να πε-
τύχουμε τα αποτελέσματα που επιδιώκουμε. Αλλά δεν περισ-
σεύει ούτε μέρα για να υλοποιήσουμε ταχύτερα με-
ταρρυθμίσεις, με τις δικαιολογημένα αυξημένες
απαιτήσεις των πολιτών να αποτελούν κίνητρο για να
γίνουμε καλύτεροι.

Στη ΝΔ επιδιώκουμε τον διάλογο, ως καταλύτη δη-
μιουργικής σύνθεσης και όχι ευκαιρία εσωστρέφει-
ας, την ώρα που τα άλλα κόμματα σπαράσσονται και
βολοδέρνουν ανάμεσα σε προσωπικές στρατηγικές
μεγαλοστελεχών και λαϊκιστικές λογικές του παρελ-
θόντος. Η κυβέρνησή μας προσδοκά μια γόνιμη αντι-
πολίτευση όπως αρμόζει σε κάθε δημοκρατία, αλλά
μέχρι στιγμής το μόνο που βλέπουμε είναι έλλειψη
σοβαρότητας. Η δική μας αυτοκριτική έγινε σε βάθος
και εισακούστηκαν όλες οι απόψεις. Η παράταξή μας
είναι πολύ μεγάλη και σε αυτή χωρούν όλοι όσοι απο-
δέχονται τις καταστατικές μας αρχές, τις ιδέες μας, τις αξίες μας,
τις πολιτικές μας. Όποιος δηλώνει σύμφωνος σε αυτά, μπορεί να
σταθεί κοντά μας, ανεξάρτητα από το πού βρέθηκε σε προηγού-
μενες φάσεις της πολιτικής του ζωής. Εκείνοι θα αλλάξουν και

όχι η Νέα Δημοκρατία. Σε αυτό ξεκινά και τελειώνει οποιαδήποτε
συζήτηση για τα εσωκομματικά της παράταξης και για την ταυτό-
τητά μας. 

Οι βουλευτές, οι οποίοι παραμένουμε πάντοτε οι κρίσιμοι συν-
δετικοί κρίκοι με τις τοπικές κοινωνίες, εκθέσαμε τους
προβληματισμούς μας και επιβεβαιώσαμε τη σταθερή
προσήλωση στην ανάγκη για βελτίωση της καθημερινό-
τητας των πολιτών. Αναδείχθηκε ακόμη η σημασία να
βρεθεί καλύτερος βηματισμός ανάμεσα σε βουλευτές
και κυβερνητικά στελέχη, γιατί μόνο έτσι θα φτάσουν στα
υπουργεία, στους γενικούς γραμματείς, στους διοικητές
οργανισμών τα προβλήματα των πολιτών.

Η μεγάλη πλειοψηφία του ελληνικού λαού εξακολου-
θεί να εμπιστεύεται τη ΝΔ και τον Κυριάκο Μητσοτάκη
ως τιμονιέρη του σκάφους. Είναι σαφές όμως ότι πρέπει
να ανασυντάξουμε δυνάμεις και να ανεβάσουμε ρυθ-
μούς στις βελτιωτικές μας παρεμβάσεις σε κρίσιμους το-
μείς της καθημερινότητας, όπως η αντιμετώπιση της
ακρίβειας, μια δημόσια διοίκηση πιο κοντά στον πολίτη,
ποιοτικές υπηρεσίες υγείας, αποτελεσματική λειτουργία

της αγοράς, ενδυνάμωση του αισθήματος της ασφάλειας. Με
έκτακτα μέτρα και στοχευμένες παρεμβάσεις, η κυβέρνηση στη-
ρίζει αυτούς που το έχουν περισσότερο ανάγκη, όπως φάνηκε
από τη νέα έκτακτη φορολόγηση στα υπερκέρδη των διυλιστη-

ρίων, εξασφαλίζοντας 300 εκατομμύρια ευρώ, που θα ωφελή-
σουν ευάλωτους συμπολίτες μας, με προτεραιότητα σε ΑμεΑ και
χαμηλοσυνταξιούχους.

Προσωπικά, βρίσκομαι πάντοτε σε ανοιχτό δίαυλο επικοινω-
νίας με τους συμπολίτες μου στη Θεσσαλονίκη και εισπράττω
τους προβληματισμούς τους. Πέραν της καθημερινότητας, είναι
έκδηλη η αγωνία τους για να προχωρήσουν τα μεγάλα έργα στην
πόλη και για αυτό επιμένω να προσπαθώ με όλες μου τις δυνά-
μεις, ώστε αυτά να τρέξουν με ρυθμούς Αθήνας.

Ζητούμενο είναι οι πολιτικές μας για την καταπολέμηση της
ακρίβειας να αρχίσουν να αποδίδουν και οι διαρθρωτικές παρεμ-
βάσεις στην αγορά θα συνεχιστούν για να επιτευχθεί σημαντική
αποκλιμάκωση των τιμών. Το επόμενο διάστημα δίνουμε έμφαση
και στην επιτάχυνση απονομής της δικαιοσύνης. Κεντρική κυβερ-
νητική προτεραιότητα είναι η μόνιμη αύξηση των μισθών και η
μείωση των ανισοτήτων, με στόχο τη σύγκλιση με τον πυρήνα των
ευρωπαϊκών κρατών. Εστιάζουμε στη διατήρηση της οικονομικής
ανάπτυξης και της δημοσιονομικής σταθερότητας, στη μείωση της
ανεργίας και την ενίσχυση της νέας γενιάς για την εύρεση καλά
αμειβόμενων θέσεων εργασίας και οικονομικά προσιτής στέγης. 

Η λαϊκή εντολή που έχουμε λάβει είναι νωπή και καθαρή! Έναν
χρόνο μετά τις εθνικές εκλογές του 2023, προχωράμε ενωμένοι,
αποφασιστικά και δυναμικά προς το 2027, με τολμηρές μεταρ-
ρυθμίσεις για μια σύγχρονη Ελλάδα!

Επανεκκίνηση τώρα!

του
Δημήτρη
Κούβελα

Βουλευτής 
Α’ Θεσσαλονίκης

με τη Νέα
Δημοκρατία

Ν
α που τελικά όλα είναι θέμα σκηνο-
θεσίας. Ο χώρος ήταν ιδανικός (Πο-
λεμικό Μουσείο), οι πρωταγωνιστές-

στρατηγοί ετοιμοπόλεμοι και έμπειροι (Κ. Κα-
ραμανλής, Α. Σαμαράς), οι στρατιώτες πολλοί
και πιστοί (φίλα προσκείμενα βουλευτές και
όχι μόνον), τα πυρομαχικά (λέξεις και φράσεις
εύφλεκτες ύλες - σπαθιά και μεγάλου βεληνε-
κούς) από καιρό έτοιμα και φυσικά ο αντίπα-
λος-εχθρός γνωστός και επώνυμος (Μητσοτά-
κης). Το μόνο που έλειπε ήταν η αφορμή και ο
χρόνος κήρυξης του πολέμου (η αιτία έτσι και
αλλιώς υπήρξε από παλιά… Τι ζητάει ένας
Υδραίος [Μητσοτάκης] στη Λάρισα [ΝΔ];).

Η παρουσίαση ενός βιβλίου ήταν μία καλή
ευκαιρία και ένα ισχυρό άλλοθι για το σάλπι-
σμα της επίθεσης, όπερ και εγένετο με την κα-
λύτερη δυνατή τηλεοπτική κάλυψη, αφού μέ-
ρες πριν είχε προαναγγελθεί η επίθεση.

Ο λιθοβολισμός του πρωθυπουργού για τις
«ιδεολογικά αφύλακτες πύλες της ΝΔ», για το
«φοβική ΝΔ», για την «αποκοπή του δέντρου
(ΝΔ) από τις ρίζες του», για την «ιδεολογική με-
τάλλαξη» και για την «αποϊδεολογικοποίηση».
Και όλα αυτά για τη δόμηση μιας Κεντροδεξιάς
με ένα «Κέντρο-φάντασμα, που ο καθένας το
ορίζει όπως θέλει». Εξάλλου το 41% «ήταν προ-
ϊόν φόβου για την επιστροφή του Τσίπρα».

Προσπάθεια αποδόμησης του Μητσοτάκη

σε δημόσιο χώρο. Αμφισβήτηση, υπονόμευση,
αποκαθήλωση…

Είναι πρωτόγνωρο και σπάνιο για τα πολιτικά
ήθη και τα κομματικά ειωθότα της χώρας μας
δύο πρώην πρωθυπουργοί του ίδιου κόμματος
να ασκούν δημόσια μια αυστηρή κριτική στον
εν ενεργεία πρωθυπουργό της χώρας που ανή-
κει στο ίδιο κόμμα.

Παλιές πικρίες που μεταλλάσσον-
ται σε πολιτική κριτική ή πολιτικές
φιλοδοξίες και βλέψεις που βαπτί-
ζονται ως ενστάσεις για την ιδεολογι-
κή μετάλλαξη της ΝΔ

Τελικά η πολιτική είναι ένα σκληρό
παιχνίδι και προαπαιτεί ηθικές αντο-
χές και ιώβεια πολιτική υπομονή.

Φαίνεται πως το όνομα Μητσοτά-
κης ακόμη και σήμερα προκαλεί πο-
λιτική αλλεργία στο σώμα της ΝΔ.

Οι πρώην πρωθυπουργοί με τις πα-
ρεμβάσεις τους έμμεσα φανέρωσαν
πως δεν θα «ανεχθούν»ο Μητσοτάκης να ανα-
δειχτεί ως ο μόνος πρωθυπουργός στην Ελλά-
δα που κέρδισε το αξίωμα αυτό σε τρεις συνε-
χείς εκλογικές αναμετρήσεις.

Οι πολιτικοί οιωνοσκόποι προβλέπουν πως άρ-
χισε να αδειάζει η πολιτική κλεψύδρα του κ. Μη-
τσοτάκη. Το περίεργο, άμα και ανησυχητικό, είναι
πως δεν γεμίζει ταυτόχρονα και η κλεψύδρα της

αντιπολίτευσης (μείζονος και ελάσσονος).
Είπαμε πως το πολιτικό μας σύστημα βρί-

σκεται αιχμάλωτο ή υπό ομηρία για κάποιους
άλλους της «πολιτικήςασυμμετρίας».

Δεν έχουν άδικο κάποιοι αναλυτές που υπο-
στηρίζουν πως το εγχείρημα της Κεντροαρι-
στεράς το καλοβλέπει, αν δεν το υποθάλπει,

και η αντιμητσοτακική ομάδα της ΝΔ.
Εξάλλου, αυτός είναι και ο ασφα-

λέστερος τρόπος απαλλαγής από την
Κεντροδεξιά του κ. Μητσοτάκη και
επιστροφής της ΝΔ στην αυθεντική
της κοιτίδα.

Το ζητούμενο είναι αν η δριμεία
ασκηθείσα κριτική ήταν προσανατο-
λισμένη σε θετικές και προοδευτικές
θέσεις ή προς το «πίσω ολοταχώς».
Και αυτό γιατί ακούγοντας κάποιος
τις θέσεις του κ. Σαμαρά για τον γάμο
των ομοφύλων είναι σαν να άκουγε
το διαφημιστικό σποτ της κ. Λατινο-
πούλου.

Έχει ο καιρός γυρίσματα…

Απορία ψάλτου… βηξ
Σημείωση 1: Γιατί, κ. Μαρινάκη, δεν σχολιά-

ζετε τις δηλώσεις-θέσεις των δύο πρώην πρω-
θυπουργών; Είναι υπεράνω κριτικής αυτοί ή οι
θέσεις τους συνιστούν τις ιερές πλάκες (όπως
του Μωυσή) της ΝΔ; Μήπως υπάρχουν ακόμη
πολιτικά και κομματικά τοτέμ;

Σημείωση 2: Αν η ΝΔ λάμβανε άνω του 33%
στις ευρωεκλογές ή αν ο κ. Μητσοτάκης είχε
υποσχεθεί στον Κ. Καραμανλή ή στον κ. Σαμα-
ρά τη θέση του Προέδρου της Δημοκρατίας, θα
ασκούσαν τέτοια κριτική στον κ. Μητσοτάκη;

Σημείωση 3: «Ας καταλάβει ότι κάνει λάθος,
αναρωτιέμαι ποιους ακούει. Αλλά ας καταλά-
βει ότι κάνει λάθος να επιμένει στο λάθος» (Α.
Σαμαράς). Την περίπτωση, κ. Σαμαρά, να κάνε-
τε εσείς λάθος και να επιμένετε σε αυτό το σκε-
φτήκατε;

Σημείωση 4: Αλήθεια πώς μπορεί να εγκα-
λείται για αποτυχία και συρρίκνωση της ΝΔ ο Κ.
Μητσοτάκης όταν σε τρεις εκλογικές αναμε-
τρήσεις σμίκρυνε την αντιπολίτευση και την
οδήγησε σε μια συνεχή περιδίνηση και που τώ-
ρα αναζητά απελπισμένα τη σωτηρία της στο
θολό όραμα της Κεντροαριστεράς;

Σημείωση 5:Για έναν πολιτικό συνιστά πολι-
τική αρετή η σωστή επιλογή του χρόνου της πο-
λιτικής αποστράτευσης. Οι Κ. Καραμανλής και
Α. Σαμαράς οφείλουν να γνωρίζουν το παρά-
δειγμα του Λατίνου Κιγκινάτου. Ο κ. Μητσοτά-
κης δεν είναι εχθρός τους για μια τέτοια ισοπε-
δωτική κριτική. Εκτός εάν είναι και ισχύει η θέ-
ση του Νίτσε:

«Αυτός που ζει από τη μάχη με έναν εχθρό,
έχει προσωπικό συμφέρον να τον διατηρήσει
τον εχθρό του ζωντανό»;

του
Ηλία 

Γιαννακόπουλου

Φιλόλογος
Blog ΙΔΕΟπολις

Κ. Καραμανλής - Α. Σαμαράς: Οι Ηρακλειδείς της original ΝΔ ή η «δεξιά ψυχή» της;
Από την «αποϊδεολογικοποίηση» της ΝΔ (ελέω Κ. Μητσοτάκη) στην «απομητσοτακοποίηση» της ΝΔ (ελέω Α. Σαμαρά)

ΟΙ «ΔΥΟ» ΣΩΜΑΤΟΦYΛΑΚΕΣ ΤΗΣ ΝΔ
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T
ο στερητικό σύνδρομο άρχισε να δείχνει τα
πρώτα του συμπτώματα. Έναν χρόνο τώρα ζού-
σαμε με τον εκλογικό πυρετό να ανεβοκατεβαί-

νει. Έναν χρόνο τώρα μετρήσαμε πέντε εκλογικές
αναμετρήσεις: δύο εθνικές, δύο αυτοδιοικητικές και
μία, αυτή των ευρωεκλογών. Και τώρα άκρα του τάφου
εκλογική σιωπή για τα επόμενα τρία χρόνια; Δεν αντέ-
χεται τέτοια δοκιμασία. Τρία χρόνια θα αρκεστούμε σε
εκλογικές αναμετρήσεις δεύτερης κατηγορίας σε επι-
μελητήρια, οργανώσεις, ενώσεις και συλλόγους;

Είναι και αυτές οι εκλογές κάτι σαν τα υποκατάστατα
σε όσους έχουν υποστεί τον εθισμό σε εκλογές. Ας ελ-
πίσουμε ότι το μεγάλο χρονικό διάστημα που θα μεσο-
λαβήσει μέχρι τις νέες εκλογές θα μας κάνει ανυπό-
μονους και θα πάμε με ενθουσιασμό στις κάλπες και η
αποχή, από τα ιστορικά υψηλά που είναι σήμερα, θα
φτάσει σε ιστορικά χαμηλά.

Για ένα ποιοτικό πολιτικό περιβάλλον, μέχρι τις νέες
εκλογές, ο Οδηγός Πολιτικής Επικοινωνίας «Ευ Πολι-
τεύεσθαι» με τα 333+1 tips, έξυπνες φράσεις για να
ξεχωρίσετε. 

1. Στον χώρο της αντιπολίτευσης επικρατεί η γνωστή

κατάσταση ΤΙΝΑ (There Is No Alternative) όσο απου-
σιάζει η έλλειψη αξιόπιστης εναλλακτικής στην υπάρ-
χουσα κυβέρνηση. Ο κακός χαμός και τα «μαύρα τα-
μεία» πρωταγωνιστούν!

2. Η κυριότερη αιτία της αδυναμίας παρουσίασης
εναλλακτικής ανταγωνιστικής πρότασης των πολιτι-
κών κομμάτων είναι η αδυναμία τους να ξεπεράσουν
το κλισέ της καταγωγής τους.

3. Τα αποτελέσματα των πρόσφατων ευρωεκλογών
απέδειξαν ότι τα αποθέματα εμπιστοσύνης των πολι-
τών προς τα πολιτικά κόμματα εξαντλούνται. Απο-
στρατείες πολιτικών αρχηγών αλλά και κομμάτων επι-
βάλλονται.

4. Όταν η αντιπολίτευση δεν μπορεί να ακολουθήσει
τις κοινωνικές δυναμικές, τότε αναλαμβάνει η κάλπη
να μετατρέψει τις δυναμικές σε πολιτικό αποτέλεσμα.

5. Αν πιστεύετε ότι η ψήφος διαμαρτυρίας θα μετα-
φραστεί σε κοινωνικές πολιτικές, σωστά το πιστεύετε.
Η πολιτική συχνά οδηγείται όχι από τη λογική ή τα επι-
χειρήματα αλλά από τον θόρυβο.

6. Τα κόμματα της αντιπολίτευσης χρειάζεται να
εφεύρουν ένα νέο διακύβευμα με λιγότερα πρόσωπα

και περισσότερη πολιτική. Τα προσωπικά social media
δεν είναι πανάκεια για όλα τα πολιτικά προβλήματα.

7. Τα «παρατράγουδα» της πολιτικής δεν έχουν κα-
μία τύχη στην πολιτική!

8. Ένα μεγάλο μέρος των πολιτών ψηφοφόρων πον-
τάρει στην εικόνα των υποψηφίων σε ένα ψηφοδέλτιο
παρά στο βιογραφικό τους. Έτσι εξηγείται η μεγάλη
συμμετοχή προσώπων της σοουμπίζ στα ψηφοδέλτια.

9. Σε μια πυρκαγιά όπως και σε ένα δυσμενές εκλο-
γικό αποτέλεσμα ο μεγαλύτερος κίνδυνος βρίσκεται
στις αναζωπυρώσεις! 

10. Είναι σύνηθες το φαινόμενο πολιτικά πρόσωπα
να βλέπουν τον ίσκιο τους και να το παίρνουν για μπόι
τους. Ακολουθεί η πικρή διάψευση!

11. Το φαινόμενο «too many chiefs, not enough Indi-
ans» ενδημεί σε μικρομέγαλα κόμματα. Πολλοί οι
μνηστήρες-ηγέτες, λίγοι οι οπαδοί-ψηφοφόροι. 

Περισσότερα tips θα βρείτε στον Οδηγό Πολιτικής
Επικοινωνίας «Ευ Πολιτεύεσθαι» 333+1 tips. Για πα-
ραγγελίες και περισσότερες διευκρινίσεις επικοινω-
νήστε στο email grammateia@nkmediagroup.gr ή
στα τηλέφωνα 2109568066, 6932266217. 

του
Θανάση 

Παπαμιχαήλ 

Επικοινωνιολόγος
& Σ.Ο.Π.Α. 

(Συγγραφέας
Οδηγών 

Πολιτικής 
Αυτοβελτίωσης)

Tιπ πολιτικής επικοινωνίαςΚάθε Τρίτη

Π
άγιο αίτημα των επιμελητηρίων της χώρας και των
φορέων της αγοράς παραμένει διαχρονικά η ανα-
γνώριση της φορολογικής συνέπειας σε φυσικά και

νομικά πρόσωπα. Η επιβράβευση των συνεπών φορολογού-
μενων πρέπει να γίνει παράδειγμα προς μίμηση και όχι προς
αποφυγή και μάλιστα με τον χαρακτηρισμό του κορόιδου.
Πολύ σωστά λοιπόν η κυβέρνηση σχεδιάζει κίνητρα για
όσους είναι συνεπείς στις φορολογικές υποχρεώσεις τους
αλλά και για όσους έχουν εντάξει τα χρέη τους σε ρύθμιση
οφειλών και τα αποπληρώνουν χωρίς καθυστερήσεις. Το οι-
κονομικό επιτελείο εξετάζει και κοστολογεί τα επιπλέον οι-
κονομικά κίνητρα για τους φορολογούμενους που είναι συ-
νεπείς στις φορολογικές τους υποχρεώσεις. Αναμένεται μά-
λιστα να ενεργοποιηθούν από το νέο έτος και θα αφορούν
αυτούς που υποβάλλουν νωρίτερα τις φορολογικές τους δη-
λώσεις, καταβάλλοντας όλο το ποσό του φόρου. Στο τραπέζι
της κυβέρνησης βρίσκονται διάφορες προτάσεις, αλλά οι
πέντε πρώτες αφορούν την έκπτωση φόρου σε 5%, από 3%
που ισχύει σήμερα, για όσους εξοφλούν με εφάπαξ καταβο-
λή τον φόρο εισοδήματος, ΕΝΦΙΑ και τις ασφαλιστικές ει-
σφορές, την αύξηση συμμετοχής στη μηνιαία κλήρωση της
φορολοταρίας από την ΑΑΔΕ, τη μείωση του επιτοκίου κατά
50% για μελλοντικές οφειλές προς το Δημόσιο, τις ταχύτερες
επιστροφές φόρων, τη μείωση της παρακράτησης για όσους
έχουν βεβαιωμένες οφειλές και θέλουν να εισπράξουν
χρήματα από το Δημόσιο και την άρση κατασχέσεων.

Ο υφυπουργός Οικονομικών Χρίστος Δήμας δήλωσε πως
ο βαθμός συνέπειας των φορολογουμένων θα ξεκλειδώνει
ολοένα και με περισσότερες διευκολύνσεις, ενώ αντίθετα θα
σκληραίνουν τα μέτρα για όσους δεν συμμορφώνονται. Το
ποσοστό παρακράτησης θα περιορίζεται σε συνάρτηση με
τον αριθμό των δόσεων που αποπληρώνονται κανονικά και
το ύψος του υπόλοιπου χρέους. Σημειώνεται επίσης ότι με
βάση το ισχύον νομοθετικό καθεστώς η εφορία θα προχω-
ράει σε αυτόματη παρακράτηση των οφειλών μέσω του απο-

δεικτικού φορολογικής ενημερότητας, ακόμη και για όσους
έχουν υπαχθεί σε ρυθμίσεις τμηματικής εξόφλησης των
οφειλών τους και πληρώνουν ανελλιπώς τις μηνιαίες δόσεις.
Το οικονομικό επιτελείο της κυβέρνησης παράλληλα προ-
ωθεί δραστικές αλλαγές και στα αναχρονιστικά τεκμήρια
διαβίωσης σε όσους έχουν κλείσει 42 χρόνια ζωής, εστιά-
ζοντας στα αυτοκίνητα και τα ακίνητα. Το σύστημα προσδιο-
ρισμού των ποσών των τεκμηρίων διαβίωσης αναμένεται να
τροποποιηθεί ώστε αυτά να προσεγγίζουν το πραγματικό
ετήσιο κόστος συντήρησης και χρήσης των περιουσιακών
στοιχείων. Σε κάθε περίπτωση, η κατεύθυνση που έχει δοθεί
είναι τα νέα ποσά που θα προκύψουν να είναι μειωμένα
μεσοσταθμικά κατά 30% σε σύγκριση με τα ισχύοντα σήμερα.
Ωστόσο, οι κλίμακες αλλά και τα κριτήρια προσδιορισμού
των ποσών των τεκμηρίων θα αλλάξουν προκειμένου αυτά
να γίνουν δικαιότερα και αποτελεσματικότερα.

Σύμφωνα με τα στοιχεία της φορολογικής διοίκησης για
τα εισοδήματα του 2023, αναμένεται φέτος να περιορισθεί
αισθητά ο αριθμός των φορολογουμένων που εντάσσονται
στην κατηγορία των τεκμηρίων και ως εκ τούτου θα είναι
μικρότερο το ποσό που θα προστεθεί στα δηλωθέντα εισο-
δήματα και θα φορολογηθούν βάσει αυτών. Η μείωση θα εί-
ναι αποτέλεσμα της αύξησης των ονομαστικών εισο-
δημάτων, αλλά επίσης, δικαίως και αδίκως, από την
εφαρμογή του ελάχιστου εισοδήματος στους αυτοαπασχο-
λούμενους. Οι αλλαγές που σχεδιάζονται στα τεκμήρια κι-
νητών και ακινήτων θα στοχεύουν στον εξορθολογισμό του
συστήματος. Οι κλίμακες και ο τρόπος υπολογισμού του
κόστους χρήσης του αυτοκινήτου θα αλλάξουν, καθώς ένα
όχημα νεότερης τεχνολογίας, το οποίο καταναλώνει λιγότε-
ρα καύσιμα χρειάζεται μικρότερη συντήρηση και καταβάλ-
λει μειωμένα ή και καθόλου τέλη κυκλοφορίας έχει σχεδόν
διπλάσιο τεκμήριο από ένα παλαιότερο αυτοκίνητο δεκαε-
τίας, αφού η νομοθεσία που διέπει τα τεκμήρια λαμβάνει
υπόψη μόνο τον κυβισμό. Με την ίδια λογική θα προχωρή-

σουν και οι αλλαγές στα ακίνητα, αφού σήμερα το τεκμήριο
υπολογίζεται με κριτήριο την αντικειμενική αξία, αλλά και
τα τετραγωνικά, χωρίς να λαμβάνεται υπόψη η παλαιότητά
του. Όμως, τα παλαιά σπίτια είναι περισσότερο ενεργοβόρα
από τα νεότερα που κατατάσσονται σε υψηλή ενεργειακή
κατηγορία, άρα έχουν και μεγαλύτερο κόστος διαβίωσης.
Σήμερα ο νόμος θεωρεί πως όσο μεγαλύτερη είναι η αντι-
κειμενική αξία τόσο πρέπει να αυξάνεται και το κόστος συν-
τήρησης.

Επιπρόσθετα ένα πακέτο θετικών μέτρων, που εκτιμάται
πως θα ξεπερνά το 1,2 δισ. ευρώ και θα περιλαμβάνεται στον
κρατικό προϋπολογισμό του 2025, αναμένεται να ανακοινώ-
σει στις αρχές Σεπτεμβρίου από το βήμα της ΔΕΘ ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτάκης, δίνοντας έμφαση στην αν-
τιμετώπιση του δημογραφικού προβλήματος, στη βελτίωση
των εισοδημάτων νέων οικογενειών με αυξημένο αφορολό-
γητο και χαμηλότερο συντελεστή, στη μείωση ασφαλιστι-
κών εισφορών εργαζομένων και στην ενίσχυση ευπαθών
ομάδων και ατόμων με αναπηρία. Συγκεκριμένα, η κυβέρ-
νηση θα προχωρήσει το 2025 με μέτρα ενίσχυσης 880 εκατ.
ευρώ, τα οποία αφορούν τη μείωση των ασφαλιστικών ει-
σφορών κατά 0,5%, κόστους 225 εκατ. ευρώ, την κατάργηση
του τέλους επιτηδεύματος για τους επαγγελματίες, κόστους
120 εκατ. ευρώ, τη μόνιμη επιστροφή του ΕΦΚ στους αγρό-
τες, κόστους 100 εκατ. ευρώ, την αύξηση των συντάξεων, η
οποία θα διαμορφωθεί περίπου στα 400 εκατ. ευρώ, και την
αναστολή του ΦΠΑ στις οικοδομές, κόστους 20 εκατ. ευρώ.
Τέλος, μέσω της έκτακτης φορολογίας των διυλιστηρίων
μέχρι τέλος του 2024 θα δοθούν πρόσθετα κίνητρα 350
εκατ. ευρώ, τα οποία θα αφορούν την ενίσχυση του διαθέσι-
μου εισοδήματος, ευπαθών ομάδων, αναπήρων και χαμη-
λοσυνταξιούχων. Μακάρι ο δημοσιονομικός χώρος να διευ-
ρυνθεί από τη μείωση της φοροδιαφυγής και να δώσει τη
δυνατότητα για περαιτέρω φοροελαφρύνσεις στους συνε-
πείς φορολογούμενους. 

του
Βασίλη 
Κορκίδη

Πρόεδρος
ΕΒΕΠ

Η αναγνώριση της συνέπειας με φορολογικά κίνητρα



Τ ο τηλεοπτικό δίκτυο Al Qahera News
TV μετέδωσε, επικαλούμενο υψηλά
ιστάμενη πηγή, ότι ο διευθυντής της

CIA Ουίλιαμ Μπερνς θα επισκεφτεί την αι-
γυπτιακή πρωτεύουσα. Οι διαβουλεύσεις
είναι σε πλήρη εξέλιξη, καθώς η Χαμάς δέ-
χεται να διαπραγματευτεί για την τύχη των
ομήρων και την απελευθέρωση Παλαιστι-
νίων κρατουμένων εν τη απουσία μόνιμης
κατάπαυσης του πυρός. Σύμφωνα με ανώ-
τατο αξιωματούχο του κινήματος που διοι-
κεί τη Λωρίδα της Γάζας, η Χαμάς απαιτούσε
τη συμφωνία του Ισραήλ για μια καθολική
και μόνιμη κατάπαυση του πυρός ως προ-
ϋπόθεση για διαπραγμάτευση. «Αυτό το ση-
μείο ξεπεράστηκε αφού οι μεσολαβητές
δεσμεύτηκαν ότι όσο οι διαπραγματεύσεις
βρίσκονται σε εξέλιξη η κατάπαυση του πυ-
ρός θα παραμένει σε ισχύ». Σύμφωνα με
άλλη πηγή, ο επικεφαλής της CIA θα ταξιδέ-
ψει επίσης αυτή την εβδομάδα στο Κατάρ. Η
Αίγυπτος θα φιλοξενήσει ισραηλινή αντι-
προσωπεία το ίδιο διάστημα, σύμφωνα με
το Al Qahera News TV που διατηρεί στενές
σχέσεις με τις αιγυπτιακές κυβερνητικές
υπηρεσίες.

Επί του πεδίου, με δεμένα τα χέρια με χει-
ροπέδες βρέθηκαν οι σοροί τριών Παλαι-
στινίων που αφέθηκαν ελεύθεροι από τις
ισραηλινές Αρχές κοντά στα σύνορα του Ισ-
ραήλ με τη Λωρίδα της Γάζας. Ο θείος ενός

εξ αυτών και ένας αυτόπτης μάρτυρας ισχυ-
ρίστηκαν ότι δέχτηκαν επίθεση από τις ισ-
ραηλινές δυνάμεις λίγο μετά την απελευθέ-
ρωσή τους. «Τον βρήκα παρατημένο στο
έδαφος μαζί με άλλους δύο μάρτυρες. Δεν
φορούσαν ρούχα και στα χέρια τους είχαν
πλαστικές χειροπέδες που τους είχε βάλει ο
ισραηλινός στρατός», πρόσθεσε. Τα πτώμα-
τα εντοπίστηκαν κοντά στον ισραηλινό φρά-
κτη ασφαλείας, στην περιοχή του περάσμα-
τος Κερέμ Σαλόμ, στη Νότια Γάζα, όπως ση-
μείωσε ο ίδιος. Το Reuters δεν κατάφερε να
επιβεβαιώσει από ανεξάρτητη πηγή τι συ-
νέβη στους τρεις άνδρες ή τους λόγους της
σύλληψής τους.

Τηλεφωνική επικοινωνία
Στάρμερ με Αμπάς

Σε αυτό το κλίμα ο νέος πρωθυπουργός
του Ηνωμένου Βασιλείου Κιρ Στάρμερ, μι-
λώντας με τον Παλαιστίνιο πρωθυπουργό
Μαχμούντ Αμπάς, είπε ότι η αναγνώριση
Παλαιστινιακού Κράτους στο πλαίσιο μιας

ειρηνευτικής διαδικασίας για τη Μέση Ανα-
τολή είναι ένα «αδιαμφισβήτητο δικαίωμα».
Ο Στάρμερ είχε επίσης τηλεφωνική συνδιά-
λεξη με τον Ισραηλινό ομόλογό του Μπενια-
μίν Νετανιάχου, στον οποίο επισήμανε τη
«σαφή και επείγουσα» ανάγκη για την επί-
τευξη εκεχειρίας και την επιστροφή των
ομήρων. Το εκλογικό μανιφέστο των Εργα-
τικών δεσμεύει το κόμμα να αναγνωρίσει
ένα Παλαιστινιακό Κράτος ως μέρος μιας
διαδικασίας που θα οδηγήσει σε μια λύση
δύο κρατών μαζί με το Ισραήλ. Εκπρόσωπος
τύπου του Στάρμερ δήλωσε ότι ο πρωθυ-
πουργός είπε ότι είναι χαρούμενος που κα-
τάφερε να μιλήσει στον πρόεδρο Αμπάς τό-
σο νωρίς στη θητεία του, δεδομένων των
επειγόντων ζητημάτων στην περιοχή, της
συνεχιζόμενης οδύνης και της ολέθριας
απώλειας ζωής στη Γάζα.

«Ο πρωθυπουργός ενημέρωσε τον πρό-
εδρο Αμπάς σχετικά με τις άμεσες προτε-
ραιότητές του, μεταξύ άλλων τη διασφάλιση
μιας εκεχειρίας, την επιστροφή των ομή-
ρων, μια αύξηση και επιτάχυνση της ανθρω-
πιστικής βοήθειας και την οικονομική στή-
ριξη της Παλαιστινιακής Αρχής» και πως η
μακροχρόνια πολιτική του σχετικά με την
αναγνώριση που θα συμβάλει σε μια ειρη-
νευτική πρωτοβουλία δεν έχει αλλάξει και
αποτελεί αδιαμφισβήτητο δικαίωμα των
Παλαιστινίων.

ΤΤι γυρεύει ο Όρμπαν
στο Πεκίνο - Ο Σι μιλά
για υποθέσεις με...
αμοιβαίο ενδιαφέρον
Μετά την αμφιλεγόμενη επίσκεψή
του στη Μόσχα ο Ούγγρος πρωθυ-
πουργός Βίκτορ Όρμπαν ανακοίνω-
σε την άφιξή του στο Πεκίνο, στο
πλαίσιο, κατ’ αυτόν, «αποστολής ει-
ρήνης». Το κινεζικό υπουργείο Εξω-
τερικών διευκρίνισε σε ανακοίνωση
ότι ο Ούγγρος ηγέτης, η χώρα του
οποίου ασκεί την εναλλασσόμενη
προεδρία της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
συναντήθηκε με τον πρόεδρο Σι
Τζινπίνγκ για να συζητήσουν «υπο-
θέσεις αμοιβαίου ενδιαφέροντος».
Η αμφισημία για τα... δύο καπέλα που
φοράει ο Όρμπαν έκανε τους Ευρω-
παίους εταίρους του να φρίξουν όταν
συναντήθηκε με τον Ρώσο πρόεδρο
Βλαντίμιρ Πούτιν για συνομιλίες
σχετικά με τον πόλεμο στην Ουκρα-
νία. Ο Όρμπαν, σύμφωνα με τους επι-
κριτές του, ο κυριότερος σύμμαχος
της Μόσχας στην Ευρωπαϊκή Ένω-
ση, επισκέφτηκε επίσης το Κίεβο
στις 2 Ιουλίου και κάλεσε την Ουκρα-
νία να εξετάσει το ενδεχόμενο να
διαπραγματευθεί «κατάπαυση του
πυρός», την οποία απορρίπτουν η
ουκρανική κυβέρνηση και οι Ευρω-
παίοι σύμμαχοί της. Η ουγγρική δι-
πλωματία ακύρωσε επίσης συνάντη-
ση του Σιγιάρτο με την ομόλογό του
της Γερμανίας Αναλένα Μπέρμποκ,
προκαλώντας κατάπληξη και δυσα-
ρέσκεια στο Βερολίνο.
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Η Boeing συμφώνησε να δηλώσει ένοχη σε ποινική κατη-
γορία για συνωμοσία για διάπραξη απάτης ώστε να ολοκλη-
ρωθεί με αυτό τον τρόπο η έρευνα του αμερικανικού υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης που σχετίζεται με τις πολύνεκρες συντρι-
βές δύο αεροπλάνων 737 MAX το 2018 και το 2019 που στοί-
χισαν τη ζωή σε 346 ανθρώπους.

H καταρχήν συμφωνία με τις ΗΠΑ, η οποία απαιτεί την έγ-
κριση ομοσπονδιακού δικαστή, θα καταστήσει την εν λόγω
αεροπορική βιομηχανία καταδικασμένο εγκληματία. H Boe-

ing θα πληρώσει επίσης ποινικό πρόστιμο 243,6 εκατ. δολα-
ρίων. Η κατηγορία αφορά δύο συντριβές MAX 737 στην Ινδο-
νησία και την Αιθιοπία. Η αποδοχή της ενοχής γλιτώνει την
Boeing από μια συγκρουσιακή δίκη που θα εξέθετε ενδεχο-
μένως σε ακόμη πιο εμπεριστατωμένο έλεγχο πολλές από
τις αποφάσεις της εταιρείας που οδήγησαν στις μοιραίες
συντριβές των αεροπλάνων MAX. Η Boeing θα έχει επίσης
μια περίοδο επιτήρησης, κατά τη διάρκεια της οποίας δε-
σμεύεται να μην παραβιάσει οποιονδήποτε νόμο μέχρι το τέ-

λος της τριετούς θητείας του επιτηρητή. Στις 30 Ιουνίου το
υπουργείο Δικαιοσύνης προσέφερε στην Boeing μια συμ-
φωνία αποδοχής της ενοχής της και έδωσε προθεσμία στην
εταιρεία μέχρι το τέλος της εβδομάδας για να δεχτεί τη συμ-
φωνία ή να αντιμετωπίσει μια δίκη με την κατηγορία της συ-
νωμοσίας για την εξαπάτηση της Υπηρεσίας Πολιτικής Αερο-
πορίας των ΗΠΑ σε σχέση με ένα σημαντικό χαρακτηριστικό
λογισμικού που συνδέεται με τις πολύνεκρες συντριβές των
αεροπλάνων.

ΗΠΑ και Boeing συμφώνησαν να αποδεχτεί η εταιρεία την ενοχή της για απάτη στην έρευνα για τις συντριβές δύο αεροπλάνων
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Διαπραγματεύεται ακόμη και χωρίς 
τη μόνιμη κατάπαυση του πυρός -

Πρώτα στο Κάιρο και μετά στο Κατάρ
για συνομιλίες ο διευθυντής 

της CIA Ουίλιαμ Μπερνς

Η Χαμάς ανοίγει τον δρόμο
της απελευθέρωσης των ομήρων



TΡΙΤΗ 9 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ26

Τ
ην παραίτησή του στον Εμανουέλ Μακρόν
υπέβαλε ο Γάλλος πρωθυπουργός Γκαμ-
πριέλ Ατάλ μετά το ανατρεπτικό αποτέλε-

σμα των πρόωρων εκλογών που ανέδειξαν νικητή
το ενιαίο μπλοκ της Αριστεράς, του Μελανσόν.
Ωστόσο, σύμφωνα με τη γαλλική Προεδρία, ο Μα-
κρόν αποφάσισε την προσωρινή παραμονή του
Ατάλ στην πρωθυπουργία με στόχο «να διατηρηθεί
η σταθερότητα στη χώρα». Το μεγάλο ερώτημα
ωστόσο είναι πόσο καιρό θα παραμείνει ο Ατάλ. Το
αριστερό Νέο Λαϊκό Μέτωπο ασκεί πιέσεις στον
Μακρόν να «τρέξει» τις διαδικασίες για τον νέο
πρωθυπουργό, προωθώντας στελέχη από τις τά-
ξεις του.

Ωστόσο, το στρατόπεδο Μακρόν ίσως έχει άλλα
σχέδια, με τον υπουργό Εσωτερικών Ζεράλ Νταρ-
μανέν να συναντάται, κατά πληροφορίες, με μεγά-
λη ομάδα βουλευτών της κεντρώας ομάδας. Για
να υπάρξει πρόοδος θα πρέπει να συμφωνήσουν
μεταξύ τους πέντε διαφορετικά κόμματα με πολύ
διαφορετικές -ακόμη και αντικρουόμενες- ιδέες
και προτεραιότητες πολιτικής, τα οποία συμμάχη-
σαν στο «και πέντε» της προκήρυξης των εκλογών
για να ορθώσουν τείχος απέναντι στην ακροδεξιά.

Αν δεν προκύψει κυβέρνηση από τα μετεκλογι-
κά παζάρια, ο Μακρόν θα μπορούσε να διορίσει
μια κυβέρνηση με επικεφαλής έναν υψηλόβαθμο

κρατικό λειτουργό ή μια μη κομματι-
κή προσωπικότητα ευρύτερης απο-
δοχής που θα κυβερνήσει τουλάχι-
στον έως τον Ιούνιο του 2025 - οπό-
τε είναι συνταγματικά εφικτό να
προκηρυχθούν νέες εκλογές. Η
Κριστίν Λαγκάρντ, νυν πρόεδρος

της ΕΚΤ, είναι ένα όνομα που έχει
ακουστεί για την πρωθυπουργία,
ωστόσο δεν φαίνεται να συγκεντρώ-

νει υψηλές πιθανότητες. Στα γαλλικά μέσα ενημέ-
ρωσης θεωρούνται επικρατέστεροι οι Μαρίν Τον-
τελιέ των Οικολόγων, Ολιβιέ Φορ των Σοσιαλι-
στών, Φαμπιάν Ρουσέλ του Κομμουνιστικού Κόμ-
ματος και Ραφαέλ Γκλουκσμάν του Place
Publique.

Επιστρέφει ο Ολάντ;
Η αρμοδιότητα της επιλογής του νέου πρωθυ-

πουργού ανήκει αποκλειστικά στον πρόεδρο, ο
οποίος βεβαίως λαμβάνει υπόψη του τη δυνατό-
τητα της Εθνοσυνέλευσης να απορρίψει τον προ-
τεινόμενο πρωθυπουργό, αν η απόλυτη πλειοψη-
φία των μελών της υπερψηφίσει πρόταση μομφής
σε βάρος του.

Ο πρόεδρος Μακρόν ανακοίνωσε ότι θα λάβει
τις αποφάσεις του αφού ολοκληρωθεί η «δόμηση»
της νέας Εθνοσυνέλευσης και μετά την επιστροφή
του από τις ΗΠΑ, στις οποίες μεταβαίνει σήμερα
για να λάβει μέρος στη Σύνοδο Κορυφής του ΝΑ-
ΤΟ. Επί της ουσίας ωστόσο όλα δείχνουν ότι ο Εμά-
νουελ Μακρόν, για πρώτη φορά από το 2017 που
ήρθε στην προεδρία της Γαλλικής Δημοκρατίας,
θα υποχρεωθεί σε συγκατοίκηση στην άσκηση της
εξουσίας με πολιτικό πρόσωπο μη προερχόμενο
από το στενό πολιτικό του περιβάλλον.

Ο πρώην πρόεδρος της Γαλλίας Φρανσουά
Ολάντ επιστρέφει στη Βουλή και στο πολιτικό
προσκήνιο. Όπως ανέφεραν πολιτικοί αναλυτές

στο BBC, θα μπορούσε να διαδραματίσει κεντρικό
ρόλο στις διαπραγματεύσεις για ένα πρόσωπο
που θα εκπροσωπήσει όλα τα κόμματα του Λαϊ-
κού Μετώπου, αν και ο ίδιος έχει ξεκαθαρίσει πως
δεν επιθυμεί ο ίδιος να γίνει πρωθυπουργός. Με-
ταξύ άλλων, ο νέος πρωθυπουργός θα επιχειρή-
σει να καταργήσει τη συνταξιοδοτική μεταρρύθμι-
ση Μακρόν και να αυξήσει τον κατώτατο μισθό.
Αυτό εφόσον βρει τις απαιτούμενες ψήφους στη
Βουλή. Δεν θα είναι καθόλου εύκολη υπόθεση.

Τι έβγαλαν οι κάλπες
Η νέα Εθνοσυνέλευση εμφανίζεται να έχει τέσ-

σερις βασικούς πολιτικούς σχηματισμούς, εντός
των οποίων όμως λειτουργούν ετερόκλητες συ-
χνά συνιστώσες. Αναλυτικότερα και με βάση τα
τελικά αποτελέσματα, το Νέο Λαϊκό Μέτωπο της
Αριστεράς εξέλεξε 182 βουλευτές, η προεδρική
παράταξη του Μακρόν 168 βουλευτές, η ακροδε-
ξιά Εθνική Συσπείρωση της Μαρίν Λεπέν 143 βου-
λευτές και οι Ρεπουμπλικάνοι 68 βουλευτές.

Σε αυτούς θα πρέπει να προστεθούν 14 ανεξάρ-
τητοι βουλευτές προσκείμενοι στη Δεξιά, 13 προ-
σκείμενοι στην Αριστερά, 6 κεντρώοι και 5 βου-
λευτές περιφερειακών συμφερόντων. Σε ό,τι

αφορά το Λαϊκό Μέτωπο της Αριστεράς, η Ανυπό-
τακτη Γαλλία του Ζαν-Λικ Μελανσόν έχει 75 βου-
λευτές, το Σοσιαλιστικό Κόμμα 65 βουλευτές, οι
Οικολόγοι 33 βουλευτές και το Κομμουνιστικό
Κόμμα 9 βουλευτές. Στην κυβερνώσα παράταξη
το κόμμα του Μακρόν «Αναγέννηση» διαθέτει 99
βουλευτές, ενώ οι δύο κεντροδεξιές συνιστώσες
του έχουν 59 βουλευτές.

Αν, όπως συνέβη στην προηγούμενη Εθνοσυ-
νέλευση, όλες οι ανωτέρω πολιτικές οντότητες
αποφασίσουν να έχουν και ξεχωριστές κοινοβου-
λευτικές ομάδες, τότε η μεγαλύτερη σε αριθμό
βουλευτών πολιτική ομάδα της Γαλλικής Εθνοσυ-
νέλευσης θα είναι η Εθνική Συσπείρωση της Μα-
ρίν Λεπέν με 126 βουλευτές, που όμως είναι και το
μόνο κόμμα που χωρίς αμφιβολία θα βρίσκεται
για τα επόμενα τρία χρόνια στην αντιπολίτευση.
Πέραν αυτού, όλοι οι άλλοι πολιτικοί χώροι της
Γαλλίας βρίσκονται σε φάση διαβουλεύσεων.

Οι προτάσεις της Αριστεράς
για την πρωθυπουργία

Στον χώρο της Αριστεράς καταβάλλονται
προσπάθειες να βρεθεί ένα πρόσωπο κοινής
αποδοχής που θα προταθεί για πρωθυπουργός

στον πρόεδρο Μακρόν. Ωστόσο, δεν είναι ακό-
μα σαφές αν αυτό το πρόσωπο θα πρέπει να
προέρχεται από την πρώτη σε βουλευτές συνι-
στώσα του Νέου Λαϊκού Μετώπου, την Ανυπό-
τακτη Γαλλία, ή η κοινοβουλευτική ομάδα του
Λαϊκού Μετώπου θα πρέπει κατά πλειοψηφία
να αποφασίσει. Ο συντονιστής του κινήματος
Μανουέλ Μπομπάρ, η πρόεδρος της ομάδας
του στο κοινοβούλιο Ματίλντ Πανό, η ανερχό-
μενη στην πολιτική σκηνή Κλεμένς Γκουτέ και ο
Ερίκ Κονκερέλ, πρόεδρος της επιτροπής οικο-
νομικών στη Γαλλική Εθνοσυνέλευση, είναι με-
ταξύ των δυνάμει υποψηφίων της Αριστεράς,
σύμφωνα με το Politico.

Αν η Ανυπότακτη Γαλλία είχε τη δυνατότητα
επιλογής, η προφανής επιλογή θα ήταν πιθανότα-
τα ο ίδιος ο Μελανσόν, αλλά η διχαστική προσέγγι-
ση της πολιτικής του και η σκληροπυρηνική του
στάση σε θέματα που κυμαίνονται από την οικονο-
μία μέχρι τον πόλεμο στη Γάζα τον έχουν καταστή-
σει τοξικό για τους μετριοπαθείς ψηφοφόρους.
Παρά το διχαστικό περιβάλλον, ο Μελανσόν φαί-
νεται πως θα είναι ο υποψήφιος πρωθυπουργός
της χώρας σε περίπτωση που εξασφαλίσει την
απαραίτητη απόλυτη πλειοψηφία.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Ξεκίνησαν ήδη 
τα μετεκλογικά παζάρια -
Τα ονόματα που παίζουν
για την πρωθυπουργία -

Ο Μακρόν δεν έκανε δεκτή
την παραίτηση του Ατάλ, 

ο οποίος συνεχίζει 
μέχρι να διατηρηθεί 

η σταθερότητα στη χώρα
Ο πρόεδρος Μακρόν με τον πρωθυπουργό
με ημερομηνία λήξεως Ατάλ Ο Ζαν Λικ Μελανσόν που έκανε την έκπληξη

Αχαρτογράφητα τα... νερά για
την επόμενη μέρα της Γαλλίας
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Τα υπόλοιπα κόμματα
«Η πρώτη αμφισβήτηση της ηγεσίας του Μελανσόν και

των συμμάχων του θα μπορούσε να προέλθει από βου-
λευτές που κάποτε αγωνίστηκαν στο πλευρό τού τρεις φο-
ρές υποψήφιου προέδρου, αλλά έκτοτε διέκοψαν τους
δεσμούς τους μαζί του», διευκρινίζει το Politico. «Τέτοιοι
υποψήφιοι θα μπορούσαν να ισχυριστούν ότι είναι ιδεο-
λογικά εναρμονισμένοι με τον κυρίαρχο κλάδο του Νέου
Λαϊκού Μετώπου, ενώ θεωρούνται λιγότερο διχαστικοί
από τον βετεράνο πολιτικό», αναφέρει σχετικά.

Μεταξύ αυτών περιλαμβάνεται ο François Ruffin,
πρώην δημοσιογράφος και κινηματογραφιστής, ο οποίος
σκοπεύει να θέσει υποψηφιότητα στις επόμενες προεδρι-
κές εκλογές και έχει επικρίνει την Ανυπότακτη Γαλλία για
την πολιτική της στον αγροτικό τομέα, ενώ έχει χαρακτη-
ρίσει τον Μελανσόν «βάρος». Ο François Ruffin είναι ο
«πρωταθλητής» και το φαβορί για τη διεκδίκηση της γαλ-
λικής πρωθυπουργίας των σκληρών επικριτών του
72χρονου Μελανσόν, σύμφωνα με το Politico.

Σε ό,τι αφορά τους Σοσιαλιστές, προβάδισμα για την
πρωθυπουργία της Γαλλίας παίρνει ο Boris Vallaud, ενώ
το Politico «προτείνει» μία ακόμη εξωκοινοβουλευτική
λύση για να αποφευχθούν οι όποιες εντάσεις εντός του
Συνασπισμού.

«Ο σοσιαλδημοκράτης ευρωβουλευτής Γκλουκσμάν
έθεσε αυτή την επιλογή στο τραπέζι τον περασμένο μήνα,
προτείνοντας τον Laurent Berger, πρώην ηγέτη του ρε-
φορμιστικού συνδικάτου CFDT. Ο Berger είναι επίσης
αναγνωρισμένος τόσο στην Αριστερά όσο και στη Δεξιά,
για την ικανότητά του να δημιουργεί συναίνεση και να γε-
φυρώνει χάσματα. Η μετριοπαθής προσέγγισή του θα
μπορούσε ωστόσο να μην είναι μια ευκαιρία για τον Με-
λανσόν», καταλήγει το Politico.

Πού αποδίδει 
την ήττα η ακροδεξιά

Την ίδια ώρα, στο ακροδεξιό στρατόπεδο δηλώνουν θύ-
ματα συνωμοσίας των «ψευτο-δημοκρατών». «Η νίκη μας
απλώς αναβλήθηκε», δήλωσε η Μαρίν Λεπέν, ενώ ο Ζορν-
τάν Μπαρντελά καταφέρθηκε εναντίον της «συμμαχίας
της ατιμίας», όπως αποκάλεσε το δημοκρατικό μέτωπο
που συγκροτήθηκε εναντίον της παράταξής του.

Α
νακουφισμένος από τα απο-
τελέσματα των γαλλικών
εκλογών δήλωσε ο Γερμανός

καγκελάριος. «Θα ήταν μεγάλη πρό-
κληση αν ο Γάλλος πρόεδρος έπρεπε
να μπει σε έναν συνασπισμό με ένα
δεξιό λαϊκιστικό κόμμα», είπε ο Όλαφ
Σολτς και πρόσθεσε: «Αυτό τώρα απε-
τράπη και ελπίζουμε ότι ο πρόεδρος
αλλά και οι εκλεγέντες βουλευτές θα
επιτύχουν στον σχηματισμό κυβέρνη-
σης». «Το αποτέλεσμα είναι σαφής
οπισθοδρόμηση για προστατευόμενο
της Λεπέν, τον 28χρονο Ζορντάν
Μπαρντελά, ο οποίος επέκρινε τον
Μακρόν και τα αριστερά κόμματα για
τη δημιουργία μιας συμμαχίας ατιμίας.
Ωστόσο, ο Μπαρντελά διεξήγαγε μια
εκστρατεία που τελικά διεύρυνε αι-
σθητά την παρουσία της Εθνικής Συ-
σπείρωσης στη Βουλή σε σχέση με τις
89 έδρες που κέρδισε το 2022, σε μια
ένδειξη του τρόπου με τον οποίο η
σφοδρή αντιμεταναστευτική ρητορική
του κόμματος έχει περάσει στο κυ-
ρίαρχο ρεύμα του δημόσιου λόγου»,
σχολίασε η «Wall Street Journal».
Έτοιμος να συνεργαστεί με οποιαδή-
ποτε γαλλική κυβέρνηση δηλώνει ο
Κιρ Στάρμερ: «Η Γαλλία είναι προφα-
νώς ένας από τους στενότερους εταί-
ρους του Ηνωμένου Βασιλείου. Ως μέ-
λη του ΝΑΤΟ και της G7 έχουμε πολλά
κοινά συμφέροντα», δήλωσε ο εκπρό-
σωπος του Βρετανού πρωθυπουργού
προσθέτοντας: «Ο πρωθυπουργός
έχει πει στο παρελθόν ότι θα συνεργα-
στεί με οποιαδήποτε κυβέρνηση στην
Ευρώπη και σε όλο τον κόσμο». 

Η αγκαλιά στον Μπαρντελά
«Η κλίκα “όλοι εναντίον της Λεπέν”

που σχηματίστηκε από τον Μακρόν
κέρδισε τις εκλογές, όμως δεν έχει
τους αριθμούς για να κυβερνήσει»,

σχολίασε ο Ματέο Σαλβίνι προσθέ-
τοντας: «Και 143 βουλευτές του RN θα
πάνε στο κοινοβούλιο στο Παρίσι, πο-
τέ στην ιστορία δεν ήταν τόσοι πολλοί,
με αύξηση σε ψήφους από 33% σε 37%
ανάμεσα στον πρώτο και τον δεύτερο
γύρο. Το “όλοι εναντίον ενός” μείωσε
τον αριθμό των εδρών αλλά όχι και το
επίπεδο της υποστήριξης προς τη Μα-
ρίν Λεπέν και τον Ζορντάν Μπαρντελά,
στον οποίο στέλνω μια μεγάλη αγκα-
λιά. Υπήρξαν εορτασμοί στους δρό-
μους από κομμουνιστές, φιλοϊσλαμι-
στές και αντισημίτες, χούλιγκαν που
επιτέθηκαν στην αστυνομία με πέτρες
σε αρκετές πόλεις, χάος στο κοινο-
βούλιο». 

Οι Ρώσοι δεν
τρέφουν ψευδαισθήσεις

Το Κρεμλίνο δεν διατηρεί «ούτε ελ-
πίδα ούτε ψευδαίσθηση» για βελτίω-
ση των σχέσεων ανάμεσα στη Μόσχα
και το Παρίσι, που είναι τεταμένες
εξαιτίας του πολέμου στην Ουκρανία
μετά τα αποτελέσματα των βουλευτι-

κών εκλογών στη Γαλλία. «Για τη Ρω-
σία το καλύτερο ήταν μια νίκη των πο-
λιτικών δυνάμεων που δεν κάνουν
προσπάθειες για την αποκατάσταση
των διμερών σχέσεων», δήλωσε ο
Ντμίτρι Πεσκόφ, εκπρόσωπος του
Κρεμλίνου, ο οποίος δεν έχει κρύψει
την υποστήριξή του προς τη Μαρίν Λε-
πέν, η οποία, όπως και ο πατέρας της,
είχαν στενές φιλικές και οικονομικές
σχέσεις με τη Μόσχα. «Όμως, προς το
παρόν δεν βλέπουμε σε κανέναν μια
τέτοια ξεκάθαρα εκπεφρασμένη πο-
λιτική βούληση, κατά συνέπεια δεν
τρέφουμε ούτε ελπίδα ούτε καμιά ιδι-
αίτερη ψευδαίσθηση», είπε.

Καμπανάκι από Λεμέρ
Ο υπουργός Οικονομικών της Γαλ-

λίας Μπρουνό Λεμέρ σε ηλεκτρονικό
του μήνυμα επισημαίνει τον κίνδυνο
δημιουργίας νομισματικής κρίσης και
εισόδου της χώρας σε οικονομική πα-
ρακμή, αν εφαρμοστεί το οικονομικό
πρόγραμμα του Νέου Λαϊκού Μετώ-
που της Αριστεράς.

Η Λεπέν μίλησε για αναβολή 
της νίκης των ακροδεξιών

Πώς… διάβασαν
το αποτέλεσμα

Ευρωπαίοι ηγέτες 
και πολιτικοί 

Όλαφ Σολτς Κιρ Στάρμερ Ματέο Σαλβίνι Ντμίτρι Πετκόφ Μπρουνό Λεμέρ
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Βαθιά το μαχαίρι στο κόκαλο επιχειρεί
να βάλει η ΕΛΑΣ μετά τη σύλληψη
του 44χρονου άνδρα για τη δολοφο-

νία του τοπογράφου στο Νέο Ψυχικό την πε-
ρασμένη εβδομάδα. Οι
αξιωματικοί του τμήματος
Δίωξης Εγκλημάτων Κατά
Ζωής της Διεύθυνσης
Ασφάλειας Αττικής της
ΕΛΑΣ, που ασχολούνται
με τις έρευνες, έχουν ήδη
σκιαγραφήσει το προφίλ
του «ωραίου Γιώργου»,
όπως είναι το… παρα-

τσούκλι του κατηγορούμενου, για τη στυγε-
ρή εκτέλεση και προσπαθούν να φτάσουν
στην άκρη του νήματος για να εντοπίσουν
τον ή τους ηθικούς αυτουργούς που φέρεται
να έδωσαν την εντολή για τη «μαφιόζική
εκτέλεση».

Όπως έλεγαν χθες ανώτατες πηγές της
ΕΛΑΣ που μίλησαν στην «Political», ήδη
έχουν ανοίξει φάκελοι υποθέσεων που συν-
δέουν δολοφονίες και εκβιασμούς με συγ-
κεκριμένα άτομα, ενώ οι εντολές που έχουν
δοθεί στους έμπειρους άνδρες της Ασφά-
λειας είναι να ολοκληρώσουν άμεσα και
αποτελεσματικά την υπόθεση. Σύμφωνα με
πληροφορίες, οι έρευνες ξεκινούν από ξυ-
λοδαρμούς και αναμένεται να επεκταθούν
σε κάθε παραβατική πράξη, με τους αστυνο-
μικούς να κάνουν ήδη «βόλτες» στη Μύκο-
νο, όπου φέρεται να είχε αναπτύξει τις επαγ-
γελματικές του δραστηριότητες το θύμα της
στυγερής επίθεσης. Οι άνδρες από την Υπο-
διεύθυνση Ασφαλείας της Μυκόνου έχουν
ήδη «χαρτογραφήσει» τις συνεργασίες με-
ταξύ ομάδων και υποομάδων κακοποιών
στοιχείων στο «νησί των ανέμων».

Πάντως, τρόμος επικρατεί και στα κοσμι-
κά στέκια από τους celebrities που φωτο-
γραφίζονταν με τον «Good Looking
George». Ήταν ο αγαπημένος φίλος τής μι-
σής και πλέον σοουμπίζ και δεν είναι λίγοι
εκείνοι που τον προσκαλούσαν σε βίλες, κό-
τερα και ταξίδια επειδή λάτρευαν την παρέα
μαζί του. Εδώ και αρκετά χρόνια -από την
εποχή που ήταν παντρεμένος- όλοι οι διά-
σημοι της Μυκόνου απολάμβαναν μαζί του
ξένοιαστες στιγμές. Μετά τις εξελίξεις πολ-
λοί διέγραψαν τις φωτογραφίες και τα βίν-
τεο που είχαν μαζί του. Όμως, στο Διαδίκτυο
τίποτα δεν μένει κρυφό…

Απέκτησε κάτι που επιθυμούσε
και κάποιος άλλος

«Ο 54χρονος τοπογράφος φέρεται να
απέκτησε σε νησί των Κυκλάδων κάτι που
επιθυμούσε πολύ και άλλος», έλεγαν χθες
πηγές της ΕΛΑΣ στο Αθηναϊκό - Μακεδονι-
κό Πρακτορείο Ειδήσεων. «Φαίνεται ότι πι-
θανότατα κάποιος ενοχλήθηκε πολύ και
έδωσε την εντολή δολοφονίας του», συνέχι-
ζαν, υποστηρίζοντας ακόμη ότι φως στην
υπόθεση αναμένεται να «ρίξουν» τα κινητά

τηλέφωνα του θύματος και του φερόμενου
ως δράστη, που βρίσκονται στα εργαστήρια
της Διεύθυνσης Εγκληματολογικών Ερευ-
νών. Ο όγκος δεδομένων του κινητού του
θύματος είναι τεράστιος και θα χρειαστεί
κάποιο χρονικό διάστημα για την ολοκλή-
ρωση της έρευνας. Παράλληλα, σήμερα
πρόκειται να ξεκινήσει και η έρευνα στα κι-
νητά τηλέφωνα του 44χρονου, που εντόπι-
σαν αστυνομικοί στο σπίτι όπου διέμενε.
Όπως αναφέρουν ακόμη οι πηγές της ΕΛΑΣ,
οι αστυνομικοί του Ανθρωποκτονιών κατά-
φεραν να αντλήσουν κάποιες πολύτιμες
πληροφορίες από την κατάθεση της συντρό-
φου του 44χρονου και από τις καταθέσεις
γνωστών του θύματος. Επιπρόσθετα, εκτός
από τη δολοφονία, οι Αρχές επικεντρώνον-
ται σε αρκετές «ξεχασμένες» υποθέσεις, οι
οποίες μπορεί κατά κάποιον τρόπο να συν-
δέονται μεταξύ τους αλλά και με τους ή τον
φερόμενο ως ηθικό αυτουργό της εκτέλε-

σης στο Νέο Ψυχικό με τουλάχιστον 30
σφαίρες.

Έσπασε τα ισόβια με
τον νόμο Παρασκευόπουλου

Είναι χαρακτηριστικό πως ο κατηγορούμε-
νος για τη δολοφονία του τοπογράφου μπαι-
νόβγαινε στις φυλακές και κατά διαστήματα
διέπραττε και ληστείες. Την ίδια χρονιά, επί
κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ, είχαν σπάσει τα ισόβια
για τον συγκεκριμένο κακοποιό λόγω των αλ-
λαγών στον ποινικό κώδικα με τις ευνοϊκές
διατάξεις του νόμου Παρασκευόπουλου. Εί-
χε καταδικαστεί σε ισόβια κάθειρξη για συ-
νέργεια στη δολοφονία του συνταξιούχου
Γιώργου Γούσιου, ο οποίος δολοφονήθηκε εν
ψυχρώ έξω από ένα ζαχαροπλαστείο στην
περιοχή της Πεντέλης, αλλά και ως συμμετέ-
χων στην απαγωγή του εφοπλιστή Περικλή
Παναγόπουλου. Με αυτές τις καταδίκες -
άγνωστο γιατί-, ο σωφρονισμός του γινόταν

σκανδαλωδώς στις Αγροτικές Φυλακές Τί-
ρυνθας. Όπως αποκαλύφθηκε, το 2019 κά-
ποια βράδια έβγαινε ανενόχλητος από τις
φυλακές και διέπραττε ληστείες. Πάντα όμως
επέστρεφε στη φυλακή. Μετά από αιφνίδιο
έλεγχο των Αρχών στις Φυλακές Τίρυνθας
βρέθηκαν στο κελί του ένα μεγάλο χρηματικό
ποσό και κινητό και οι Αρχές τον συνέδεσαν
με ληστεία σε πρακτορείο του ΟΠΑΠ.

Τα βίντεο έδωσαν την πορεία του
Το βίντεο από τη μέρα της δολοφονίας του

54χρονου τοπογράφου φαίνεται πως έπαιξε
κομβικό ρόλο για τον εντοπισμό του δράστη.
Η μοτοσικλέτα και η διαδρομή που ακολού-
θησε ο κατηγορούμενος τον «πρόδωσαν».
Οι άνδρες της ΕΛΑΣ, όπως σας είχε αποκα-
λύψει η «Political», είχαν στη διάθεσή τους
πάνω από 80 βίντεο. Οι πληροφορίες λένε
πως ο 44χρονος έχει εντοπιστεί σε μια πο-
ρεία από το Ψυχικό έως την περιοχή του Ζω-
γράφου, όπου διαμένει η σύντροφος του, και
από εκεί πίσω στο Μαρούσι. Στη συγκεκρι-
μένη περιοχή τον εντόπισαν να μπαίνει σε
πολυτελή πολυκατοικία με τη μηχανή που
φαίνεται σε πολλά πλάνα στο σημείο της δο-
λοφονίας.

Πώς πιάστηκε στη φάκα της ΕΛΑΣ ο άνδρας που φέρεται 
να εκτέλεσε τον τοπογράφο - Πού αναζητούν οι Αρχές 

τον ηθικό αυτουργό

Το μοιραίο λάθος που
πρόδωσε τον «ωραίο
George» και ο φόβος 

των celebrities

ΔΟΛΟΦΟΝΙΑ ΣΤΟ ΨΥΧΙΚΟ

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Δ υόμισι μήνες μετά την πρωτόδικη δικαστική απόφαση για το
Μάτι, οι συγγενείς των 104 νεκρών και οι δεκάδες εγκαυμα-
τίες και πυρόπληκτοι της περιοχής βρέθηκαν ξανά στην αί-

θουσα τελετών του εφετείου της Αθήνας για να δηλώσουν παράσταση
προς υποστήριξη της κατηγορίας στη δευτεροβάθμια δίκη για τις ευ-
θύνες που οδήγησαν στην εθνική τραγωδία.

«Δεν υπάρχει κάτι που θα μας κάνει να αισθαν-
θούμε δικαίωση. Ελπίζουμε να είναι πιο δίκαιη η δί-
κη», δήλωσε ο Άρης Χερουβείμ, ο οποίος έχασε
στις φλόγες τη μητέρα, την αδελφή και τις δίδυμες
ανιψιές του, με τον εγκαυματία
Κώστα Χατζησταματίου να
συμπληρώνει πως «η μόνη δι-
καίωση είναι να γίνει η όποια
τιμωρία παραδειγματική και
αμετάκλητη για να μην επανα-

ληφθούν στο μέλλον τα ίδια περιστατικά».
Στο εδώλιο του Τριμελούς Εφετείου Πλημμελημάτων έχουν παρα-

πεμφθεί να δικαστούν και οι 21 εμπλεκόμενοι, όχι μόνο οι έξι πρωτο-
δίκως καταδικασθέντες, αλλά και οι 15 που αθωώθηκαν, αφού ο ει-
σαγγελέας άσκησε έφεση ως προς τις αθωώσεις αλλά και τις ποινές
που επιβλήθηκαν.

Όλοι οι κατηγορούμενοι αντιμετωπίζουν κατηγορίες σε βαθμό
πλημμελήματος. Ο ηλικιωμένος κάτοικος της περιοχής Νταού Πεντέ-
λης, ο οποίος κατηγορείται ότι έβαλε τη φωτιά, αντιμετωπίζει την κα-
τηγορία του εμπρησμού από αμέλεια, ενώ οι υπόλοιποι 20 κατηγο-

ρούμενοι δικάζονται για ανθρωποκτονία από αμέλεια κατά συρροή
διά παραλείψεως από υπόχρεο και για πρόκληση σωματικών βλαβών
από αμέλεια. Οι περισσότεροι κατηγορούμενοι έδωσαν το «παρών»
στην πρώτη συνεδρίαση του δικαστηρίου. Δεν έλειψαν όμως και οι
απουσίες. Μεταξύ εκείνων που δεν παρέστησαν και εκπροσωπήθη-
καν από τους δικηγόρους τους ήταν η πρώην περιφερειάρχης Αττικής
Ρ. Δούρου, ο πρώην δήμαρχος Μαραθώνα Ηλ. Ψινάκης και οι πρώην
αρχηγοί της Πυροσβεστικής Σ. Τερζούδης και Β. Ματθαιόπουλος.

«Χρειάστηκαν περίπου τρία χρόνια για να ολοκληρωθεί η προδικα-
σία, που ήταν λειψή, ελλιπής και μας οδήγησε σε ένα δικαστήριο που

χαρακτήρισε το έγκλημα πλημμέλημα, αντί για
κακούργημα, και οδήγησε σε μια πρωτόδικη
απόφαση που είναι εξίσου ελλιπής. Αν δεν αλλά-
ξει ο χαρακτηρισμός από πλημμέλημα σε κα-
κούργημα, δεν θα νιώσουμε καμία δικαίωση»,
σχολίασε η Σοφία-Αγγελική Χαμηλοθώρη, η

οποία έχασε τον αδελφό της και ως δικηγόρος παρίσταται στη δίκη
υποστηρίζοντας την κατηγορία. Ο Νίκος Γιαννόπουλος, ο οποίος έχα-
σε τη μητέρα του στο Μάτι, σημείωσε: «Δεν υπάρχει για εμάς δικαίω-
ση, περιμένω να αποδοθούν ευθύνες σε αυτούς που πραγματικά
έφταιξαν και να μην έχουμε την εύκολη λύση της χρηματικής μετα-
τροπής των ποινών».

Η πρόεδρος του δικαστηρίου ανέγνωσε τον κατάλογο των μαρτύ-
ρων, οι οποίοι ξεπερνούν τους 200, και πολλοί από αυτούς, όπως και
στο πρωτοβάθμιο δικαστήριο, δήλωσαν παράσταση προς υποστήριξη
της κατηγορίας.

Πάγωσε όταν άκουσε
πως βρήκαν τα κινητά του

Οι αστυνομικοί επικοινώνησαν και πήραν
κατάθεση και από τη γυναίκα που συζούσε με
τον φερόμενο ως δράστη. Η ίδια έδειξε πως
δεν γνωρίζει αρκετά για την υπόθεση, ωστόσο
οι άνδρες της ΕΛΑΣ τής έδειξαν μια φωτογρα-
φία του ατόμου που θεωρούν ηθικό αυτουργό,
ρωτώντας την αν τον γνωρίζει, με την ίδια να
απαντάει καταφατικά. Πρόσθεσε ακόμη πως ο
άνδρας της φωτογραφίας και ο σύντροφός της
έχουν υπάρξει συνεργάτες.

Σύμφωνα με την κατάθεση της συντρόφου
του 44χρονου, πριν από λίγες μέρες είχε μετα-
βεί στη Μύκονο και είχε συναντήσεις με συγ-
κεκριμένους ανθρώπους σε δύο ταξίδια που
έκαναν μαζί στο «νησί των ανέμων» και συνάν-
τησαν έναν από τους βασικούς υπόπτους που
έχει στο κάδρο η Αστυνομία, αλλά στη συζήτη-
ση που ήταν μπροστά η ίδια με τον 44χρονο δεν
αντιλήφθηκε κάτι ύποπτο. Το άτομο αυτό, σύμ-
φωνα με αστυνομικές πηγές, δεν έχει κληθεί
να καταθέσει ακόμη, αλλά σύντομα αναμένεται
να κληθεί κατά τη διάρκεια της κύριας ανάκρι-
σης.

Οι αστυνομικοί είναι πεπεισμένοι ότι ο φε-
ρόμενος ως δράστης της στυγερής δολοφο-
νίας στο ενδιάμεσο της διαδρομής είχε κάποιο
διαμέρισμα ή κάποιον χώρο στον οποίο μπορεί
να κρύβει τον οπλισμό ή άλλα ενοχοποιητικά
στοιχεία και προσπαθούν να τον εντοπίσουν.
Σημαντικά στοιχεία που ενισχύουν το κατηγο-
ρητήριο είναι τα δύο κινητά τηλέφωνα που θε-
ωρούνται τα επιχειρησιακά του 44χρονου. Οι
κάρτες SIM που βρέθηκαν σε κρύπτη μέσα
στην ψευδοροφή, στο σπίτι της συντρόφου του,
βρίσκονται ήδη στα εγκληματολογικά εργα-
στήρια. Σε αυτά τα κινητά οι αξιωματικοί ίσως
εντοπίσουν τις επαφές με τον ηθικό αυτουργό
της δολοφονίας.

Αυτό όμως που έκανε ιδιαίτερη εντύπωση
στους αξιωματικούς της ΕΛΑΣ ήταν η αντίδρα-
ση του κατηγορουμένου όταν οι αξιωματικοί
εντέχνως τον «πληροφόρησαν» πως βρήκαν τα
δύο κινητά του. Ο 44χρονος, όπως λένε οι
αξιωματικοί, «πάγωσε για αρκετά δευτερόλε-
πτα και επέδειξε πολύ έντονο εκνευρισμό».

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Ξεκίνησε το εφετείο 
για την τραγωδία

Με ανάρτησή του στο Χ ο υπουργός Κλι-
ματικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας
Βασίλης Κικίλιας χαρακτήρισε δύσκολες τις
επόμενες μέρες λόγω των επικίνδυνων και-
ρικών συνθηκών, ενώ παρέθεσε και ένα βίν-
τεο που δείχνει καρέ καρέ την έναρξη της
φωτιάς στον Μαραθώνα, η οποία οριοθετή-
θηκε μέσα σε 20 λεπτά μέσω της άμεσης
επέμβασης των εναέριων και επίγειων δυ-
νάμεων.

Αναλυτικότερα, μέσω της δημοσίευσης
του βίντεο απεικονίζονται τα πρώτα λεπτά
που οι καπνοί ξεκινούν να ανεβαίνουν στον
ουρανό, με το πρώτο ελικόπτερο να σπεύδει
στο σημείο, κάνοντας τις πρώτες ρίψεις νε-

ρού, ενώ ακολούθως συνέδραμαν και άλλα
δύο ελικόπτερα. Την ανάρτησή του συνέχισε
μιλώντας για τις ακραίες καιρικές συνθήκες
που θα ταλαιπωρήσουν την Ελλάδα μέσα

στην εβδομάδα
και έκανε έκ-
κληση στους πο-
λίτες να επιδείξουν
μεγάλη προσοχή και
υπευθυνότητα για να μην προκαλέσουν ίδια
περιστατικά.

«Ο κρατικός μηχανισμός είναι πάντα σε
αυξημένη εγρήγορση. Οι επόμενες μέρες
θα είναι πολύ δύσκολες λόγω των επικίνδυ-
νων καιρικών συνθηκών. Ξηρασία, πολύ
υψηλές θερμοκρασίες και ισχυροί άνεμοι
μπορούν να μετατρέψουν ακόμη και μια
σπίθα σε ανεξέλεγκτη πυρκαγιά», τόνισε
μεταξύ άλλων ο Βασίλης Κικίλιας.

Κικίλιας: «Δύσκολες οι επόμενες μέρες με τις φωτιές»

Μάτι: «Μόνη δικαίωση
η παραδειγματική τιμωρία»



E
στηναν ελέγχους, εκβίαζαν μαγαζάτο-
ρες, μετέθεταν όσους τους στέκονταν
εμπόδιο. Είχαν στήσει μια «Athens Ma-

fia» με παράνομα κέρδη άνω των 700.000 ευρώ.
Τα μέλη της συμμορίας των δημοτικών υπαλλή-
λων στην Αθήνα ήταν πρόσωπα υπεράνω υπο-
ψίας και λειτουργούσαν ως κανονική μαφιόζικη

οργάνωση. Τους απειλούσαν
με ελέγχους αν δεν τους πλή-
ρωναν.

Η ΕΛΑΣ κατάφερε να περά-
σει χειροπέδες συνολικά σε 14
άτομα, από τα οποία τα 9 ήταν
δημοτικοί υπάλληλοι, σε βάρος
των οποίων σχηματίστηκε δι-
κογραφία -κατά περίπτωση-

για εγκληματική οργάνωση, εκβίαση, δωρολη-
ψία υπαλλήλου, δωροδοκία υπαλλήλου και συ-
νέργεια σε αυτήν, πλαστογραφία, παραβίαση
υπηρεσιακού απορρήτου, παράβαση καθήκον-
τος, ψευδή βεβαίωση, για παραβάσεις των νο-
μοθεσιών περί αθλητισμού, περί όπλων καθώς
και του κώδικα μετανάστευσης.

Στη δικογραφία περιλαμβάνονται ακόμη 9
άτομα που δεν είχαν ρόλο ως μέλη της οργάνω-
σης, αλλά υποβοηθούσαν το έργο της χωρίς
διαρκή συμμετοχή. Σύμφωνα με τους αστυνομι-
κούς του Εσωτερικών Υποθέσεων, η μοιραία
συναλλαγή που έγινε το μεσημέρι της περασμέ-
νης Παρασκευής στο Γκάζι ήταν αυτή που «τέ-
λειωσε» το κύκλωμα.

Σε αυτήν τη συναλλαγή ενεργό ρόλο είχαν μια
43χρονη και ένας 64χρονος που είχαν ηγετικό
ρόλο στην οργάνωση. Οι δυο τους επρόκειτο να
μεταβούν σε κατάστημα υγειονομικού ενδιαφέ-
ροντος προκειμένου να εισπράξουν χρήματα,
όμως μετά τη συναλλαγή έπεσαν πάνω στους
αστυνομικούς.

«Δεν είναι αντιμετώπιση αυτή όταν 
δίνουμε 12.000 και 16.000 πέρυσι»

Χαρακτηριστικές είναι και οι συνομιλίες με-
ταξύ των εμπλεκομένων με τα θύματά τους: 

ΘΘΥΜΑ: Θεωρώ το να δίνουμε 12.000 και πέ-
ρυσι 16.000 και να έχουμε αυτή την αντιμετώπι-
ση δεν είναι ό,τι καλύτερο.

ΚΑ: Θα σε παρακαλούσα πάρα πολύ μέσα
στην εβδομάδα να κάνουμε ένα πολύ σοβαρό
ραντεβού.

ΘΥΜΑ: Δεν είναι αντιμετώπιση για κάποιον
που πέρυσι έδωσε €16.000 για αυτό το κόλπο. Η
προστασία ποια είναι δηλαδή, να μας κλείσουν
δυο μέρες και να γίνουμε σφραγίδα; Αυτή είναι
η προστασία;

Δύο από τα μέλη του κυκλώματος μιλούν για
χρήματα και υπολογίζουν τις «υπηρεσίες» τους
ακόμη και σε περίπτερο…

ΣΣ: Χριστός Ανέστη, χρόνια πολλά, κοριτσάκι
μου.

ΚΑ: Αληθώς, Σπύρο μου, τι έγινε;
ΣΣ: Καλά, εσύ; Θα σε ’παιρνα τώρα και γω.
ΚΑ: Εεε να σε ρωτήσω.
ΣΣ: Ναι.
ΚΑ: Εεε, είπαμε, η Φωκίωνος Νέγρη, τα δύο

μαγαζιά συν το τσίπουρο, είναι τρεις χιλιάδες
ευρώ έκαστος.

ΣΣ: Ναι.
ΚΑ: Εεε, το περίπτερο είναι χίλια ευρώ.

ΣΣ: Μάλιστα.
ΚΑ: Εεε, η Παλαιών Πατρών Γερμανού που

δεν σβήσαμε, που δεν μπορούσαμε γιατί ήτανε
η Αρχή Διαφάνειας, μας δίνει δύο χιλιάρικα, θα
το προσπαθήσουμε.

ΣΣ: Μμμ, ναι.

ΚΑ: Παλαιών Πατρών Γερμανού ε;
ΣΣ: Θα το προσπαθήσουμε για δύο χιλιάρικα.
ΚΑ: Σωστά γιατί. Αυτοί σου είχανε πει τρία και

είπες μήπως είναι δυόμισι και είπαμε δύο κα-
λύτερα.

ΣΣ: Ναι, ναι, ναι, ναι.

ΚΑ: Σωστά;
ΣΣ: Ναι, ναι.
ΚΑ: Σωστά τα λέω;

«Να του πούμε δυόμισι 
σε αυτούς;»

Οι διάλογοι μεταξύ των επίορκων και της αρ-
χηγού είναι χαρακτηριστικοί για το πώς έστηναν
τους εκβιασμούς…

ΣΣ: Ναι, ναι, έτσι θα λες, θα προσπαθήσω να
το κάνω εγώ δύο.

ΚΑ: Ωραία.
ΣΣ: Από τρία που λένε αυτοί, είπα μήπως το

κάναμε δυόμισι, το κόβαμε λίγο, αλλά θα προ-
σπαθήσω να το κάνω δύο εγώ.

ΚΑ: Και η Περικλέους τριάντα πέντε το ξενο-
δοχείο πόσο μου ’χες πει;

ΣΣ: Που ’ναι με τις σκαλωσιές.
ΚΑ: Μπράβο.
ΣΣ: Με τις σκαλωσιές. Και αυτό είχαμε πει

τρία τώρα. Εεε.
ΚΑ: Όχι, τρία δεν είχαμε πει σ’ αυτό σίγουρα,

γιατί είναι το ξενοδοχείο.
ΣΣ: Ωραία, να του πούμε σ’ αυτόν.
ΚΑ: Σε αυτό δεν είχαμε πει τρία.
ΣΣ: Να του πούμε δυόμισι σ’ αυτούς; Να το να.
ΚΑ: Όχι σ’ αυτόν σίγουρα θα είναι λίγο γιατί δεν

έχει τραπεζοκαθίσματα και κοινόχρηστο αυτό.
ΣΣ: Ωραία. Δύο δηλαδή, να τους πούμε δύο σε

αυτό. 
ΚΑ: Ναι.
ΣΣ: Ωραία…
ΚΑ: Και Παλαιών Πατρών και Περικλέους εε

δύο.
ΣΣ: Ναι.
ΚΑ: Γιατί και ε ρε παιδί μου είναι συνολικά

μαγαζιά.
ΣΣ: Θα το παλέψω αγάπη μου εγώ, μη στενα-

χωριέσαι.
ΚΑ: Κατάλαβες;
ΣΣ: Θα το παλέψω εγώ.
ΚΑ: Εεε και η Περικλέους τριάντα πέντε δεν

έχει καθίσματα σε κοινόχρηστο. Δεν θα ’χει τί-
ποτα, είναι σε πρασιά της.

ΣΣ: Ναι.
ΚΑ: Οπότε δεν τους, κατάλαβες.
ΣΣ: Ωραία.
ΚΑ: Θα τους κάνουμε.
ΣΣ: Θα το προσπαθήσω αυτό να το κάνω δύο,

ρε παιδί μου.
ΚΑ: Υπό την έννοια ότι δεν έχει και νόημα σα-

ααν.
ΣΣ: Το άλλο το άλλο το ξενοδοχείο θα το κάνω

δύο. Το ξενοδοχείο θα το κάνω δύο.
ΚΑ: Το ξενοδοχείο είναι σίγουρο υπό ποια έν-

νοια.
ΣΣ: Ναι.
ΚΑ: Δεν έχει καθίσματα έξω.
ΣΣ: Ωραία.
ΚΑ: Εεε δωμάτια είναι πάνω. Τι να ενοχλούν

τα δωμάτια;
ΣΣ: Εντάξει.
ΚΑ: Κατάλαβες.
ΣΣ: Εντάξει κατάλαβα.
ΚΑ: Εεε δηλαδή μην τρελαθούμε.
ΣΣ: Ναι.
ΚΑ: Είπαμε να αξίζει κιόλας να τα παίρνουμε.
ΣΣ: Ναι συμφωνώ ρε μαζί σου. Συμφωνώ.
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του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

ΔΗΜΟΤΙΚΟΙ ΥΠΑΛΛΗΛΟΙ-ΑΡΠΑΚΤΙΚΑ

Η 43χρονη αρχηγός,
η μοιραία συναλλαγή

και οι διάλογοι 
για τις... ταρίφες 

«Είπαμε να αξίζει κιόλας 
να τα παίρνουμε» - Χειροπέδες 
σε 14 που εκβίαζαν και 
απειλούσαν με ελέγχους 
επιχειρήσεις αν δεν τους
πλήρωναν - Μέχρι και από 
περίπτερο απαιτούσαν... χιλιάρικο 

Τι έλεγαν κύκλοι της Περιφέρειας Αττικής
Σχετικά με την υπόθεση χρηματισμού και εκβιασμού ιδιοκτητών καταστημάτων

στο κέντρο της Αθήνας, κύκλοι της Περιφέρειας Αττικής επεσήμαναν χθες τα εξής:
«Η προσήλωση στη νομιμότητα, η διαφάνεια και ο σεβασμός στον πολίτη είναι οι θε-
μελιώδεις αρχές της διοίκησής μας. Φαινόμενα διαφθοράς και εγκληματικές συμ-
περιφορές, που αμαυρώνουν την εικόνα της Περιφέρειας Αττικής, δεν γίνονται ανε-
κτές. Οι αρμόδιες υπηρεσίες μας θα προβούν άμεσα σε όλες τις προβλεπόμενες
ενέργειες προκειμένου να καταλογιστούν ευθύνες σε όσους εμπλέκονται στην υπό-
θεση και να επιβληθούν οι σχετικές διοικητικές ποινές. Είναι αυτονόητο ότι βρισκό-
μαστε σε συνεννόηση με τις Αρχές προκειμένου να παράσχουμε κάθε δυνατή βοή-
θεια ώστε να διαλευκανθεί πλήρως η υπόθεση και οι ένοχοι να βρεθούν ενώπιον της
δικαιοσύνης».

Στις αποκαλυπτικές φωτογραφίες που παρουσιάζουμε βλέπετε τα μέλη της οργάνωσης σε ραντεβού για τις
εισπράξεις από τους εκβιασμούς. Σε αυτές τις «συναντήσεις» συμμετείχαν και υπάλληλοι της Δημοτικής
Αστυνομίας. Οι άνδρες του Εσωτερικών Υποθέσεων έχουν από τις παρακολουθήσεις όλα τα μέλη της οργά-
νωσης επί το έργον και έχουν απόλυτα «δεμένη» την υπόθεση.
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Ένα σοβαρό περιστατικό ενδοοικογενειακής βίας, που πα-
ραλίγο να έχει τραγική κατάληξη, καταγράφηκε το απόγευ-
μα της Κυριακής (7/7) στην Ηλεία, στο Κάτω Σαμικό με θύμα
μια 57χρονη.
Σύμφωνα με το ilialive.gr, η γυναίκα διακομίστηκε στη νο-
σηλευτική μονάδα Πύργου και έπειτα σε νοσοκομείο της
Πάτρας, μετά την πτώση της από μπαλκόνι ύψους τριών μέ-
τρων, ύστερα από επεισόδιο που είχε με τον πρώην σύντρο-

φό της. Την υπόθεση έχει αναλάβει το Γραφείο Αντιμετώπι-
σης της ΔΑ Ηλείας στον Πύργο, ενώ κινητοποιήθηκε και το
ΑΤ Κρεστένων. Ο 59χρονος φερόμενος ως δράστης συνε-
λήφθη, καθώς φέρεται να παραδέχθηκε τις πράξεις του.
Συγκεκριμένα, φέρεται να είπε πως πάνω σε μια στιγμή έν-
τασης και διαπληκτισμού με την πρώην σύντροφό του, την
έσπρωξε με την καρέκλα που καθόταν στο μπαλκόνι. Σύμ-
φωνα με τις ίδιες πηγές, το κάγκελο του μπαλκονιού υπο-

χώρησε, με αποτέλεσμα η 57χρονη γυναίκα να φύγει στο
κενό από ύψος τριών μέτρων και να πέσει στο έδαφος με
συνέπεια να τραυματιστεί πολύ σοβαρά.
Οι γιατροί κατέβαλαν κάθε δυνατή προσπάθεια να σταθερο-
ποιήσουν την κατάστασή της ως πολυτραυματία και να με-
ταφερθεί στη συνέχεια στο Πανεπιστημιακό Γενικό Νοσο-
κομείο Ρίου. Ο φερόμενος ως δράστης οδηγήθηκε στον ει-
σαγγελέα Ηλείας.

Ξεκίνησαν από χθες και ολοκληρώνονται
το Σάββατο 31 Αυγούστου 2024 οι θερι-
νές εκπτώσεις ενώ, σύμφωνα με τον

ισχύοντα νόμο, τα καταστήματα μπορούν να
ανοίξουν προαιρετικά στις 14 Ιουλίου, την πρώτη
Κυριακή της περιόδου των εκπτώσεων, με το
πλαίσιο ωραρίου να καθορίζεται από 11.00 έως
20.00.

Σύμφωνα με τις εκτιμήσεις, στόχος του λιανι-
κού εμπορίου για το φετινό καλοκαίρι είναι ο συ-
νολικός τζίρος Ιουλίου και Αυγούστου να κινη-
θεί πάνω από τον περσινό πήχη των 7 δισ. ευρώ,
ενώ εκτιμάται ότι τα ποσοστά των εκπτώσεων
στο ξεκίνημα θα κυμανθούν από 30% έως 50%
και προς το τέλος της δίμηνης εκπτωτικής πε-
ριόδου ίσως φτάσουν και στο 70%.

Υπενθυμίζεται ότι οι πέντε κλάδοι του λιανι-
κού εμπορίου με τη μεγαλύτερη συμμετοχή
στον κύκλο εργασιών των θερινών εκπτώσεων
είναι ο κλάδος των ενδυμάτων και υποδημάτων
σε ειδικευμένα καταστήματα, ο κλάδος των καλ-
λυντικών και φαρμακευτικών ειδών, ο κλάδος
των ρολογιών και κοσμημάτων, ο κλάδος των
επίπλων και οικιακού εξοπλισμού, ο κλάδος
ηλεκτρικών και ηλεκτρονικών συσκευών.

Οι υποχρεώσεις 
και τα πρόστιμα

Σε κάθε ανακοίνωση περί μείωσης τιμής πρέ-
πει να υποδεικνύεται και να αποδεικνύεται η
προγενέστερη τιμή που εφάρμοζε το κατάστημα
για καθορισμένο χρονικό διάστημα πριν από την
εφαρμογή της έκπτωσης.

Οι δύο αναγραφόμενες τιμές, αρχική και τελι-
κή, πρέπει να αποτυπώνονται υποχρεωτικά, βά-
σει του Κώδικα Δεοντολογίας περί ανακοινώσε-
ων μείωσης της τιμής, σύμφωνα με την ΥΑ
35935/13-4-2023 που ορίζει την εφαρμογή περί
αναγραφής της νέας χαμηλότερης τιμής μαζί με
την προγενέστερη υψηλότερη τιμή.

Η προηγούμενη τιμή μπορεί να εμφανίζεται
σε διαγραμμένη μορφή ενώ, παράλληλα, μπορεί
να χρησιμοποιείται συμπληρωματικά είτε η μεί-
ωση συγκεκριμένου ποσού είτε το ποσοστό έκ-
πτωσης.

Σύμφωνα με το άρθρο 21 Ν. 4177/2013, σε
όσους παραβαίνουν τις διατάξεις περί εκπτώσε-
ων και μειωμένων τιμών επιβάλλεται πρόστιμο
ποσού ίσου με το 1% του ετήσιου κύκλου εργα-
σιών και πάντως όχι κατώτερο των 10.000 ευρώ.
Σε περίπτωση που οι εκπτώσεις αποδειχθεί ότι
είναι ανακριβείς ή παραπλανητικές, επιβάλλεται
πρόστιμο ίσο με το 2% του ετήσιου κύκλου εργα-
σιών και πάντως όχι μικρότερο των 20.000 ευρώ.

«Έξυπνες αγορές σε χαμηλές τιμές»
Ο πρόεδρος του Περιφερειακού Επιμελητη-

ριακού Συμβουλίου Αττικής και του Εμπορικού
και Βιομηχανικού Επιμελητηρίου Πειραιώς Βα-
σίλης Κορκίδης ανάμεσα σε άλλα δήλωσε στο
ΑΠΕ-ΜΠΕ: «Η περίοδος των θερινών εκπτώσε-
ων θα δώσει την ευκαιρία στους καταναλωτές να
κάνουν έξυπνες αγορές, μέσα από μια μεγάλη
ποικιλία καταναλωτικών αγαθών που κατά πα-
ράδοση προωθούνται σε χαμηλές τιμές, καθώς
και στις εμπορικές επιχειρήσεις να ρευστοποι-
ήσουν εποχικά εμπορεύματα με τη δυνατότητα
να γεμίσουν τα ταμεία τους. Ο εμπορικός κό-
σμος θα σταθεί και αυτή την περίοδο των θερι-
νών εκπτώσεων δίπλα στον καταναλωτή που θα
έχει την ευκαιρία με τις αγορές στις οποίες θα

προβεί να καλύψει τις ανάγκες του χωρίς να βα-
ρύνει υπέρμετρα τον οικογενειακό κορβανά.
Ευελπιστούμε και φέτος οι εκπτωτικές τιμές να
προσεγγίσουν και να προσελκύσουν τους κατα-
ναλωτές, ώστε να λειτουργήσουν συνδυαστικά,
υπέρ εισοδήματος και τζίρου.

Στόχος του λιανικού εμπορίου το φετινό κα-
λοκαίρι είναι ο συνολικός τζίρος του διμήνου
Ιουλίου-Αυγούστου να κινηθεί πάνω από τον
περσινό πήχη των 7 δισ. ευρώ».

Τι δήλωσαν Κογιουμτσής
και Καφούνης

Από την πλευρά του ο αντιπρόεδρος του
Επαγγελματικού Επιμελητηρίου Αθηνών Νίκος
Κογιουμτσής, μιλώντας με δημοσιογράφους,

εξέφρασε την προσδοκία τού εμπορικού και
επιχειρηματικού κόσμου για τόνωση της αγο-
ράς, καθώς η καταναλωτική κίνηση όλο το προ-
ηγούμενο διάστημα ήταν υποτονική. Όπως υπο-
γράμμισε, είναι μονόδρομος για τους επαγγελ-
ματίες-επιχειρηματίες να κάνουν γενναίες εκ-
πτώσεις, ώστε να προσελκύσουν τους κατανα-
λωτές.

Ο κ. Κογιουμτσής επανέλαβε ότι η ακρίβεια -
ιδιαίτερα στα τρόφιμα- παραμένει το μεγάλο
πρόβλημα, περιορίζοντας σημαντικά ή και
εξαντλώντας το διαθέσιμο προς κατανάλωση ει-
σόδημα των πολιτών.

Τέλος, ο πρόεδρος του Εμπορικού Συλ-
λόγου Αθηνών Σταύρος Καφούνης, δήλωσε
μεταξύ άλλων: «Η θερινή εκπτωτική περίο-
δος και οι εμπορικές επιχειρήσεις όλης της
χώρας περιμένουν πολλά από αυτήν. Είμα-
στε αισιόδοξοι για την τρέχουσα εκπτωτική
περίοδο και ελπίζω ότι τα αποτελέσματά
της, τα οποία θα αποτυπωθούν στην καθιε-
ρωμένη έρευνα του ΕΣΑ, θα είναι καλά για
όλους μας». 

Θα διαρκέσουν έως τις 31 Αυγούστου - «Στόχος του λιανικού 
εμπορίου το φετινό καλοκαίρι είναι ο συνολικός τζίρος του διμήνου

Ιουλίου-Αυγούστου να κινηθεί πάνω από τον περσινό πήχη 
των  7 δισ.», δηλώνει ο πρόεδρος του ΕΒΕΠ Βασίλης Κορκίδης

Ηλεία: 59χρονος τραυμάτισε την πρώην σύντροφό του σπρώχνοντάς την από μπαλκόνι ύψους τριών μέτρων 

Τι πρέπει Τι πρέπει 
να γνωρίζουννα γνωρίζουν
οι καταναλωτέςοι καταναλωτές

ΘΕΡΙΝΕΣ ΕΚΠΤΩΣΕΙΣ



Π
έραν της αστυνόμευσης του νομού Θεσσαλονίκης με πεζές
και εποχούμενες περιπολίες, συστηματικές και στοχευμέ-
νες δράσεις που οδηγούν σε αυτόφωρες συλλήψεις για

διάφορα αδικήματα, υπηρεσίες της Γενικής Αστυνομικής Διεύθυν-
σης Θεσσαλονίκης διενεργούν έρευνες σχετικά με υποθέσεις που
έλαβαν χώρα σε προγενέστερο χρόνο, προκειμένου να ταυτοποι-
ηθούν οι δράστες.

Στο πλαίσιο αυτό, αστυνομικοί του Τμήματος Ασφαλείας Δέλτα
έπειτα από μεθοδική και επιστάμενη έρευνα σχημάτισαν δικογρα-
φία σε βάρος τριών ατόμων, καθώς διαπιστώθηκε πως με τη χρήση
διαρρηκτικών εργαλείων προέβησαν σε μια διάρρηξη οικίας, τέσσε-
ρις κλοπές μπαταριών από οχήματα και μια αφαίρεση πινακίδων κυ-
κλοφορίας από ΙΧΕ αυτοκίνητο, πράξεις που έλαβαν χώρα κατά το
χρονικό διάστημα από αρχές Φεβρουαρίου 2024 έως μέσα Μαρτίου
2024, στις περιοχές της Σίνδου, του Αγίου Αθανασίου, των Κυμίνων

και του κέντρου πόλης. Η σχετική δικογραφία υποβλήθηκε στην Ει-
σαγγελία Πρωτοδικών Θεσσαλονίκης.

TΡΙΤΗ 9 ΙΟΥΛΙΟΥ 2024

ΡOLITICAL ΜΑΚΕΔΟΝΙΑ32

Νέο ρόλο αναλαμβάνει
η Άννα Ευθυμίου

Άλλαξε η σύνθεση της κοινοβουλευτικής εκ-
προσώπησης της Νέας Δημοκρατίας. Αναπλη-
ρώτρια κοινοβουλευτική εκπρόσωπος της ΝΔ
στη Βουλή ορίστηκε η Θεσσαλονικιά Άννα Ευ-
θυμίου μαζί με τον Κώστα Κατσαφάδο. Υπενθυ-
μίζεται ότι οι αλλαγές πραγματοποιήθηκαν μετά
την υπουργοποίηση του Κώστα Τσιάρα και της
Ζωής Ράπτη.

Η επιλογή Δούκα για
την προεκλογική πρεμιέρα

Γιατί επέλεξε
να κάνει πρε-
μιέρα στη Θεσ-
σαλονίκη ο Χά-
ρης Δούκας
στον δρόμο
προς την προ-
εδρία του ΠΑ-
ΣΟΚ; Πολλοί το
ερμήνευσαν ως
μήνυμα ότι το
κάνει στην έδρα
του βασικού του αντιπάλου Νίκου Ανδρουλάκη,
επειδή ο νυν πρόεδρος είναι και βουλευτής
Θεσσαλονίκης. Πάντως παρά το γεγονός ότι
έκανε κάλεσμα η Νομαρχιακή, κανένας ανα-
φανδόν Ανδρουλακικός δεν έδωσε το «παρών». 

Ικανοποιημένο το επιτελείο
παρά το γρήγορο κάλεσμα

Στο επιτελείο του Χάρη Δούκα, που τώρα στε-
λεχώνεται με γοργούς ρυθμούς, ήταν ικανοποι-
ημένοι από την παρουσία του κόσμου στη Θεσ-
σαλονίκη. Με κάλεσμα σχεδόν 48 ωρών, στην
αρχή του προεκλογικού αγώνα ήταν ένα καλό
ξεκίνημα. Να δούλευε και το μικρόφωνο, να
ακούσουν οι σύντροφοι τον υποψήφιο, θα ήταν
ακόμα καλύτερα. Αλλά κάθε εμπόδιο για καλό. 

Οι παρουσίες και αυτό
που έκανε εντύπωση

Αυτό βέβαια που ενδιαφέρει περισσότερο
από όλους και που έδωσε αβέρτα τα κλικ στα
σάιτ ήταν το ποιοι είναι στο πλευρό του Χάρη
Δούκα στη Θεσσαλονίκη. Αντώνης Σαουλίδης
και Κώστας Πετρίδης μαζί με τον Μιχάλη Παπ-
πού ήταν εκεί δίπλα του σε όλη τη διάρκεια που
έκανε τοποθέτηση. Και ο Νίκος Ναούμ, ο γραμ-
ματέας της τοπικής Καλαμαριάς που είναι ομά-
δα Χριστοδουλάκη. Παρών και ο Γιάννης Μαγ-
κριώτης που είναι σε ανοιχτή γραμμή με τον δή-
μαρχο Αθηναίων, ενώ όχι μεγάλη έκπληξη η
παρουσία του πρώην βουλευτή και νυν στελέ-
χους των Δημοκρατών Γιώργου Αρβανιτίδη.
Πάντως αυτό που έκανε ιδιαίτερη εντύπωση
ήταν οι πολλοί αυτοδιοικητικοί. Και εκεί θα κα-
ταγράψει μεγάλες δυνάμεις ο Χάρης Δούκας. 

ΘΕΣΣΑΛΟΝΙΚΗ
Στην Αθήνα για 
τη σχολική στέγη
ο Στέλιος Αγγελούδης

Νέα επίσκεψη στην Αθήνα κάνει ο δήμαρ-
χος Θεσσαλονίκης Στέλιος Αγγελούδης, αυτή
τη φορά για το φλέγον θέμα της σχολικής
στέγης. Επανειλημμένα σε συσκέψεις με εκ-
παιδευτικούς, με γονείς αλλά και στα δημοτι-
κά συμβούλια ο κ. Αγγελούδης έχει τονίσει
πως πρέπει να δοθεί άμεσα λύση στο πρό-
βλημα των λυόμενων σχολικών συγκροτημά-
των που τοποθετήθηκαν στην πόλη λίγο μετά
τον καταστροφικό σεισμό του 1978 και παρέ-
μειναν όλα αυτά τα χρόνια, συμπληρώνοντας
μισό αιώνα ζωής. Σε αυτό το πλαίσιο, σήμερα
θα συναντηθεί με τον υπουργό Εσωτερικών
Θεόδωρο Λιβάνιο, ενώ αύριο είναι προγραμ-
ματισμένο ραντεβού με τον υπουργό Παιδεί-
ας, Θρησκευμάτων & Αθλητισμού Κυριάκο
Πιερρακάκη. 

Στον Γ. Δημαρέλο 
το χαρτοφυλάκιο

της Πολιτικής Προστασίας
Νέες αρμοδιότητες προστίθενται στο

ήδη βαρύ χαρτοφυλάκιο του Γιώργου
Δημαρέλου (φωτό). Πέρα από τις πολ-
λές και σημαντικές υποχρεώσεις στην
αντιδημαρχία Καθαριότητας και Ανα-
κύκλωσης, με απόφαση του δημάρχου
Αγγελούδη τού μεταβιβάζονται ο επι-
χειρησιακός σχεδιασμός και η υλοποί-
ηση των δράσεων Πολιτικής Προστα-
σίας.

Ο κ. Δημαρέλος αναλαμβάνει να φέρει
εις πέρας και το κομμάτι που έλεγχε ο
Σάκης Αρναούτογλου, ο οποίος εκλέχτη-
κε ευρωβουλευτής. Έτσι ο αντιδήμαρχος
πέρα από τις μάχες με τα σκουπίδια θα
έχει να διαχειριστεί και τις μάχες με τα
καιρικά φαινόμενα που τα τελευταία χρό-
νια αποδεικνύονται ιδιαίτερα σκληρές!

Η πρώτη σύσκεψη
του Γκιουλέκα 
για το flyover 

Τι και αν πλησιάζουμε τα μέσα Ιουλί-
ου, ο Κώστας Γκιουλέκας δεν πτοείται.
Ο νέος υφυπουργός Εσωτερικών, αρ-
μόδιος για θέματα Μακεδονίας-Θρά-
κης, έχει σηκώσει μανίκια και αύριο
έχει συγκαλέσει νέα σύσκεψη του συν-
τονιστικού για το flyover, με διευρυμέ-
νη σύνθεση μάλιστα. Όπως μας ενημέ-
ρωσαν, η σύσκεψη θα πραγματοποι-
ηθεί παρουσία των υπουργών Υποδο-
μών και Μεταφορών Χρήστου Σταϊκού-
ρα, Προστασίας του Πολίτη Μιχάλη
Χρυσοχοΐδη, των υφυπουργών Υποδο-
μών και Μεταφορών Νίκου Ταχιάου
και Βασίλη Οικονόμου, καθώς και υπη-
ρεσιακών παραγόντων.

Στα χέρια του Σπύρου Τζελέπη περνούν οι υπηρεσίες προ-
στασίας των αδέσποτων ζώων στον Δήμο Θεσσαλονίκης, με
τον δημοτικό σύμβουλο να αναλαμβάνει νέες αρμοδιότητες
και να ορίζεται ως εντεταλμένος. Με απόφαση του δημάρ-
χου Στέλιου Αγγελούδη, ο κ. Τζελέπης αναλαμβάνει την

εποπτεία των υπηρεσιών προστασίας αδέσποτων ζώων, ιδι-
αίτερα της Κτηνιατρικής Υπηρεσίας, της Υπηρεσίας Φιλοξε-
νίας Ζώων, της Υπηρεσίας Περίθαλψης και Στειρώσεων, της
Υπηρεσίας Περισυλλογής, του Ζωολογικού Κήπου, καθώς
και του Τμήματος Περιβάλλοντος.

Δήμος Θεσσαλονίκης: Στα χέρια του Σπύρου Τζελέπη τα αδέσποτα

Χειροπέδες σε τρεις για διαρρήξεις σε σπίτια
και κλοπές πινακίδων κυκλοφορίας από ΙΧ
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Διασφαλίζεται η πολιτιστική
χρήση της Κεραμικής

«Διασφαλίζεται εφεξής η πολιτιστική χρή-
ση της Κεραμικής Αμαρουσίου», ξεκαθαρίζει
με γραπτή απάντησή του ο υπουργός Οικονο-
μικών Κωστής Χατζηδάκης στο πλαίσιο του
κοινοβουλευτικού ελέγχου. Ο υπουργός Οι-
κονομικών ενημερώνει μάλιστα ότι «η ΕΤΑΔ
ΑΕ έκανε δεκτό το αίτημα του Δήμου Αμαρου-
σίου και παρέτεινε την ημερομηνία υποβολής
δικαιολογητικών εγγράφων ώστε να δοθεί ο
απαραίτητος χρόνος και να διερευνηθούν τα
χρηματοδοτικά εργαλεία που θα επιτρέψουν
στον δήμο τυχόν συμμετοχή του στη σχετική
διαγωνιστική διαδικασία».

Για την τόνωση 
της τοπικής αγοράς

Η τόνωση της τοπικής αγοράς βρέθηκε στο
επίκεντρο της συνάντησης του δημάρχου Νί-
καιας-Αγίου Ιωάννη Ρέντη Κωνσταντίνου Μα-
ραγκάκη με το νέο διοικητικό συμβούλιο του
Εμπορικού Συλλόγου Νίκαιας. «Επιβεβαι-
ώνουμε τη δέσμευσή μας να υποστηρίξουμε
τους τοπικούς επιχειρηματίες και να προωθή-
σουμε δράσεις που θα ενισχύουν την αγορά
και την εμπορική κίνηση», δήλωσε ο δήμαρ-
χος Κωνσταντίνος Μαραγκάκης. Από την
πλευρά της, η πρόεδρος του Εμπορικού Συλ-
λόγου Νίκαιας Τρισεύγενη Δημοπούλου ση-
μείωσε ότι «οι προθέσεις της δημοτικής αρχής
για μια ομαλή συνεργασία με τον Εμπορικό
Σύλλογο θα φέρουν τα επιθυμητά αποτελέ-
σματα προς όφελος πάντα της αγοράς και των
εμπόρων της πόλης». 

Πώς θα πληρώνουν οι ιδιοκτήτες ακινήτων
Δέσμη μέτρων για τη ρύθμιση των

σχέσεων ακίνητης ιδιοκτησίας και
Τοπικής Αυτοδιοίκησης κατέθεσε η
Πανελλήνια Ομοσπονδία Ιδιοκτητών
Ακινήτων (ΠΟΜΙΔΑ), κατά τη συνάν-
τησή της με τον υφυπουργό Εσωτε-
ρικών Βασίλη Σπανάκη. Η ΠΟΜΙΔΑ
επισήμανε ότι οι οικονομικές υπο-
χρεώσεις των ιδιοκτητών ακινήτων
προς την Τοπική Αυτοδιοίκηση αποτελούν σημαντικό οικονομικό μέγεθος και
για τις δύο πλευρές και προτείνει: α) Αυτόματη διακοπή χρέωσης δημοτικών
τελών, όταν διακόπτεται η ρευματοδότηση ενός κενού ακινήτου, β) Διαρκή δυ-
νατότητα δήλωσης αδήλωτων εμβαδών ακινήτων, γ) Πενταετή παραγραφή
οφειλών αντί της δεκαετίας που ισχύει σήμερα και δ) Περιορισμό των προστί-
μων ώστε να είναι εφικτή η πληρωμή τους από τους πολίτες.

Τ
όπο πιάνουν τα χρή-
ματα από το Ταμείο
Ανάκαμψης σε έργα

για υποδομές των δήμων, κα-
θώς έχουν ξεκινήσει οι εντά-
ξεις προς χρηματοδότηση.
Χαρακτηριστικό παράδειγμα,
η ένταξη του έργου αναβάθ-
μισης του εσωτερικού δι-
κτύου ύδρευσης στον Δήμο Μάνδρας-Ειδυλλίας με προϋπολογισμό 700.000 ευρώ. Σημει-
ωτέον ότι το έργο αποτελεί μια από τις μεγαλύτερες παρεμβάσεις σε υποδομή που υλοποι-
είται στον Δήμο Μάνδρας-Ειδυλλίας, καθώς προβλέπεται η αντικατάσταση του πεπαλαι-
ωμένου δικτύου που αποτελούνταν από σωλήνες αμιάντου με νέους αγωγούς σύγχρονων
προδιαγραφών τρίτης γενιάς, κατάλληλων για μεταφορά και διανομή πόσιμου νερού. «Με
προγραμματισμό, μεθοδικότητα και σκληρή δουλειά από τη δημοτική αρχή και τα στελέχη
του δήμου προχωράμε στην υλοποίηση καίριων έργων για τον δήμο μας. Αξιοποιούμε κάθε
χρηματοδοτικό εργαλείο υλοποιώντας παρεμβάσεις με συνολικό προϋπολογισμό 700.000
ευρώ», σχολιάζει ο δήμαρχος Μάνδρας-Ειδυλλίας Αρμόδιος Δρικός. «Η αντικατάσταση και
αναβάθμιση των δικτύων ύδρευσης αποσκοπεί στην ασφαλή μεταφορά του νερού αλλά και
στην προστασία της υγείας των συνδημοτών μας. Επιπλέον, καταφέραμε, αφού καταθέσα-
με μελέτη, την εξασφάλιση χρηματοδότησης για την αναβάθμιση των υποδομών ύδρευσης
στους οικισμούς του δήμου μας με σκοπό την εξασφάλιση επαρκούς και ποιοτικού πόσι-
μου νερού για όλους», υπογραμμίζει ο δήμαρχος Μάνδρας-Ειδυλλίας Αρμόδιος Δρίκος.

Σώθηκε ακίνητο του Δημοσίου 
χάρη στον δήμαρχο Ηλιούπολης

Στο «τσακ» γλίτωσε ακίνητο του ελληνικού Δημοσίου, που ανήκει
χωροταξικά στον Δήμο Ηλιούπολης, από προγραμματισμένο ηλε-
κτρονικό πλειστηριασμό. Με άμεση παρέμβασή του ο δήμαρχος
Στάθης Ψυρρόπουλος εκκίνησε όλες τις νομικές διαδικασίες και
ματαιώθηκε ο προγραμματισμένος ηλεκτρονικός πλειστηριασμός
ακινήτου του Δημοσίου στην πλατεία 25ης Μαρτίου στην Ηλιούπο-
λη. Το ακίνητο που παραλίγο να πέσει στα χέρια ιδιωτών είναι κατα-
γεγραμμένο ως δημόσιο κτήμα, σύμφωνα με το 26/06/87 πρωτό-
κολλο κατάληψης δημόσιου κτήματος από ιδιώτες. «Από την πρώτη
στιγμή ανάληψης των καθηκόντων μου έχω δηλώσει σθεναρά ότι θα

υπερασπιστώ τον δημόσιο χαρακτήρα των ακινήτων του Δήμου Ηλιούπολης και δεν θα περάσει
σε κανέναν ιδιώτη παράνομα ακίνητο του Ελληνικού Δημοσίου. Κάθε ματαίωση ενός πλειστηρια-
σμού δημόσιου ακινήτου είναι ένα βήμα για την υπεράσπιση του δημόσιου χαρακτήρα της πόλης
μας», δήλωσε ο δήμαρχος Ηλιούπολης Στάθης Ψυρρόπουλος.

Συνέργεια... 
στον Δήμο Σαρωνικού

Στο πλαίσιο του προγράμματος
«Saronikos Synergy», που έχει
βάλει μπροστά ο δήμαρχος Σα-
ρωνικού Δημήτρης Παπαχρή-
στου, εταιρείες της περιοχής κα-

θάρισαν τους κήπους των συνδημοτών τους που
βρίσκονται σε ανάγκη, καθώς είναι ΑμεΑ και διαβι-
ούν με στήριξη από το Κοινωνικό Παντοπωλείο.
Συγκεκριμένα, το Κτήμα 48, εταιρεία που διοργα-
νώνει δεξιώσεις γάμων και βαφτίσεων στην Ανά-
βυσσο, και η Golden Real Estate, κτηματομεσιτικό
γραφείο που εδρεύει στο Λαγονήσι, ανέλαβαν τον
καθαρισμό των οικοπέδων.

Πιάνουν τόπο τα χρήματα 
από το Ταμείο Ανάκαμψης

Σχεδιάζει έργα 4,7 εκατ.
ο Δήμος Χαϊδαρίου

Απόφαση-σταθμό για τη βιώσιμη αστι-
κή ανάπτυξη έλαβε το δημοτικό συμβού-
λιο Χαϊδαρίου. Αποφάσισε λοιπόν να δώ-
σει την έγκρισή του στην πρόταση της δη-
μοτικής αρχής του Μιχάλη Σελέκου για
να προχωρήσει έγκριση επί του ειδικού
σχεδίου για να εντάξει έργα ύψους 4,7
εκατ. ευρώ στο πρόγραμμα της Ολοκλη-
ρωμένης Χωρικής Επένδυσης στο σκέ-
λος της βιώσιμης αστικής ανάπτυξης.
Μεταξύ των παρεμβάσεων, ο δήμαρχος
Χαϊδαρίου Μιχάλης Σελέκος στοχεύει
στην ενίσχυση της προσβασιμότητας των
Ατόμων με Αναπηρία, στην κοινωνική έν-
ταξη των ευπαθών και περιθωριοποι-
ημένων ομάδων, με επίκεντρο τη στήριξη
της λαϊκής οικογένειας και την έμφαση
στα παιδιά και τις ομάδες αυξημένου κιν-
δύνου. Επίσης, επιδιώκει να αναδείξει
την πολιτιστική παρακαταθήκη της Δυτι-
κής Αθήνας δημιουργώντας σύγχρονους
χώρους πολιτισμού.

Παραιτήθηκε…
Αιφνιδίασε με την απρόσμενη παραί-

τησή του από το δημοτικό συμβούλιο
Κρωπίας ο επικεφαλής της αξιωματικής
αντιπολίτευσης Μιχάλης Αλευρέας, επι-
καλούμενος «φόρτο επαγγελματικών
υποχρεώσεων»... Άμεσα έχουν ξεκινή-
σει οι προβλεπόμενες διαδικασίες δια-
δοχής στην παράταξη «Κορωπί: Σύγχρο-
νη, φιλική πόλη», ενώ τη θέση του παραι-
τηθέντος θα αναλάβει ως πρώτη επιλα-
χούσα η Κωνσταντίνα Ντούνη.



«Κ
οινωνικό συμβόλαιο»
για την εξάλειψη της
ακρίβειας και την ενί-

σχυση των εισοδημάτων των πολιτών
προωθεί η κυβέρνηση μέσα από τις
πρωτοβουλίες που έχουν αναλάβει τα

υπουργεία Ανάπτυ-
ξης και Εργασίας.

Στο φλέγον θέμα
της ακρίβειας οι επα-
φές του υπουργού
Ανάπτυξης Τάκη Θεο-
δωρικάκου με τους
εκπροσώπους της
βιομηχανίας και των

σουπερμάρκετ αναμένεται να λάβουν
σάρκα και οστά μέσα στο προσεχές
διάστημα προκειμένου να διατηρηθεί
το θετικό momentum στη μείωση των
τιμών, όπως αυτό έχει διαμορφωθεί
κατά το τελευταίο δίμηνο. Σύμφωνα
με τα στοιχεία του Ινστιτούτου Έρευ-
νας Λιανεμπορίου Καταναλωτικών
Αγαθών, το δίμηνο Μαΐου - Ιουνίου η
σωρευτική μείωση των τιμών του «κα-
λαθιού του νοικοκυριού» διαμορφώ-
νεται στο 3,17%, μετά την άνοδο σχε-
δόν κατά 10% που σημειώθηκε το τε-
τράμηνο Ιανουαρίου - Απριλίου. Η
ηγεσία του υπουργείου Ανάπτυξης
εκφράζει την αισιοδοξία ότι μέσα στο
προσεχές διάστημα θα υπάρξει και
νέα αποκλιμάκωση των τιμών, παρά το
γεγονός ότι οι αυξήσεις στα ενεργει-
ακά προϊόντα θέτουν εμπόδια στην
προσπάθεια μείωσης του λειτουργι-
κού κόστους των επιχειρήσεων.
Όμως, ο συνδυασμός «συμφωνιών
κυρίων» και παράτασης των μέτρων
κατά της ακρίβειας έως το τέλος του
έτους αναμένεται να αντιστρέψει την
τάση συρρίκνωσης της αγοραστικής
δύναμης των πολιτών, πλην σοβαρού
απροόπτου.

Από την άλλη πλευρά, η υπουργός
Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
στις επαφές που έχει αρχίσει με τους
εργοδοτικούς φορείς (συναντήθηκε
με τη ΓΣΕΒΕΕ και επίκεινται συναντή-

σεις τις επόμενες μέρες με ΣΕΒ, ΣΒΕ
κ.λπ.) επιχειρεί να αποσπάσει τη δέ-
σμευσή τους για αύξηση των μισθών
πέρα και από τους επίσημους κυβερ-
νητικούς στόχους. Σημειώνεται ότι ο
πρωθυπουργός έχει θέσει ως στρατη-
γικούς στόχους την αύξηση του βασι-
κού μισθού στα 950 ευρώ και του μέ-
σου μισθού στα 1.500 ευρώ στο τέλος
της τετραετίας.

Οι «συμφωνίες κυρίων» στα κρίσι-

μα κεφάλαια των τιμών και των εισο-
δημάτων με τη στήριξη των εργοδοτι-
κών οργανώσεων δεν σημαίνει ότι η
κυβέρνηση θα κάνει... εκπτώσεις σε
ζητήματα όπως η αισχροκέρδεια, οι
έλεγχοι, ο περιορισμός της φοροδια-
φυγής ή η επέκταση της Ψηφιακής
Κάρτας Εργασίας σε όλο το φάσμα της
οικονομικής δραστηριότητας. Ως αντι-
στάθμισμα έχουν δοθεί διαβεβαι-
ώσεις ότι μέχρι το τέλος της τετραε-

τίας, εκτός από την κατάργηση του Τέ-
λους Επιτηδεύματος και τη μείωση
των εργοδοτικών εισφορών κατά 0,5%,
θα επιδιωχθεί περαιτέρω μείωση του
μη μισθολογικού κόστους, ενώ ανά-
λογα με τα αποτελέσματα στη μάχη
κατά της φοροδιαφυγής θα υπάρξουν
θετικές παρεμβάσεις και στη φορολο-
γία των επιχειρήσεων. Τον οδικό χάρ-
τη της νέας σχέσης που θέλει να «χτί-
σει» η κυβέρνηση με τον επιχειρημα-
τικό κόσμο με φόντο το κόστος ζωής
και τη βελτίωση της θέσης των εργα-
ζομένων αναμένεται να περιγράψει ο
πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτά-
κης μέσω της ομιλίας του στη Διεθνή
Έκθεση Θεσσαλονίκης. 
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Θεοδωρικάκος και Κεραμέως 
κλείνουν συμφωνίες 

με τους εργοδότες

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

«Κοινωνικό συμβόλαιο»
για τιμές και μισθούς 

Σοβαρό προβληματισμό στην πολιτική ηγεσία του
υπουργείου Εργασίας και Κοινωνικής Ασφάλισης
προκαλεί η επιβράδυνση του ρυθμού μείωσης της
ανεργίας, γεγονός που συνδέεται με την αδυναμία των
επιχειρήσεων να αξιοποιήσουν εργαζόμενους με δε-
ξιότητες από την υπάρχουσα «δεξαμενή» των ανέρ-
γων.

Η Ελλάδα έπειτα από πολλά χρόνια ξεκόλλησε από
την πρώτη θέση της «μαύρης λίστας» της ανεργίας, κα-
θώς με βάση τα τελευταία στοιχεία του Μαΐου ο δεί-

κτης έχει υποχωρήσει στο 10,6%, ενώ στην πρώτη θέση
βρίσκεται η Ισπανία με 11,6%. Σύμφωνα με το οικονομι-
κό δελτίο της τελευταίας εβδομάδας από τη Eurobank,
επισημαίνεται ότι αυτήν τη στιγμή το μεγαλύτερο πρό-
βλημα για την απασχόληση στην Ελλάδα είναι η ύπαρ-
ξη δομικών προβλημάτων στην αγορά εργασίας, όπως
για παράδειγμα η αναντιστοιχία μεταξύ ζήτησης από
τις επιχειρήσεις και προσφοράς εργασίας από τους οι-
κονομικά ενεργούς πολίτες. Στο υπουργείο Εργασίας
εκτιμούν ότι τα προγράμματα επιδοτούμενης εργασίας

της Δημόσιας Υπηρεσίας Απασχόλησης και η τουριστι-
κή σεζόν δίνουν προσωρινές λύσεις στο πρόβλημα,
καθώς το ζητούμενο είναι η ένταξη στην αγορά εργα-
σίας κυρίως εξειδικευμένου προσωπικού με δεξιότη-
τες. Είναι χαρακτηριστικό ότι οι 8 στους 10 ανέργους
έχουν ολοκληρώσει τη δευτεροβάθμια εκπαίδευση,
ενώ σχεδόν 2 στους 10 είναι απόφοιτοι ΑΕΙ και ΤΕΙ,
έχοντας σπουδάσει γνωστικά αντικείμενα που κατά το
συντριπτικά μεγαλύτερο ποσοστό είναι εκτός του χάρ-
τη της ζήτησης ειδικοτήτων από τις επιχειρήσεις.

Γιατί έχει «φρενάρει» η μείωση της ανεργίας
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ATTICA BANK - ΠΑΓΚΡΗΤΙΑ

Τ
η συμφωνία ΤΧΣ και Thrivest για
τους όρους συγχώνευσης με την
Παγκρήτια και την κεφαλαιακή

ενίσχυση ανακοίνωσε η Αttica Bank,
επιβεβαιώνοντας ότι δόθηκε παράταση
από την ΤτΕ για την ολοκλήρωση των
σχετικών εσωτερικών διαδικασιών.

Ειδικότερα, σε συνέχεια της από
28/6/2024 ανακοίνωσης η Attica Bank
Ανώνυμη Τραπεζική Εταιρεία ενημε-
ρώνει το επενδυτικό κοινό για τα ακό-
λουθα:

Αναφερόμενοι στην από 27/6/2024
επιστολή της ΤτΕ ζητήθηκε από την Atti-
ca Bank ενημέρωση για τον τρόπο δια-
σφάλισης της συμμόρφωσης της νέας
τραπεζικής οντότητας που θα προκύψει
μετά τη σκοπούμενη συγχώνευση Αttica
Bank - Παγκρήτιας Τράπεζας με τους
ελάχιστους εν ισχύι υποχρεωτικούς
εποπτικούς δείκτες κεφαλαιακής επάρ-
κειας, λαμβάνοντας υπόψη τις αναμενό-
μενες ζημίες σε περίπτωση υπαγωγής
των χαρτοφυλακίων στο πρόγραμμα
«ΗΡΑΚΛΗΣ ΙΙΙ», καθώς και η άμεση προ-

σκόμιση σχεδίου συμφωνίας των βασι-
κών μετόχων των πιστωτικών ιδρυμάτων
επί της αρχής και επί του τρόπου εξεύ-
ρεσης των απαραίτητων κεφαλαίων.

Βάσει έγγραφης ενημέρωσης που
έλαβε η Τράπεζα από το Ταμείο Χρημα-
τοπιστωτικής Σταθερότητας και από τη
Thrivest Holding Ltd, οι δύο μέτοχοι
επιβεβαίωσαν ότι επιτεύχθηκε επί της
αρχής συμφωνία επί κοινώς αποδεκτού
κειμένου που περιλαμβάνει τους βασι-
κούς όρους της σκοπούμενης συγχώ-
νευσης με την Παγκρήτια Τράπεζα και

την κεφαλαιακή ενίσχυση του νέου τρα-
πεζικού σχήματος. Για την τελική υπο-
γραφή της συμφωνίας θα πρέπει να τη-
ρηθούν οι εσωτερικές διαδικασίες των
μετόχων βάσει και του νόμου του ΤΧΣ. Η
τράπεζα θα ενημερώσει άμεσα το επεν-
δυτικό κοινό όταν θα οριστικοποιηθεί η
συμφωνία μεταξύ των μετόχων και της
γνωστοποιηθούν οι επιμέρους όροι αυ-
τής, όπως και για οποιαδήποτε νεότερη
εξέλιξη.

Εν αναμονή των ανωτέρω, η Αttica
Bank αιτήθηκε και έλαβε από την Τρά-

πεζα της Ελλάδος παράταση απάντησης
μέχρι τις 12/7/2024.

Η τράπεζα υπογραμμίζει ότι οποι-
αδήποτε πληροφορία ή εξέλιξη αφορά
τις δραστηριότητές της εκδίδεται από
την ίδια και αποτελεί μοναδική αξιόπι-
στη και έγκυρη πηγή πληροφόρησης.
Η τράπεζα παραμένει προσηλωμένη
στην τήρηση των προϋποθέσεων και
απαιτήσεων που προβλέπονται στο νο-
μοκανονιστικό πλαίσιο και στην πάγια
πρακτική άμεσης ενημέρωσης του
επενδυτικού κοινού, με εγκυρότητα
και υπευθυνότητα, για οποιαδήποτε
εξέλιξη αφορά τις δραστηριότητές της,
σύμφωνα με τα οριζόμενα στην κείμε-
νη νομοθεσία και τις σχετικές αποφά-
σεις των οργάνων της.

Παράταση στη σχετική προθεσμία από ΤτΕ 
μέχρι την Παρασκευή

ΤΧΣ και Thrivest συμφώνησαν
τους βασικούς όρους συγχώνευσης

Η Εθνική Ασφαλιστική ανοίγει ένα νέο κεφάλαιο
στην πολύχρονη ιστορία της και επιβεβαιώνει την απο-
φασιστικότητά της να προχωρήσει σε όλες τις απαραί-
τητες βελτιώσεις που θα οδηγήσουν στην περαιτέρω
ενίσχυση της ηγετικής θέσης της στον ασφαλιστικό
κλάδο. Από χθες ο Δημήτρης Μαζαράκης με σημαντι-
κή εμπειρία στην ελληνική και διεθνή ασφαλιστική
αγορά ανέλαβε τα καθήκοντά του ως διευθύνοντος
συμβούλου της Εθνικής Ασφαλιστικής. Ως διευθύνων
σύμβουλος θα εστιάσει στην περαιτέρω ενίσχυση των

δικτύων πωλήσεων, στη διασφάλιση της αποτελεσμα-
τικής διαχείρισης των διαθέσιμων κεφαλαίων και πε-
ριουσιακών στοιχείων, καθώς και στη συνεχή βελτίω-
ση της αποδοτικότητας του οργανισμού και της εξυπη-
ρέτησης των ασφαλισμένων, των ασφαλιστών και των
συνεργατών της εταιρείας. Επιπλέον, οι στρατηγικές
του προτεραιότητες περιλαμβάνουν την εστίαση σε
προϊόντα και υπηρεσίες που διασφαλίζουν διαχρονικά
βιώσιμη και κερδοφόρα ανάπτυξη, δημιουργώντας
αξία για όλους τους ενδιαφερόμενους.

Εθνική Ασφαλιστική: Ο Δημήτρης Μαζαράκης ανέλαβε καθήκοντα
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Σ
ειρά μεταρρυθμίσεων με στόχο την περαιτέρω ενί-
σχυση της επιχειρηματικότητας, της χρηματαγο-
ράς, αλλά και του τραπεζικού συστήματος προωθεί

το υπουργείο Οικονομικών, μέσα από πέντε βασικούς άξο-
νες που έχουν λάβει τη μορφή προτεραιοτήτων για το επι-
τελείο της οδού Νίκης. 
1. Στην κορυφή της ατζέντας είναι οι φορολογικές με-

ταρρυθμίσεις με στόχο την περαιτέρω μείωση της φορο-
λογίας στους πιο ευάλωτους, αλλά και τη διεύρυνση της
φορολογικής βάσης.

2. Επόμενη προτεραιότητα είναι η βελτίωση της
λειτουργίας της κεφαλαιαγοράς με ενίσχυση της
εποπτικής αρχής μέσα από νομοθετικές βελτιώσεις,
προκειμένου να επανεκκινήσει η πραγματική χρη-
ματοδότηση των επιχειρηματικών σχεδίων μέσα από
τη χρηματιστηριακή αγορά.
3. Σημαντικός άξονας για το υπουργείο Εθνικής

Οικονομίας και Οικονομικών είναι η απλούστευση
του νομικού πλαισίου για συγχωνεύσεις και εξαγο-

ρές, καθώς η χώρα μας εξακολουθεί να έχει πολύ μεγάλο
αριθμό μικρομεσαίων επιχειρήσεων σε
σχέση με την Ευρωπαϊκή Ένωση, για αυτό
και σχεδιάζονται φορολογικά κίνητρα στις
μικρές εταιρείες. Τα στοιχεία πάντως είναι
ενθαρρυντικά, καθώς το 2023 καταγράφη-
κε ρεκόρ συναλλαγών στην τελευταία
15ετία. Μέσα σε έναν χρόνο ολοκληρώθη-
καν 116 συναλλαγές, δηλαδή 22 περισσό-
τερες από το 2022. Από τα 8,4 δισ. ευρώ
που προσέλκυσαν οι ελληνικές εταιρείες,
τα 5,9 δισ. ευρώ προέκυψαν από εξαγορές
και συγχωνεύσεις, ενώ και για το 2024 ο
ρυθμός δεν φαίνεται να μειώνεται.
4. Άλλος άξονας είναι ο εκσυγχρονι-

σμός των επενδύσεων.
5.Πέμπτος άξονας είναι η ολοκλήρωση

της αποεπένδυσης του Ταμείου Χρηματο-
πιστωτικής Σταθερότητας (ΤΧΣ) από τις
τράπεζες. Στην ουσία το Υπουργείο Οικο-
νομικών θέλει να ολοκληρωθεί η συγχώ-
νευση της Τράπεζας Αττικής με την Παγ-

κρήτια και η πώληση του τελευταίου τμήματος της Εθνικής
Τράπεζας που έχει το ΤΧΣ στο χαρτοφυλάκιό του.

Σύμφωνα με τον υπουργό Εθνικής Οικονομίας και Οικο-
νομικών Κωστή Χατζηδάκη, μέχρι το τέλος του έτους θα
προχωρήσουν και οι πρωτοβουλίες για τη στεγαστική πο-
λιτική, με την ενεργοποίηση της λεγόμενης κοινωνικής
αντιπαροχής που θα ολοκληρωθεί μέσω ΤΑΙΠΕΔ, ενώ ταυ-
τόχρονα θα τρέξουν το πρόγραμμα «Σπίτι Μου» μέσω του
Ταμείου Ανάκαμψης, καθώς επίσης και οι παρεμβάσεις
στην πολιτική επιδομάτων και οι δράσεις για το Δημογρα-
φικό. Υπολογίζεται ότι τα τελευταία πέντε χρόνια έχουν
βρει δουλειά πάνω από 400.000 Έλληνες, γεγονός που
έχει τη σημασία του τόσο οικονομικά όσο και δημογραφι-
κά, ενώ η πιο βραχυπρόθεσμη βελτίωση έχει να κάνει με
το πώς βιώνουν την ακρίβεια τα νοικοκυριά τα μέλη των
οποίων άρχισαν εκ νέου να εργάζονται.

Οι οφειλές και οι ρυθμίσεις
Την ίδια στιγμή η Ελλάδα -σύμφωνα και με μια σειρά

Ευρωπαίων αξιωματούχων- καταφέρνει να διατηρεί τη

δημοσιονομική της σοβαρότητα και τη φιλική προς την
επιχειρηματικότητα πολιτική, με την Ελλάδα να χαρακτη-
ρίζεται ως η θετική έκπληξη στην Ευρώπη παρά τις διε-
θνείς προκλήσεις και αναταράξεις, όπως η κλιματική αλ-
λαγή, το Δημογραφικό, το Μεταναστευτικό, οι γεωπολιτι-
κές εντάσεις, η ανταγωνιστικότητα αλλά και οι πολιτικές
εντάσεις πριν από διάφορες εκλογικές αναμετρήσεις
όπως αυτές σε ΗΠΑ και Γαλλία.

Όμως και η Ευρώπη τώρα που ολοκληρώθηκαν οι εκλο-
γές οφείλει να δει χωρίς καθυστέρηση τα εσωτερικά της
ζητήματα, με επίκεντρο τη στρατηγική αυτονομία και αντα-
γωνιστικότητα, την ψηφιακή και πράσινη μετάβαση, το
Μεταναστευτικό, το Δημογραφικό και την καθημερινότητα
των πολιτών, ενώ η Ελλάδα οφείλει να αυξήσει την ανθε-
κτικότητά της και να κλείσει οριστικά τις πληγές της περα-
σμένης δεκαετίας.

Μία από τις χαρακτηριστικότερες «πληγές» ήταν οι
οφειλές που δημιουργήθηκαν κατά τη διάρκεια της κρίσης
και η αδυναμία των προηγούμενων ετών να προχωρούν οι
εξωδικαστικές ρυθμίσεις. Τον Ιούνιο όμως, οι νέες ρυθμί-

σεις ανήλθαν σε 1.344 καταγράφοντας
ιστορικό υψηλό. Οι αρχικές οφειλές που
έχουν ρυθμιστεί μέσω του εξωδικαστικού
μηχανισμού έως τα τέλη Ιουνίου ανέρχον-
ται πλέον στα 6,7 δισ. ευρώ, ανεβάζοντας
τον αριθμό των επιτυχών ρυθμίσεων συνο-
λικά στις 19.223.

Στα στοιχεία του υπουργείου Οικονο-
μικών παρουσιάζονται αναλυτικά τα πο-
σοστά εγκρισιμότητας των χρηματοπι-
στωτικών φορέων (τραπεζών και εταιρει-
ών διαχείρισης) για αιτήσεις με οφειλές
έως 250.000 ευρώ, με τις Intrum, QQuant
και Veraltis να σημειώνουν τα υψηλότερα
ποσοστά. Επίσης, παρουσιάζονται ανα-
λυτικά ρυθμίσεις που αντιστοιχούν στις
μεγαλύτερες εταιρείες διαχείρισης δα-
νείων τον Μάιο, τέσσερις εκ των οποίων
πραγματοποίησαν συνολικά απευθείας
διμερείς ρυθμίσεις ύψους 290 εκατ. ευ-
ρώ για 4.154 οφειλέτες.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού
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Βελτίωση επιχειρηματικότητας, χρηματαγοράς 
και τραπεζικού συστήματος ο βασικός στόχος

Οι πέντε προτεραιότητες του ΥΠΟΙΚ
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E
να είναι σίγουρο. Ότι το αποτέλε-
σμα στις γαλλικές εκλογές κάνει
το κλίμα ευμετάβλητο. Την ίδια

στιγμή όμως, η αποδυνάμωση της άκρας
Δεξιάς σε ένα κοινοβούλιο χωρίς πλει-
οψηφία ήταν το καλύτερο αποτέλεσμα για
τις αγορές -τονίζει το CNBC- απλά αξάφ-
νως αυτό θα είναι πιο αριστερό, ενώ όλοι
νόμιζαν ότι θα είναι πιο δεξιό. Μιλώντας
στο Reuters, ο στρατηγικός αναλυτής των ευρω-
παϊκών αγορών Μάικλ Φιλντ τόνισε: «Η εκλογή
μιας αριστερής συμμαχίας δεν θα ήταν συνήθως
κάτι που θα γιόρταζαν οι αγορές, αλλά δεδομέ-
νων των εγγενών φόβων που είχαν οι επενδυτές
γύρω από μια δεξιά κυβέρνηση, το αποτέλεσμα
αυτό είναι καλοδεχούμενο».

Δεν σημαίνει βέβαια ότι αυτό
δεν εμπεριέχει ένα παράδοξο, κα-
θώς η συμμαχία της Αριστεράς του
Μελανσόν προτάσσει την αύξηση
των δημόσιων δαπανών, τη μείωση
της ηλικίας συνταξιοδότησης, την
αύξηση του κατώτατου μισθού και
τη θέσπιση ανώτατου ορίου στις τι-
μές των τροφίμων και της ενέργει-
ας. Τέτοιου είδους μέτρα μόνο
μπορούν να αυξήσουν το έλλειμμα
της Γαλλίας, το οποίο όμως έχει
ήδη μπει στη διαδικασία υπερβο-
λικών ελλειμμάτων της Κομισιόν,
καθώς βρίσκεται στο 5,5%, άρα κατά πολύ πάνω
από το 3% που έχει θέσει ως όριο η ΕΕ. Αυτό ση-
μαίνει ότι η Γαλλία θα πρέπει να μειώσει τα ελ-
λείμματά της κατά 0,5% ετησίως και άρα η όποια
διεύρυνση είναι ανεπίτρεπτη.

Σε κάθε περίπτωση -σύμφωνα με
το Bloomberg- η έλλειψη καθαρού νικητή στις
γαλλικές εκλογές αντιμετωπίζεται με κάποια
ανακούφιση από τους επενδυτές, οι οποίοι εικά-
ζουν ότι είναι απίθανο να υπάρξουν σημαντικές

αλλαγές πολιτικής όσο η κυβέρνηση βρί-
σκεται σε αδιέξοδο. Εννοείται βέβαια ότι
η αδυναμία κάποιου κόμματος να φτάσει
το όριο της αυτοδυναμίας των 289 εδρών
στη νέα Εθνοσυνέλευση προκαλεί ανη-
συχίες για την πιθανότητα η δεύτερη με-
γαλύτερη οικονομία της Ευρώπης να ει-
σέλθει σε πολιτικό τέλμα.

Για τις αγορές βέβαια είναι σημαντικό ότι η
αριστερή συμμαχία δεν διαθέτει απόλυτη πλει-
οψηφία, καθώς αυτό της αφαιρεί τη δυνατότητα
άμεσων ελιγμών. Είναι προφανές ότι αν η Αρι-
στερά είχε τη δυνατότητα επιβολής του προ-
γράμματός της, αυτό θα προκαλούσε ανησυχίες.
Σύμφωνα με το Institut Montaigne, οι προεκλο-
γικές υποσχέσεις του Νέου Λαϊκού Μετώπου

πλησίαζαν στα 179 δισεκατομμύ-
ρια ευρώ επιπλέον δαπάνες κάθε
χρόνο. Είναι δε χαρακτηριστικό
ότι το Διεθνές Νομισματικό Τα-
μείο προβλέπει ότι χωρίς κανενός
είδους μέτρα το χρέος της Γαλλίας
θα συνεχίσει να αυξάνεται φτά-
νοντας στο 112% του ΑΕΠ και στη
συνέχεια θα ανεβαίνει 1,5 μονάδα
ετησίως μεσοπρόθεσμα. Πάντως,
τα γαλλικά ομόλογα λίγες ώρες
μετά την ανακοίνωση των τελικών
αποτελεσμάτων είχαν ελάχιστη
διακύμανση, με την απόδοση του

10ετούς να διαμορφώνεται στο 3,2%, ενώ το
σπρεντ των αποδόσεων του 10ετούς γαλλικού
και του γερμανικού ομολόγου βρίσκεται περί-
που στις 65 μονάδες βάσης. Η απόσταση είναι
μεν σημαντική, είναι όμως αρκετά μειωμένη από
τις 80 μονάδες του περασμένου μήνα. Την ίδια
στιγμή, το κοινό νόμισμα της Ευρώπης σταθερο-
ποιήθηκε και αυτό μετά από επταήμερη άνοδο
και διαπραγματεύεται στο 1,0842 έναντι του δο-
λαρίου.

του Κωνσταντίνου
Δαυλού

Πέφτουν τα χρυσά συμβόλαια των golden boys 
Μειωμένες οι απολαβές των CEO στις εισηγμένες το 2022,
πλην των μεγάλων εταιρειών όπου αυξήθηκαν κατά 19,2%.
Οι αμοιβές των διευθυνόντων συμβούλων στην Ελλάδα
πέρσι έφτασαν ακόμη και ένα τσακ πριν τα… 6 εκατομμύρια
ευρώ στις πολύ μεγάλες εταιρείες. Και πριν ρωτήσετε «πού
δίνονται αυτά τα λεφτά;», η απάντηση είναι φυσικά στις επι-
κοινωνίες, στην ενέργεια και στην υγεία. Η μέση αμοιβή
πέρσι ήταν 430.000 ευρώ τον χρόνο, με τις υψηλότερες
αμοιβές που δίνονται στις πολύ μεγάλες εταιρίες να φτά-
νουν τις 900.000 ευρώ, στις μεγάλες εταιρείες 400.000, στις
μεσαίες 260.000 και στις μικρές 85.000. Σύμφωνα με έρευ-
να της Grand Thorton, λίγο πιο κάτω στην ιεραρχία, ένα μη
εκτελεστικό μέλος εισηγμένης λαμβάνει κατά μέσο όρο
43.000 ετησίως.

Τι είναι ο πληθωρισμός του χάμπουργκερ 
Έχω έναν φίλο ο οποίος όποτε ταξιδεύει σε χώρα όπου δεν ξέρει
τις τιμές τρώει πάντα ένα Big Mac. Όταν τον ρώτησα γιατί, μου
απάντησε πολύ απλά επειδή είναι σίγουρο ότι δεν θα τον πιά-
σουν κότσο. Φαίνεται, επειδή υπάρχουν πολλοί που σκέφτονται
έτσι, δημιουργήθηκε ο δείκτης Big Mac που μετράει πόσο ακρι-
βότερη είναι μια χώρα από την Αμερική  συγκρίνοντας το παγκό-
σμιο αυτό έδεσμα. Στην Ευρωζώνη, η διαφορά είναι μόλις 2%,
αλλά στην Ελβετία είναι 44% πάνω και στη Νορβηγία 26%. Από
την άλλη, αν πάτε στην Ταϊβάν θα το φάτε φτηνότερα κατά 58% και
στην Κίνα κατά 39%. Επίσης και στην Τουρκία θα το φάτε στο ένα
τρίτο της τιμής της Αμερικής, κι ας βρίσκεται ο πληθωρισμός στο
75%. Τζάμπα πράμα!

Τι αποδόσεις δίνουν τα ενοίκια στην Ελλάδα; 
Όλο και περισσότεροι κοιτάζουν προς τις πλατφόρμες βρα-
χυχρόνιας μίσθωσης για να βγάλουν περισσότερα από τα
ακίνητά τους. Και δεν είναι παράλογο, καθώς η Ελλάδα βρί-
σκεται στη μέση από πλευράς απόδοσης των ενοικίων, απο-
φέροντας 4,82% μεικτή απόδοση. Σύμφωνα με το Global
Property Prices, υπάρχουν αγορές με πολύ υψηλότερες
αποδόσεις, με πρώτη την Ιρλανδία που φτάνει στο 7,85% και
ακολουθούν η Ιταλία με 7,38% και η Ισπανία με 6,17%. Πε-
ριέργως πιο χαμηλά είναι οι αποδόσεις της Γαλλίας με 4,52%
(τους φάγαμε τους Γάλλους) αλλά και της Γερμανίας με
3,74%. Εντύπωση, πάντως, προκαλεί η εξαιρετική απόδοση
των ακινήτων μιας αδύναμης οικονομίας της Ευρώπης, της
Ρουμανίας, που φτάνει στο 6,46%. 

Στην ελληνική αγορά εργασίας εστιάζει ακόμη η ΕΕ
Μας απένειμε τα εύσημα το στέλεχος της Κομισιόν Ντέκλαν Κο-
στέλο, παλιός μας γνώριμος από την εποχή του μνημονίου, του
οποίου οι δηλώσεις κάποτε προκαλούσαν ταραχές στις κυβερνή-
σεις και τα πορτοφόλια μας. Την ίδια στιγμή όμως δεν ξέχασε να
αναφερθεί και στα προβλήματα που έχει η οικονομία μας και τα
οποία έρχονται από το παρελθόν. Ως βασικότερο αντιμετωπίζεται
η αγορά εργασίας, όπου η συμμετοχή είναι κάτω του μέσου όρου
της Ευρώπης. Τα καλά νέα, από την άλλη πλευρά, είναι ότι οι επεν-
δύσεις είναι υψηλές, καθώς και ότι υπάρχει χαμηλό δημοσιονο-
μικό έλλειμμα, το οποίο συνδυάζεται με ένα πρωτογενές πλεόνα-
σμα, συνέχισε. Όσον αφορά την απορροφητικότητα του Ταμείου
Ανάκαμψης, επεσήμανε ότι η συνολική εικόνα είναι πολύ καλή,
παρά τις ορισμένες καθυστερήσεις. 

Εκλογές Γαλλία: Ευμετάβλητη… 
ανακούφιση για τις αγορές

Πώς διαμορφώνεται 
το οικονομικό κλίμα 

μετά την εκλογή 
Μελανσόν - Κι όμως

αυτή τη φορά η εκλογή
μιας αριστερής 

συμμαχίας 
ήταν καλοδεχούμενη

από επενδυτές
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Σ
ειρά επισκέψεων σε σημαντι-
κές υποδομές του μετρό της
Αθήνας πραγματοποίησε χθες

ο υφυπουργός Υποδομών και Μετα-
φορών, αρμόδιος για τις Μεταφορές,
Βασίλης Οικονόμου, συνοδευόμενος
από τον γενικό γραμματέα Μεταφο-
ρών Ιωάννη Ξιφαρά και τον διευθύ-
νοντα σύμβουλο της ΣΤΑΣΥ Αθανάσιο
Κοτταρά. Στόχος της περιοδείας του
Βασίλη Οικονόμου ήταν η επιθεώρη-
ση και η καταγραφή της λειτουργικό-
τητας των μέσων σταθερής τροχιάς.

Ο υφυπουργός ξεκίνησε με την επί-
σκεψη στο Κέντρο Ελέγχου Λειτουρ-
γίας των γραμμών 2 και 3 του μετρό
στο Σύνταγμα. Στο πλαίσιο αυτής, ο κ.
Οικονόμου είχε την ευκαιρία να ενη-
μερωθεί για τις διαδικασίες ελέγχου
και διαχείρισης της κυκλοφορίας
700.000 και πλέον επιβατών, καθώς
και για τα μέτρα ασφαλείας που λαμ-
βάνονται καθημερινά για την ομαλή
λειτουργία των γραμμών.

Στη συνέχεια αναχώρησε από το
Σύνταγμα για το αεροδρόμιο «Ελευ-
θέριος Βενιζέλος» με το μετρό, προ-
κειμένου να επιθεωρήσει τον σταθμό
του αεροδρομίου. Σκοπός της επίσκε-
ψης ήταν να αξιολογήσει την αποτε-
λεσματικότητα των παρεχόμενων
υπηρεσιών, αλλά και να συνομιλήσει
με τους εργαζόμενους του μετρό και
τους επιβάτες.

Επόμενος σταθμός ήταν το αμαξο-
στάσιο του μετρό στα Σεπόλια, όπου ο
υφυπουργός ενημερώθηκε για τις δια-
δικασίες συντήρησης των συρμών από
τους τεχνικούς, οι οποίοι είχαν την ευ-
καιρία να του μεταφέρουν τις απόψεις
τους για το πώς μπορεί να γίνει καλύτε-
ρο το αποτέλεσμα της δουλειάς τους.

Τελευταία… στάση 
στα γραφεία της ΣΤΑΣΥ

Η περιοδεία του Βασίλη Οικονόμου
ολοκληρώθηκε με σύσκεψη εργασίας
στα γραφεία της ΣΤΑΣΥ στα Σεπόλια,
όπου ο υφυπουργός συζήτησε με τα
στελέχη της εταιρείας και τους εκ-
προσώπους των εργαζομένων για τα
στρατηγικά ζητήματα που αφορούν
την ανάπτυξη του μετρό.

«Σήμερα (σ.σ.: χθες) ήταν μία καλή
μέρα. Είδαμε σε πραγματικό χρόνο τη
λειτουργία του μετρό ενώ συζητήσα-

με με τους επιβάτες και τους εργαζό-
μενους για τα προβλήματα αλλά και
τις δυνατότητές του. 

Ένα πράγμα όμως κυριάρχησε στην
επίσκεψή μου: ότι όλοι, εργαζόμενοι,
διοίκηση και υπουργείο, είμαστε απο-
φασισμένοι να προσφέρουμε ένα
υψηλού επιπέδου, ποιοτικό μετρό
στους πολίτες, δίνοντας τον καλύτερο
εαυτό μας και αυτό θα κάνουμε», δή-
λωσε χαρακτηριστικά ο υφυπουργός
Υποδομών και Μεταφορών Βασίλης
Οικονόμου. 

Από την πλευρά του ο διευθύνων
σύμβουλος της ΣΤΑΣΥ Αθανάσιος
Κοτταράς είπε: «Οι Σταθερές Συγκοι-
νωνίες παρέχουν ένα απαιτητικό έρ-
γο, άμεσα συνδεδεμένο με την καθη-

μερινότητα και την ποιότητα ζωής του
πολίτη. Στη ΣΤΑΣΥ εργαζόμαστε κα-
θημερινά, διοικούντες και εργαζόμε-
νοι, προσηλωμένοι στον κοινό μας
στόχο: τη διαρκή αναβάθμιση του πα-
ραγόμενου συγκοινωνιακού έργου.
Το μετρό και το τραμ αποτελούν στα-
θερά τις τελευταίες δεκαετίες την
πρώτη επιλογή των πολιτών στις κα-
θημερινές τους μετακινήσεις. 

Αυτή η ψήφος εμπιστοσύνης δημι-
ουργεί σε όλους μας μία επιπρόσθετη
ευθύνη και οφείλουμε να εργαζόμα-
στε ακόμη πιο σκληρά και, μέσω της
επικοινωνίας μας με τους επιβάτες,
να παρεμβαίνουμε ουσιαστικά και
βελτιωτικά, με στόχο πάντα τη συνεχή
βελτίωση της επιβατικής εμπειρίας».Ο
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«Εργαζόμενοι, διοίκηση και υπουργείο είμαστε
αποφασισμένοι να προσφέρουμε ένα υψηλού επιπέδου,

ποιοτικό μετρό στους πολίτες, δίνοντας τον καλύτερο
εαυτό μας και αυτό θα κάνουμε», δήλωσε ο υφυπουργός
Υποδομών και Μεταφορών, αρμόδιος για τις Μεταφορές 

«Λίκνο του δυτικού πολιτισμού και μουσείο στον
ανοιχτό ουρανό» χαρακτήρισε την Αθήνα ο Γάλλος τα-
ξιδιωτικός συντάκτης του «Destination» Pierre Gros
στο πολυσέλιδο αφιέρωμά του στην Αθήνα, τον Πει-
ραιά και τα νησιά του Αργοσαρωνικού που παρουσιά-
στηκε στο τεύχος Ιουλίου-Σεπτεμβρίου του γαλλικού
περιοδικού.

Το «Destination» παρουσιάζει την Αθήνα ως ιδανι-
κό city break και long break προορισμό, προβάλλον-
τας αναλυτικά την πολιτιστική κληρονομιά και το σύγ-

χρονο πολιτιστικό αποτύπωμά της, τις ιδιαιτερότητες
κάθε γειτονιάς στο κέντρο της, τη γαστρονομία και τη
νυκτερινή ζωή της, καθώς και τα σημεία ενδιαφέρον-
τος στα νότια προάστια, την Αθηναϊκή Ριβιέρα, την πό-
λη του Πειραιά και τα κοντινά νησιά που ενισχύουν την
ταξιδιωτική εμπειρία.

135 σελίδες αφιέρωσε το «Destination» στην πρω-
τεύουσα της Ελλάδας και στα περίχωρά της, ένα πε-
ριοδικό που εκδίδεται τέσσερις φορές τον χρόνο σε
30.000 αντίτυπα και διατίθεται σε σταθμούς τρένων

και αεροδρόμια της Γαλλίας, καθώς και στο Βέλγιο, τη
Γερμανία, την Ολλανδία, το Λουξεμβούργο, την Ιταλία,
την Πορτογαλία, την Ισπανία, το Ηνωμένο Βασίλειο και
τις ΗΠΑ, καθώς και από διαδικτυακές πλατφόρμες
στη γαλλική, αγγλική και ιταλική γλώσσα.

Το εκτενές αφιέρωμα είναι προϊόν δημοσιογραφι-
κού ταξιδιού τού Γάλλου δημοσιογράφου στην Ελλά-
δα που διοργάνωσε η Υπηρεσία ΕΟΤ Γαλλίας σε συ-
νεργασία με την Περιφέρεια Αττικής. 

Ρεγγίνα Σαβούρδου

Μεγάλο αφιέρωμα του γαλλικού «Destination» στην Αθήνα

Περιοδεία στη γραμμή 3 του μετρό 
και στο Αμαξοστάσιο ΣεπολίωνΒΑΣΙΛΗΣ 

ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ



Η tbi bank ανακοινώνει την κεφαλαιοποίηση των ενο-
ποιημένων καθαρών κερδών της για το 2023, τα οποία
ανέρχονται σε 42,5 εκατ. ευρώ. Τα κέρδη της tbi για το α’
εξάμηνο του 2023 κεφαλαιοποιήθηκαν ήδη, στο τέλος
του 2023, με την έγκριση της Εθνικής Τράπεζας της
Βουλγαρίας. Οι μέτοχοι της tbi bank αποφάσισαν να
επανεπενδύσουν και τα κέρδη του β’ εξαμήνου του
2023, με στόχο την περαιτέρω μελλοντική ανάπτυξή της.
Η tbi σημείωσε ρεκόρ οικονομικών αποτελεσμάτων το
2023, με 17% υψηλότερα καθαρά κέρδη και εντυπωσια-
κή αύξηση, της τάξεως του 40%, στο συνολικό ενεργητι-
κό της. Κατά τη διάρκεια του 2023, η tbi bank διαχειρίστηκε αιτήσεις από 1,6 εκατ. μοναδικούς πελάτες (δι-
πλάσιους σε σχέση με το 2022) στις τρεις κύριες αγορές της (Ελλάδα, Ρουμανία, Βουλγαρία), εκταμιεύοντας
περίπου 750.000 δάνεια ύψους σχεδόν 1 δισ. ευρώ (αύξηση 33% σε ετήσια βάση).

Η Eurobank Holdings
ανακοίνωσε ότι η θυ-
γατρική της εταιρεία
Τράπεζα Eurobank
Ανώνυμη Εταιρεία,
ως αποτέλεσμα του
σταθερού ενδιαφέ-
ροντος θεσμικών
επενδυτών για το
ομόλογο σταθερού
τοκομεριδίου υψη-
λής εξοφλητικής προτεραιότητας ύψους 650 εκατ.
ευρώ αποπληρωμής το 2031 που εξέδωσε η Eu-
robank στις 30 Απριλίου 2024 (ISIN: XS2806452145)
(τα αρχικά ομόλογα), ολοκλήρωσε επιτυχώς, με
ιδιωτική τοποθέτηση μέσω της Banco Santander, μια
επιπρόσθετη έκδοση στα αρχικά ομόλογα συνολικού
ονομαστικού ποσού ύψους 100 εκατομμυρίων ευρώ
(τα νέα ομόλογα και, μαζί με τα αρχικά ομόλογα, τα

ομόλογα). Η τιμή έκδοσης
των νέων ομολόγων είναι
100,324%, που συνεπάγεται
απόδοση 4,806%. Τα νέα
ομόλογα θα συγχωνευθούν
και θα αποτελούν μία σειρά
έκδοσης με τα αρχικά ομό-
λογα. Ο διακανονισμός των
νέων ομολόγων θα πραγ-
ματοποιηθεί στις 12 Ιουλί-
ου 2024. Τα ομόλογα θα ει-

σαχθούν στην αγορά Euro MTF του Χρηματιστηρίου
του Λουξεμβούργου. Τα κεφάλαια που θα αντληθούν
από τα ομόλογα θα συνεισφέρουν στην κάλυψη των
υποχρεώσεων του ομίλου της Eurobank όσον αφορά
την ελάχιστη απαίτηση ιδίων κεφαλαίων και επιλέξι-
μων υποχρεώσεων (Minimum Required Eligible Lia-
bilities - MREL) και θα διατεθούν για επιχειρηματι-
κούς σκοπούς της Eurobank.
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Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Μ
ε ποσοστό 99,58%, οι μέτοχοι της
έκτακτης Γενικής Συνέλευσης του
Ομίλου Ελλάκτωρ τάχθηκαν υπέρ της

πώλησης της θυγατρικής εταιρείας Ηλέκτωρ
στον Όμιλο Motor Oil. Πρόκειται για μια συναλ-
λαγή αξίας 114,7 εκατ. ευρώ, με την οποία ολο-
κληρώνεται ο εταιρικός μετασχηματισμός του
Ομίλου Ελλάκτωρ, ο οποίος πλέον θα διατηρεί
στους κόλπους του τις δραστηριότητες των πα-
ραχωρήσεων, μέσω της Άκτωρ Παραχωρήσεις,
και ασφαλώς και των ακινήτων, όπου προχωρά
η διαδικασία της απορρόφησης της REDS. Τα
επόμενα βήματα προβλέπουν την υποβολή της
συγκεκριμένης πώλησης προς έγκριση από την Επιτροπή
Ανταγωνισμού, διαδικασία που εκτιμάται ότι θα απαιτήσει
κάποιους μήνες, κάτι που σημαίνει ότι η ολοκλήρωση της

απορρόφησης της Ηλέκτωρ από τη Motor Oil θα ολοκλη-
ρωθεί το νωρίτερο έως το τέλος του 2024, ή το αργότερο
εντός του πρώτου τριμήνου του 2025.

Ίλυδα: Διανομή 
μεικτού μερίσματος 
0,02 ευρώ ανά μετοχή

Στην έγκριση καταβολής μερίσματος
μεικτού ποσού 0,02 ευρώ ανά μετοχή
προχώρησε η Γενική Συνέλευση των με-
τόχων της εταιρείας Ίλυδα, η οποία
πραγματοποιήθηκε την Παρασκευή 5
Ιουλίου 2024. Δικαιούχοι είσπραξης του
ως άνω μερίσματος είναι οι εγγεγραμ-
μένοι στα αρχεία του Συστήματος Άυ-
λων Τίτλων (ΣΑΤ) μέτοχοι της εταιρείας
την Παρασκευή 19 Ιουλίου 2024 (record
date). Ημερομηνία αποκοπής του δι-
καιώματος μερίσματος χρήσεως 2023
ορίστηκε η Πέμπτη 18 Ιουλίου 2024,
σύμφωνα με το άρθρο 5.2 του Κανονι-
σμού του Χρηματιστηρίου Αθηνών.

ΕΤΕ: Ολοκλήρωσε 
την απορρόφηση 
της θυγατρικής Greco Yota

Η Εθνική Τράπεζα ανακοίνωσε πως
εγκρίθηκε η συγχώνευση με απορρό-
φηση από την τράπεζα της 100% θυγα-
τρικής της εταιρείας Greco Yota. Σύμ-
φωνα με την ΕΤΕ, με την ολοκλήρωση
της συγχώνευσης συντελέστηκε η μετα-
βίβαση του συνόλου των περιουσιακών
στοιχείων ενεργητικού και παθητικού
της Greco Yota στην Εθνική Τράπεζα,
όπως τα στοιχεία αυτά εμφανίζονται κα-
τά την ημερομηνία του Ισολογισμού Με-
τασχηματισμού (30/11/2023) και όπως
διαμορφώθηκαν κατά την ολοκλήρωση
της συγχώνευσης.

Στη νέα θέση 
του GCSCO της ISOMAT 
ο Δημήτριος Κουρμπέτης

Με στόχο την καλύτερη οργάνωση και
αποδοτικότερη λειτουργία του συνόλου
της εφοδιαστικής αλυσίδας του ομίλου,
η ISOMAT δημιούργησε τη θέση του
Group Chief Supply Chain Officer
(GCSCO), την οποία αναλαμβάνει ο κύ-
ριος Δημήτριος Κουρμπέτης. Με τη νέα
αυτή θέση, η ISOMAT θέτει ως προτεραι-
ότητα, μεταξύ άλλων, την περαιτέρω ενί-
σχυση της εξυπηρέτησης των πελατών
της σε Ελλάδα και εξωτερικό, εξασφαλί-
ζοντας ταχύτερους χρόνους παράδοσης.

tbi bank: Kεφαλαιοποίηση των κερδών του 2023 για περαιτέρω ανάπτυξη

Eurobank: Πρόσθετη έκδοση ομολόγων 100 εκατ. με private placement

Ελλάκτωρ: Την πώληση 
της Ηλέκτωρ στη Motor Oil ενέκρινε η ΓΣ



Σ
ε διαρκή ηλεκτρονική παρακο-
λούθηση τίθενται οι επιχειρή-
σεις που διαφημίζουν μει-

ώσεις κατά τις θερινές εκπτώσεις, ενώ
την ίδια στιγμή η πολιτική ηγεσία του
υπουργείου Ανάπτυξης προειδοποιεί
ότι όσοι κάνουν «παιχνίδια» εξαπα-
τώντας τους καταναλωτές, θα βρεθούν
αντιμέτωποι με βαριά πρόστιμα. 

Χθες, πρώτη μέρα των εκπτώσεων,
ο υπουργός Τάκης Θεοδωρικάκος

επισκέφθηκε την
αγορά του Αγίου Δη-
μητρίου και σε δηλώ-
σεις του ανέφερε ότι
«οι παραπλανητικές
εκπτώσεις δεν μπο-
ρούν να γίνουν απο-
δεκτές», τονίζοντας
παράλληλα ότι στόχος
είναι η στήριξη της

υγιούς επιχειρηματικότητας και των
εμπόρων, αλλά και η προστασία των
καταναλωτών μέσω της εντατικοποί-
ησης των ελέγχων. Στο πλαίσιο αυτό,
θα γίνεται ηλεκτρονικός έλεγχος μέ-
σω πλατφόρμας που λειτουργεί σε
συνεργασία με την ΕΕ για προϊόντα
που διατίθενται μέσω e-shops, ενώ
οι έλεγχοι της Διυπηρεσιακής Μονά-
δας Ελέγχου Αγοράς θα αυξηθούν

τις επόμενες εβδομάδες. Τα πρόστι-
μα για τους παραβάτες φτάνουν ακό-
μη και τα 3 εκατ. ευρώ σε περιπτώ-
σεις υποτροπής, ενώ ο υπουργός τό-
νισε ότι ο ενημερωμένος καταναλω-
τής είναι αυτός που έχει δύναμη και
να μπορεί να συγκρίνει τις τιμές και
να αγοράζει τα προϊόντα που τον
συμφέρουν. «Μόνο έτσι δουλεύει ο
ανταγωνισμός και πετυχαίνουμε να
πέφτουν οι τιμές», ανέφερε χαρα-
κτηριστικά ο κ. Θεοδωρικάκος.

Οι καταναλωτές πρέπει να είναι
ιδιαιτέρως προσεκτικοί και… παρα-
τηρητικοί στις αγορές τους. Σημει-
ώνεται ότι η παροχή μειωμένης τι-
μής σε ποσοστό μεγαλύτερο από το
60% του συνόλου των προς πώληση
ειδών από ένα μαγαζί επιβάλλει
στον επαγγελματία την ξεκάθαρη

αναγραφή του ποσοστού της έκπτω-
σης στην προθήκη του καταστήμα-
τος. Όταν υπάρχουν διάφορα ποσο-
στά εκπτώσεων, τότε υποχρεωτικά
αναγράφεται το εύρος του παρεχό-
μενου ποσοστού, ενώ οι εκπτώσεις
αφορούν επιλεγμένα είδη με ανα-
φορά στο αντίστοιχο ποσοστό. Ο
υπολογισμός της μειωμένης τιμής
πρέπει να ανταποκρίνεται πλήρως
στην αλήθεια, ενώ οι έμποροι, σε πε-
ρίπτωση ελέγχου, πρέπει να αποδεί-
ξουν ότι η παλαιά τιμή πώλησης που
αναγράφεται στην πινακίδα ανταπο-
κρίνεται στην πραγματικότητα.

Από την άλλη πλευρά, ο καταναλω-
τής πρέπει να ζητάει απόδειξη, όχι
μόνο για φορολογικούς λόγους, αλλά
και για να έχει αποδεικτικά μέσα, σε
περίπτωση ελαττωματικού προϊόν-
τος, για να πάρει πίσω τα χρήματά
του, ενώ πρέπει να επισημανθεί ότι οι
εκπτώσεις αφορούν κυρίως τα προ-
ϊόντα της καλοκαιρινής σεζόν και οι
προσφορές είδη εκτός εποχής. Οι
καταναλωτές οφείλουν να ζητούν πε-
ραιτέρω στοιχεία για την προέλευση
του είδους, ενώ μπορούν να προβαί-
νουν σε καταγγελίες στον ιστότοπο
www.e-katanalotis.gr ή να τηλεφω-
νούν στον τετραψήφιο αριθμό 1520.
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Επίσκεψη Θεοδωρικάκου
στην αγορά του Αγίου 

Δημητρίου, τι δήλωσε -
Παρακολούθηση 

σε συνεργασία με την ΕΕ
των τιμών στα e-shops 

Τσουνάμι προστίμων
για παρανομίες 
στις παραλίες

Με καταιγιστικούς ρυθμούς αυξάνονται
τα πρόστιμα σε όσους καταλαμβάνουν
παρανόμως παραλίες για την επιχειρη-
ματική τους δραστηριότητα, ενώ είναι χα-
ρακτηριστικό ότι κατά τις τελευταίες πέν-
τε ημέρες εξετάστηκαν 1.000 καταγγε-
λίες και επιβλήθηκαν πρόστιμα άνω των
350.000 ευρώ. Οι κτηματικές εταιρείες
του υπουργείου Εθνικής Οικονομίας και
Οικονομικών σε συνεργασία με την Ελ-
ληνική Αστυνομία και τους κατά τόπους
δήμους προχώρησαν στη διενέργεια
ελέγχων σε 14 παραλίες, κατόπιν 400 τη-
λεφωνικών καταγγελιών και 604 στην
εφαρμογή MyCoast. Οι βασικές παραβά-
σεις αφορούσαν την απουσία σήμανσης
του υπό κατάληψη χώρου από επιπλέον
ομπρελοκαθίσματα και άλλες κατα-
σκευές, ενώ σε τρεις περιπτώσεις οι επι-
χειρήσεις σφραγίστηκαν και επιβλήθη-
καν πρόστιμα άνω των 350.000 ευρώ. Οι
παραβάσεις εντοπίστηκαν σε παραλίες
της Πάργας, της Σιθωνίας Χαλκιδικής,
της Αναβύσσου Αττικής, της Καλύμνου,
της Κέρκυρας, της Αίγινας, της Ρόδου,
του Μεσολογγίου, της Λαυρεωτικής, της
Χίου, του Σχοινιά Μαραθώνα και στο
Ζούμπερι. Ο υπουργός Κωστής Χατζηδά-
κης δήλωσε ότι οι μαζικοί έλεγχοι των τε-
λευταίων ημερών δείχνουν πως η εικόνα
στις παραλίες είναι σαφώς βελτιωμένη
σε σχέση με τα προηγούμενα χρόνια.

Για ποιους είναι
υποχρεωτική η χρήση
ΦΗΜ στην εστίαση

Μπλόκο στις υπηρεσίες εστίασης που
παρασκευάζουν και διαθέτουν πλήρη
γεύματα επιχειρεί η Ανεξάρτητη Αρχή
Δημοσίων Εσόδων, με την υποχρεωτική
χρήση των Φορολογικών Ηλεκτρονικών
Μηχανών. Σε αυτήν την κατηγορία περι-
λαμβάνονται επιχειρήσεις παροχής γευ-
μάτων από εστιατόριο, ταβέρνα, ψαροτα-
βέρνα, ψησταριά, με ζωντανή μουσική
από ορχήστρα τριών τουλάχιστον οργά-
νων ή χωρίς μουσική. Αφορά επιχειρή-
σεις που διαθέτουν τρόφιμα τα οποία πα-
ρασκευάζονται με πολλούς και σύνθε-
τους χειρισμούς στην ίδια την επιχείρη-
ση ή τρόφιμα που προέρχονται από νομί-
μως λειτουργούσες λοιπές επιχειρήσεις,
προσφέρουν πλήρη εξυπηρέτηση από
σερβιτόρους σε μεμονωμένους πελάτες
που κάθονται σε τραπέζια (συμπεριλαμ-
βανομένων των πάγκων ή των ιδιαίτερων
χώρων) και έχουν Κωδικό Αριθμό Δρα-
στηριότητας 56.10.11, με υποκωδικούς
02 έως 11.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com

«Big Brother» θα αποκαλύπτει
τις παραπλανητικές εκπτώσεις
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E
να «μαγικό» 4x4 ολοκλήρωσε την επίτευξη του -πρώτου,
όπως υποστηρίζουν παίκτες, προπονητής και ομοσπον-
δία- στόχου της Εθνικής ομάδας. Η επιστροφή στους

Ολυμπιακούς Αγώνες έπειτα από 16 χρόνια είναι γεγονός για τη
«γαλανόλευκη». Κανένα εμπόδιο δεν αποδείχτηκε τόσο υψηλό

για την «επίσημη αγαπημένη» έτσι ώστε να στα-
ματήσει την πορεία της προς το Παρίσι. Με τον
Γιάννη Αντετοκούνμπο «μπροστάρη», τον Νικ
Καλάθη σε ρόλο «μαέστρου» αλλά και κάθε άλ-
λο μέλος αυτής της ομάδας, που καθοδηγείται
ιδανικά από τον legend Βασίλη Σπανούλη, ήταν
αδύνατο να καταφέρει κανείς να «φρενάρει» την
Ελλάδα.

Το ΣΕΦ γέμισε και στα τέσσερα παιχνίδια της
Εθνικής Ελλάδας στο Προολυμπιακό τουρνουά και οι διεθνείς
αποζημίωσαν τους χιλιάδες φιλάθλους με τον καλύτερο δυνατό
τρόπο. Έδωσαν μοναδικές μπασκετικές παραστάσεις που έφε-
ραν τα απαραίτητα αποτελέσματα έτσι ώστε η «γαλανόλευκη» να
σφραγίσει το εισιτήριο και να προκριθεί για τέταρτη φορά στην
ιστορία της σε Ολυμπιακούς Αγώνες. Η εικόνα της ομάδας είναι
τέτοια που έπειτα από καιρό γεννά ξανά αισιοδοξία για τα αποτε-
λέσματα στη Γαλλία. Όσο και αν ο όμιλος στον οποίο μπαίνει η
Ελλάδα θεωρείται δύσκολος, καθώς θα κληθεί να αντιμετωπίσει
Καναδά, Αυστραλία και Ισπανία.

Η 5η θέση είναι η καλύτερη που έχει κατακτήσει η Ελλάδα μέ-
χρι τώρα στις τέσσερις προηγούμενες συμμετοχές της (1952,
1996, 2004, 2008). Με ηγέτη τον «Greek Freak» και μια πλειάδα
παικτών που έχουν την εμπειρία της Euroleague αλλά και τον εν-
θουσιασμό των νέων που… έρχονται, αποτελεί κοινό μυστικό ότι
αυτήν τη φορά θέλουμε το κάτι παραπάνω. Ο Βασίλης Σπανού-

λης και οι συνεργάτες του, μετά τη μεγάλη επιτυχία και το 80-69
επί της Κροατίας που σηματοδότησε την πρόκριση, το έθεσαν
ήδη ως στόχο. Ύστερα από μερικές απαραίτητες ανάσες που θα
πάρουν οι διεθνείς θα επιστρέψουν στο παρκέ για να προετοιμα-
στούν κατάλληλα. Πρώτα για τους αγώνες των ομίλων που θα
διεξαχθούν στη Λιλ της Γαλλίας και, καλώς εχόντων των πραγμά-
των, για την τελική φάση στο Παρίσι!

Ο «V-Span» άλλωστε δήλωσε ξεκάθαρα πως «δεν πάμε
στους Ολυμπιακούς Αγώνες για τουρισμό». Την ίδια ώρα, ο
Γιάννης Αντετοκούνμπο, ο οποίος ξέσπασε σε δάκρυα από τη
συγκίνηση για την πρώτη σημαντική επιτυχία της Εθνικής ομά-
δας με τον ίδιο σε ρόλο ηγέτη, γνωρίζει καλά τι σημαίνουν οι
Ολυμπιακοί Αγώνες. Ειδικότερα για τους Αμερικανούς, τους
οποίους εδώ και χρόνια έχει κάνει να υποκλιθούν στο ταλέντο
του. Στόχος του «Giannis» και των άλλων παιδιών είναι να κά-

νουν ξανά τους πάντες να υποκλιθούν σε αυτήν τη σπουδαία
ομάδα. Μάλιστα, ο Γιάννης Αντετοκούνμπο, σύμφωνα με τις
τελευταίες πληροφορίες, θα είναι και ο σημαιοφόρος της ελ-
ληνικής ολυμπιακής αποστολής στο Παρίσι. Η ΕΟΕ επιβεβαι-
ώνει ότι ο «Greek Freak» είναι το επικρατέστερο πρόσωπο να
συνοδεύσει την Κατερίνα Στεφανίδη ή τη Μαρία Σάκκαρη στην
είσοδο της αποστολής στο στάδιο της τελετής έναρξης. Για τη
μεγάλη πρόκριση της Εθνικής τοποθετήθηκε στα social media
και ο πρωθυπουργός, ο οποίος έδωσε συγχαρητήρια και υπο-
στήριξε μεταξύ άλλων ότι οι διεθνείς μας «απέδειξαν ξανά ότι
με σκληρή δουλειά, ομαδικότητα και πάθος μπορούμε να κα-
ταφέρουμε τα πάντα».

Η Ελλάδα διέλυσε την Κροατία (80-69), 
προκρίθηκε για πρώτη φορά έπειτα από 16 χρόνια
στους Ολυμπιακούς Αγώνες και ο «Greek Freak» 

θα είναι ο σημαιοφόρος της αποστολής μας στο Παρίσι

Γράφει 
o Χρήστος

Γιαννούλης 

Mε τον Γιάννη σημαιοφόρο!
Το πρόγραμμα της Εθνικής 

στους Ολυμπιακούς Αγώνες
Ημέρα Αγώνας Ώρα
Σάββατο 27/7 Ελλάδα-Καναδάς 22.00
Τρίτη 30/7 Ισπανία-Ελλάδα 12.00
Παρασκευή 2/8 Αυστραλία-Ελλάδα 14.30



Πατάει… γκάζι 
για μεταγραφές

Φουλάρει η ΑΕΚ για να τελειώσει τις μεταγρα-
φές που χρειάζεται με βάση τον σχεδιασμό της.
Η Ένωση έχει ήδη αποκτήσει τον Μπρινιόλι, τον
Περέιρα, τον Κοϊτά και τον Στρακόσα, ενώ σειρά
παίρνουν ο στράικερ και το αριστερό μπακ. Ειδι-
κά για τη θέση του κεντρικού επιθετικού οι «κι-
τρινόμαυροι» αναμένεται να πατήσουν… γκάζι
αυτή την εβδομάδα.

Έσπασε 
«στοιχειωμένο» ρεκόρ

Από το 1987 ήταν... στοιχειωμένο το παγκόσμιο
ρεκόρ στο ύψος γυναικών με τη Στέφκα Κον-
σταντίνοβα που είχε πηδήξει τότε 2,09μ. στη Ρώ-
μη. Το βράδυ της Κυριακής η Γιαροσλάβα Μά-
χουτσικ από την Ουκρανία «πέταξε» πάνω από τα
2.10μ. στο Diamond League στο Παρίσι και είναι
πλέον η νέα κάτοχος του ρεκόρ.

Αειθαλής 
Χάμιλτον

Ο Λιούις Χάμιλτον πήρε τη νίκη στο GP του Σιλ-
βερστόουν, την πρώτη του μετά τον Νοέμβριο του
2021, και έγραψε μια σειρά από ρεκόρ. Το σπου-
δαιότερο από αυτό, ότι σε ηλικία 39 ετών και 182
ημερών είναι ο γηραιότερος οδηγός που έχει
κερδίσει GP τον 21ο αιώνα.

Ποτέ 
μη λες ποτέ…

Ένας από τους ποδοσφαιριστές που μένουν
ελεύθεροι από τον Ολυμπιακό είναι ο Γιώργος
Μασούρας. Ο διεθνής εξτρέμ μιλά με τους «ερυ-
θρόλευκους» για να ανανεώσει, όμως έχει και
άλλες προτάσεις στα χέρια του. Μία από αυτές
είναι του Παναθηναϊκού, σύμφωνα με δημοσι-
εύματα. Αν επιλέξει την αλλαγή «στρατοπέδου»,
θα αποτελέσει τεράστια έκπληξη. Στις μεταγρα-
φές βέβαια έχουμε δει πολλά, οπότε… ποτέ μη
λες ποτέ.

Προκρίσεις... θρίλερ
Στα πέναλτι κρίθηκαν τρεις στους τέσσερις προημιτελικούς του Κό-
πα Αμέρικα. Αργεντινή, Καναδάς και Ουρουγουάη πήραν το εισιτή-
ριο για τους ημιτελικούς στη διαδικασία της ρώσικης ρουλέτας, ενώ
η Κολομβία ήταν η μόνη που επικράτησε άνετα 5-0 του Παναμά. Τα
ξημερώματα θα αναμετρηθούν Αργεντινή-Καναδάς, ενώ μια μέρα
αργότερα θα γίνει το Ουρουγουάη-Κολομβία, για να προκύψει το
ζευγάρι του τελικού που θα διεξαχθεί ξημερώματα Δευτέρας.
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Μπαμπά, 
τα καταφέραμε

Ξ
εκινούν οι ημιτελικοί του
Euro 2024 και πλέον... δεν
υπάρχει φαβορί. Απόψε

στις 22.00 θα διεξαχθεί ο πρώτος
ημιτελικός ανάμεσα σε Ισπανία και
Γαλλία, ενώ αύριο την ίδια ώρα θα
κοντραριστούν Ολλανδία και Αγ-
γλία. Οι αναμετρήσεις αναμένονται
αμφίρροπες, με την Ισπανία να εί-
ναι η ομάδα που έχει πείσει περισ-
σότερο.

Η Γαλλία, που τα τελευταία χρό-
νια είναι από τις βασικές διεκδική-
τριες των μεγάλων τουρνουά, πα-
ραμένει μια υπολογίσιμη δύναμη,
ενώ οι «οράνιε» και τα «τρία λιοντά-
ρια» δεν έχουν κάνει καλές εμφα-
νίσεις, όμως η μεταξύ τους αναμέ-
τρηση αναμένεται με μεγάλο ενδια-
φέρον. Οι νικητές των ημιτελικών

θα κοντραριστούν την Κυριακή 14
Ιουλίου στον μεγάλο τελικό στο Βε-
ρολίνο, όπου και θα αναδειχθεί ο

νέος πρωταθλητής Ευρώπης, αφού
η κάτοχος του τίτλου Ιταλία απο-
κλείστηκε στη φάση των 16. 

Η πιο δυνατή στιγμή από την πρόκριση της Ελλάδας στους Ολυμπιακούς
Αγώνες δεν ήταν άλλη από τον συγκινημένο Γιάννη Αντετοκούνμπο 
μπροστά στα παιδιά του. «Μπαμπά, τα καταφέραμε», μοιάζουν να λένε οι πιτσιρικάδες.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

Η ώρα των ημιτελικών
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

O Σαρκοζί 
τζούνιορ

θα «χορέψει»
τη Μύκονο

Ο
πρωτότοκος γιος του πρώην
πρόεδρου της Γαλλίας Νικο-
λά Σαρκοζί και διάσημος DJ

θα βρεθεί από τα Ηλύσια Πεδία στα
decks γνωστού κλαμπ στο «νησί των
ανέμων» για να ξεσηκώσει τα πλήθη.
Από τους πιο αναγνωρίσιμους μου-
σικούς της σύγχρονης house, ο Πιερ
Σαρκοζί, αν και είχε όλα τα φόντα να
διαπρέψει στην πολιτική και τη δικη-
γορία όπως ο πατέρας του, επέλεξε
τη μουσική κάνοντας παγκόσμια κα-
ριέρα στα διεθνή dance floors.

Παραγωγός ραπ-χιπ χοπ και βρα-
βευμένος συνθέτης, ο 40χρονος
καλλιτέχνης με το όνομα DJ Mosey
θα δώσει ένα απίθανο positive music
set το βράδυ της Πέμπτης 11 Ιουλίου
στο διάσημο κλαμπ «Byblos» της
Μυκόνου, με προγραμματισμένες
άλλες τρεις εμφανίσεις στην ίδια
σκηνή στις 1, 8 και 18 Αυγούστου.

Από τη Νομική στα decks
Για χατίρι του διάσημου πατέρα

του ξεκίνησε σπουδές Νομικής με
σκοπό να γίνει δικηγόρος, ωστόσο
στο δεύτερο έτος τα παράτησε:
«Προτιμώ να είμαι μουσικός χωρίς
μέλλον παρά ένας λαμπρός δικηγό-
ρος», είχε δηλώσει σε περιοδικό της
Γαλλίας. Στο παρελθόν, έχοντας κά-
νει ένα πέρασμα και από το μόντε-

λινγκ, ο γοητευτικός Σαρκοζί φιγου-
ράριζε στη λίστα γνωστού περιοδι-
κού με τους σαράντα πιο ποθητούς
εργένηδες στον κόσμο αφήνοντας
πίσω του μεγάλα ονόματα όπως ο
Τζορτζ Κλούνεϊ.

Με ρίζες Ελληνικές, αφού ο πατέ-
ρας της γιαγιάς του είχε γεννηθεί στη
Θεσσαλονίκη, ο περιζήτητος DJ, που
αγαπά ιδιαίτερα πολύ τη χώρα μας,
έχει παρουσιάσει εξαιρετικά δείγμα-
τα δουλειάς στην καριέρα του. Μια
από τις συνθέσεις του ήταν το διαφη-
μιστικό jingle γαλλικής τηλεφωνικής
υπηρεσίας που έπαιζε non stop για
πάνω από τρία χρόνια, ενώ έχει γρά-
ψει μουσική για το DVD του γνωστού
Γάλλου κωμικού ηθοποιού Ζαμέλ
Ντεμπουζέ. Ως παραγωγός έχει υπο-
γράψει, μεταξύ άλλων, το original
score της ταινίας «Seuls two» των
Γάλλων κωμικών Ερίκ & Ραμζί.

Το 2018 ο Mosey είχε επισκεφθεί
και πάλι τη Μύκονο για επαγγελματι-
κούς λόγους και είχε φωτογραφηθεί
αγκαλιά με το διάσημο μοντέλο Κέιτ
Μος, που παραθέριζε εκείνο το κα-
λοκαίρι στο κοσμοπολίτικο νησί.

Τέσσερα χρόνια νωρίτερα ο σού-
περ σταρ των decks έκανε μια απί-
θανη εμφάνιση στο Grand Finale του
«The Ace Of Hearts Tour» στο πλευ-
ρό του Σάκη Ρουβά.

Ο 40χρονος καλλιτέχνης και γιος του Γάλλου πρώην 
προέδρου Σαρκοζί θα δώσει ένα απίθανο positive music set
στο διάσημο κλαμπ «Byblos» της Μυκόνου στις 11 Ιουλίου

αλλά και στις 1, 8 και 18 Αυγούστου
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Ο Γιάννης
Αντετοκούνμπο

λάνσαρε 
το δικό του ρολόι

Μ
ε ένα εντυπωσιακό street party στην οδό Βουκουρε-
στίου των πολυτελών brands, ο θρύλος του ΝBA Γιάν-
νης Αντετοκούνμπο παρουσίασε το ολοκαίνουργιο ρο-

λόι της Breitling (περιορισμένη έκδοση) που φέρει την υπογρα-
φή του: Giannis Antetokounmpo Signature Chronomat. Γιάννης Αντετοκούνμπο, Σωτήρης Κοντιζάς

Κλέλια Πανταζή, Λευτέρης Τσάκαλος Τόνια Σωτηροπούλου Παύλος Ευθυμίου, Χρύσανθος Πανάς, Βασίλης Καίσαρης Πάνος Πάσλης, Έλια Κεντρωτά, Έλενα Γαλύφα

Κατερίνα Γκαγκάκη, Μαρία Κουτζαμπάση Μαρίζα Τζιτζικοπούλου, Μαίρη Μπέλμπα Χρήστος Κούτρας, Κωνσταντίνος Αντωνιάδης Σωτήρης Κοντιζάς, Αστέριος Κουστούδης



Η
χοληστερόλη είναι μια λιπώδης ουσία
που υπάρχει σε όλο το σώμα. Ο οργανι-
σμός τη χρειάζεται για τον σχηματισμό

των κυττάρων και τη σύνθεση βιταμινών και ορ-
μονών. Σε υψηλά επίπεδα όμως είναι επιζήμια
για την υγεία. Προέρχεται από δύο κύριες πη-
γές. Η μία είναι το ήπαρ, το οποίο παράγει όση
χρειάζεται ο οργανισμός. Η άλλη είναι η διατρο-
φή μας, κυρίως τα ζωικής προελεύσεως τρόφι-
μα. Κρέας, πουλερικά, γαλακτοκομικά και θα-
λασσινά περιέχουν διατροφική χοληστερόλη.
Τη χοληστερόλη στον οργανισμό αυξάνουν επί-
σης τα τρόφιμα που είναι πλούσια σε κορεσμένα
ή/και trans λιπαρά οξέα. Μεταξύ αυτών συμπε-
ριλαμβάνονται και φυτικής προελεύσεως τρό-
φιμα, όπως το έλαιο καρύδας και το φοινικέ-
λαιο, που συχνά προστίθενται σε έτοιμα τρόφιμα
του εμπορίου, όπως τα προϊόντα άρτου.

Από τα επίπεδα της χοληστερόλης που βλέ-
πουμε στις εξετάσεις αίματος, σχεδόν το 80%
αντιστοιχεί σε αυτήν που παράγει το ήπαρ μας.
«Μόνο το 20% προέρχεται από τη διατροφή και
μπορούμε να το επηρεάσουμε», αναφέρει η ει-
δική παθολόγος, δρ Χρυσούλα Λιάκου. Η χολη-
στερόλη κυκλοφορεί παντού στο σώμα προ-
σκολλημένη σε δύο είδη λιποπρωτεϊνών. Το ένα
είναι η χαμηλής πυκνότητας λιποπρωτεΐνη
(LDL) και το άλλο η υψηλής πυκνότητας λιπο-
πρωτεΐνη (HDL).\

Οι λιποπρωτεΐνες αυτές συνηθίζεται να απο-
καλούνται κακή και καλή χοληστερόλη αντί-
στοιχα. Και αυτό διότι η μεν LDL πλήττει την

καρδιαγγειακή υγεία όταν υπάρχει σε υψηλά
επίπεδα, ενώ αντιθέτως η HDL είναι καρδιο-
προστατευτική. «Όσο πιο υψηλά είναι τα επίπε-
δα της ολικής και της LDL χοληστερόλης, τόσο
αυξάνονται οι κίνδυνοι για την υγεία. Όταν τα
επίπεδά της υπερβαίνουν τα φυσιολογικά όρια,

αυξάνεται ο κίνδυνος να αναπτυχθεί αθηρο-
σκλήρωση, η οποία είναι ένας από τους κύριους
παράγοντες κινδύνου για σοβαρά καρδιαγγει-
ακά προβλήματα, όπως το έμφραγμα και το εγ-
κεφαλικό», εξηγεί η δρ Λιάκου.

Η αθηροσκλήρωση αναπτύσσεται όταν συσ-
σωρευτούν η LDL και άλλα λιπώδη ιζήματα στα
εσωτερικά τοιχώματα των αρτηριών, όπως αυ-
τές που τροφοδοτούν με αίμα την καρδιά, τον
εγκέφαλο και τα άκρα. 

Τα λιπώδη ιζήματα δημιουργούν μια «πλάκα»
(σαν το πουρί που συσσωρεύεται στους σωλή-
νες του νερού). Η ανάπτυξή τους προκαλεί στέ-
νωση στον αυλό των αρτηριών και τις κάνει πιο
δύσκαμπτες με συνέπεια την ανάπτυξη προβλη-
μάτων όπως η στεφανιαία νόσος (καρδιοπά-
θεια), η νόσος των καρωτίδων (από τη στένωση
των αρτηριών του εγκεφάλου) και η περιφερει-
ακή αρτηριοπάθεια (από τη στένωση των αρτη-
ριών στα χέρια και τα πόδια). Αν αποκολληθεί
τμήμα της αθηρωματικής πλάκας, μπορεί να
οδηγήσει σε απόφραξη των στενωμένων αρτη-
ριών προκαλώντας έμφραγμα ή εγκεφαλικό.  
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Οι φυσιολογικές τιμές  
Στα παιδιά και τους εφήβους τα φυσιολογικά
επίπεδα ολικής χοληστερόλης (συχνά συμβο-
λίζεται TC στις εξετάσεις αίματος) είναι κάτω
από 170 mg/dl. Αντίστοιχα, η LDL πρέπει να
είναι κάτω από 110 και η HDL πάνω από 45
mg/dl. Στους άνδρες και στις γυναίκες η ολική
χοληστερόλη πρέπει να είναι κάτω από 200
mg/dl και η LDL ιδανικά πρέπει να είναι κάτω
από 100 mg/dl. Η HDL πρέπει να είναι πάνω
από 40 mg/dl στους άνδρες και πάνω από 50
mg/dl στις γυναίκες. Μετά την ηλικία των 40
ετών ή νωρίτερα (εξαρτάται από το ατομικό και
οικογενειακό ιατρικό ιστορικό) συνιστάται
αξιολόγηση και του αθηρωματικού δείκτη. Με
τον δείκτη αυτό αξιολογείται πόσο πιθανό εί-
ναι να εκδηλώσει κάποιος έμφραγμα ή εγκε-
φαλικό τα προσεχή χρόνια. Ο δείκτης υπολο-
γίζεται όταν διαιρεθεί η ολική χοληστερόλη με
την HDL (ή καλή χοληστερόλη). Ο τιμές που
υπερβαίνουν το 5 υποδηλώνουν υψηλό κίνδυ-
νο καρδιοπάθειας, ενώ οι ενδιάμεσες δεί-
χνουν πως πρέπει να προσέξετε.

Δρ Χρυσούλα Λιάκου, 
ειδική παθολόγος 

Προέρχεται από δύο κύριες πηγές: 
από το ήπαρ που παράγει όση χρειάζεται 
ο οργανισμός και από τη διατροφή, 
κυρίως τα ζωικής προελεύσεως τρόφιμα

Χοληστερόλη:
Τι είναι και ποιες

παθήσεις προκαλεί



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Εσείς οι Κριοί μια ταραχή θα την έχετε σή-

μερα και μάλλον θα προέρχεται από αγα-

πημένο σας πρόσωπο. Από το απόγευμα οι

δραστηριότητές σας θα είναι περισσότερο

επαγγελματικές, ενώ για άλλους η περίο-

δος αυτή είναι χαλαρή λόγω διακοπών. Να

προσέξετε κάποιες μικροαδιαθεσίες.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Είναι μέρα έντονης ανησυχίας για τα επαγ-

γελματικά σας, όπου θα έχετε μια δυστροπία

σε οικογενειακά θέματα ή υποθέσεις που

αφορούν ένα ακίνητο.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Για εσάς τους Διδύμους η μέρα σας χωρίζε-

ται σε δύο μέρη, όπου μέχρι το μεσημέρι θα

νιώθετε έντονο εκνευρισμό για πολλά θέ-

ματα, ενώ από το απόγευμα και μετά θα εί-

στε περισσότερο ήρεμοι και συγκαταβατι-

κοί με το περιβάλλον σας.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Είναι επικίνδυνο σήμερα να κάνετε αγο-

ρές και πωλήσεις, να ρισκάρετε τα χρήμα-

τά σας αλλά και να επενδύσετε συναισθη-

ματικά και υλικά στους άλλους.  

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς τους Λέοντες είναι μια πολύ

σημαντική στιγμή να αντιληφθείτε με

ποιους ταιριάζετε. Ίσως να ήρθε η στιγ-

μή να αγαπήσετε λίγο παραπάνω τον

εαυτό σας.

Παρθένος
(23/8-22/9)
Η Σελήνη σήμερα δοκιμάζει τις αντοχές

σας, σας δημιουργεί καταστάσεις που δεν

μπορείτε να ελέγξετε και ίσως πρέπει να

απομακρυνθείτε από όλους όσοι σας δη-

μιουργούν πίεση και άγχος.

Ζυγός
(23/9-23/10)
Εσείς οι Ζυγοί είναι πολύ πιθανό να βρε-

θείτε με φιλικά σας πρόσωπα, αλλά συγ-

χρόνως να νιώσετε ότι πλέον δεν ανήκετε

σε κάποια σημαντικά έως τώρα πρόσωπα

της ζωής σας. Μια διακοπή σχέσεων είναι

πολύ πιθανή.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Για εσάς που ανήκετε στο τρίτο δεκαήμε-

ρο ξεκινά μια αρκετά ενοχλητική περίο-

δος που κάποιες στιγμές θα νιώσετε ότι τί-

ποτα δεν σας αντιπροσωπεύει, ότι όλα εί-

ναι εναντίον σας και μάλιστα βρίσκεστε

κοντά σε μεγάλες ανατροπές. Προσοχή

έως τις 20 Ιουλίου.

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είναι πολύ πιθανό να σας πιέσουν κάποια

επαγγελματικά θέματα και κάποιους από

εσάς οι καταστάσεις θα σας αναγκάσουν

να αλλάξετε τις αποφάσεις που είχατε πά-

ρει το τελευταίο διάστημα.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Είναι μια πολύ ιδιαίτερη μέρα για να διεκ-

δικήσετε και να απαλλαγείτε απ’ ό,τι σας

κρατά πίσω. Βέβαια, χρειάζεται προσοχή

γιατί τα λάθη είναι εύκολο να συμβούν.

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Για εσάς τους Υδροχόους τα πράγματα

είναι αρκετά ευαίσθητα σε ό,τι αφορά οι-

κογένεια και θέματα κατοικίας. Φροντί-

στε εσείς του τρίτου δεκαημέρου να μην

αφήσετε τους άλλους να σας παιδεύουν

με τις απαιτήσεις τους.

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Για εσάς τους Ιχθύς είναι μια μέρα έντονου

στρες από όλες τις απόψεις. Ίσως μάλιστα

θα έχετε μια έντονη συμπλοκή με άτομο

από το περιβάλλον σας.
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Η Σελήνη σήμερα περνά στο ζώδιο της Παρθένου
στις 16.47, ενώ τα γεγονότα θα κυλήσουν
αρκετά υποτονικά. Κάτι δεν προχωρά και δεν

εξελίσσεται όπως θα το θέλαμε, ενώ πρωταγωνιστούν
οι υποχρεώσεις και οι καθημερινές καταστάσεις που
μάλλον μας  κουράζουν.  


